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روزنامه صبح ایران

1- دستگاه مناقصه گزار : 
اداره کل نوسازی مدارس استان کرمانشاه 

نشانی: کرمانشاه، خیابان عشایر،  خیابان نهضت،  اداره کل نوسازی مدارس استان شماره تلفن 38210636-9-
083 شماره نمابر 083-38243537

2-موضوع مناقصه :

3- تضمین قابل قبول شرکت در مناقصه: مطابق آیین نامه تضمین معاملات  دولتی به شماره 123402/ت50659 ه 
مورخه 94/9/22 به صورت زیر می باشد 

1- ضمانتنامه معتبر بانکی 
2- واریز به حساب سیبا شماره 2173063752001 بانک ملی شعبه کرمانشاه ) سپرده اداره کل نوسازی مدارس استان(، 

قابل واریز در کلیه شعبه بانک ملی 
4- محل، زمان و مهلت دریافت اسناد ، تحویل و گشایش پیشنهاد ها : 

الف : دانلود اسناد مناقصه از سامانه تدارکات الکترونیکی دولت : 
زمان : تا ساعت 19:00 تاریخ :1397/12/04 

ب: بازگذاری اسناد در سامانه تدارکات الکترونیکی دولت و تحویل پاکات : 
محل : دبیر خانه کل نوسازی مدارس استان کرمانشاه

زمان : تا ساعت 14:45     تاریخ :1397/12/20
ج: کشایش پاکات و پیشنهاد قیمت : 

محل : اداره کل نوسازی مدارس استان کرمانشاه     زمان : تا ساعت 8:30     تاریخ :1397/12/21
د- مدت اعتبار پیشنهادات : 

حداقل سه ماه پس از تاریخ جلسه گشایش پیشنهادهای مالی می باشد . 
توضیحات : 

 ، ) setadiran.ir( 1- مناقصه گران بایستی علاوه بر ارائه پیشنهاد قیمت و بارگذاری اسناد و ضمانت نامه در سامانه ستاد
پاکت الف ) تضمین (  را که در پاکت محافظ قرار داده شده ، بصورت فیزیکی تحو.یل دبیر خانه اداره نمایند . 

2- منبع اعتباری پروژه : احداث مرکز تحقیقات پژوشگاه صنعت نفت کرمانشاه : اعتبارات وزارت نفت ) غیر عمرانی ( 
3- حضور مناقصه گران یا نمایندگان آنها با معرفی نامه کتبی در جلسه گشایش پاکات پیشنهاد های مالی آزاد است . 

4- مناقصه گران بایستی در سامانه sajar.mporg.ir   و setadiran.ir  ثبت نام کرده باشند . 
5- آگهی فوق به آدرس سایت های اینترنتی زیر نیز درج شده است : 

www.setadiran.ir : ) سامانه تدارکات الکترونیکی دولت ) ستاد
 www.iets.mporg.ir: پایگاه ملی مناقصات

www, dres.ir/kermanshah : سایت اداره کل نوسازی مدارس استان کرمانشاه
www.dres.ir : سایت سازمان نوسازی مدارس کشور

اداره کل نوسازی مدارس 
استان کرمانشاه

اداره کل نوسازی مدارس استان کرمانشاه

آگهی فراخوان مناقصه عمومی یک مرحله ای همزمان با ارزیابی ) فشرده ( )نوبت دوم ( 

محمدرضا عارف:

با هویت اصلاح طلبی به میدان رقابت می آییم

معاون اول رییس جمهوری:

برخی در مسیر خصوصی سازی 
مانع تراشی می کنند

قربانی کردن منافع ملی پای مصالح گروهی 

دلواپسان، خفتگان به وقت بیداری

جزئیات سفرهای نوروزی بازنشستگان کشوری

سرلشکر باقری در جمع نیروهای مسلح استان قم:

هیچ قدرتی جرأت تهدید 
نظامی ایران را ندارد

2

2
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7

7

تاریخ انتشار 
1397/11/30

اداره کل نوسازی مدارس استان کرمانشاه اداره کل نوسازی مدارس استان کرمانشاه

معاون اول رییس جمهوری با بیان این که همه دستگاه ها 
باید برای تحقق اهداف تعیین شده در بیانیه گام دوم انقلاب 
تلاش کنند، گفت: برخی در مسیر خصوصی سازی مانع 
تراشی می کنند.جلسه ستاد فرماندهی اقتصاد مقاومتی 
ظهر روز - دوشنبه - همزمان با سالروز ابلاغ سیاست های 

کلی اقتصاد مقاومتی برگزار شد.اسحاق جهانگیری در 
ابتدای این جلسه با اشاره به بیانیه ' گام دوم انقلاب ' ابلاغی 
از سوی رهبر معظم انقلاب و تاکید ایشان بر لزوم رفع ضعف 
ها و نواقص ساختاری در اقتصاد کشور، افزود: رهبر معظم 

انقلاب در بخشی از این بیانیه بر ضرورت ...

 رئیس ستاد کل نیروهای مسلح با بیان اینکه هیچ قدرتی جرأت جسارت تجاوز و تهدید نظامی ایران را ندارد، گفت: 
امنیت کشور در منطقه بی نظیر است.سرلشکر محمد باقری صبح دوشنبه در جمع نیروهای مسلح استان قم که در حسینیه 
ثارالله سپاه امام علی بن ابی طالب )ع( برگزار شد، به حضور گسترده و حماسی مردم در راهپیمایی 22 بهمن اشاره کرد و 

گفت: این حضور در شرایط بد اقتصادی و فشار روانی دشمن برگزار شد...

* 80 درصد نیاز تسلیحاتی کشور تولید داخل است
* خنثی  سازی 55 عملیات تروریستی طی دوماه اخیر

رئیـس قوه قضائیـه گفـت: امیدواریم همه مخاطبـان که عموم 
مردم، مسـئولان، نخبگان، متفکران، اندیشـمندان، صاحب نظران 
و خصوصـا نسـل جوان هسـتند، در جهـت توجه بـه بیانیه رهبر 
انقلاب و تبییـن و واکاوی ابعاد گوناگـون آن گام های جدی بردارند.
آیت الله آملی لاریجانی در جلسـه مسـئولان عالی قضایی، حضور 
حماسـی ملت بزرگ ایـران در راهپیمایی 22 بهمن را خنثی کننده 

تبلیغات وسـیع دشمن دانسـت و تصریح کرد: ریشـه این ...

رییس جمهوری با اشاره به اینکه انتخابات هر چهار سال یکبار 
برگزار می شود تا ملت به هر دیدگاهی که رای داد، کشور بر آن 
اساس اداره شود گف : نمی شود در ابتدا دعوا کنیم، در ادامه اختلاف 
داشته باشیم و برای انتخابات بعدی، کار را ادامه دهیم.حجت الاسلام 
و المسلمین حسن روحانی روز دوشنبه در مراسم بهره برداری از 
مرحله سوم پالایشگاه ستاره خلیج فارس، افزود: وقتی مردم به 

دیدگاهی رای دادند، همه باید از آن حمایت کنند...

آیت الله آملی لاریجانی در جلسه مسئولان عالی قضایی: 

مسئولان برای تبیین بیانیه 
رهبر انقلاب گام جدی بردارند

رییس جمهوری:

وقتی مردم به دیدگاهی رای 
دادند همه از آن حمایت کنند 
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ولادت امام موسی کاظم )ع( را تبریک می گوئیم

رهبر معظم انقلاب در دیدار هزاران نفر از مردم استان آذربایجان شرقی:

دشمن ضعیف است
مسئولان فریب نخورند

شهردار قم گفت: ما برای شهرداری ها نیازمند تحقق منابع پایدار، مدیریت یکپارچه و تقویت 
جایگاه شهرداری ها در سلسله  مراتب کشوری هستیم. دکتر سیدمرتضی سقائیان نژاد با بیان 
اینکه شهرداری ها امروز ارگان صرف خدماتی نیستند و ارگانی هایی سیاسی، اجتماعی، فرهنگی و 
اقتصادی هستند، اظهار کرد: جمعیت شهرنشین در کشور بیش از 70 درصد شده است و برای ارائه 
خدمات به آنها باید از علم روز استفاده کرد.وی با تاکید بر اینکه نگاه به شهرداری ها بایدگسترده 
تر شود، گفت: ما برای شهرداری ها نیازمند تحقق منابع پایدار، مدیریت یکپارچه و تقویت جایگاه 
شهرداری ها در سلسله  مراتب کشوری هستیم.شهردار قم اذعان کرد: در حوزه محیط زیست یک 
ارگان مستقل در کشور دارد در صورتی که 70 درصد مردم شهرنشین هستند و این بخش به ارگانی 

دولتی وصل می شود و شهرداری می تواند پویاتر در این زمینه عمل کند...

رئیس شورای هماهنگی تبلیغات اسلامی استان قم با قدردانی از حضور حماسی ملت ایران 
به ویژه مردم مومن و ولایی این استان مقدس در راهپیمایی 22 بهمن امسال گفت: حضور مردم 
قم در این راهپیمایی باشکوه، نسبت به سال های گذشته حدود30 درصد افزایش یافت.نصرت 
الله لطفی روز دوشنبه در جلسه شورای هماهنگی تبلیغات اسلامی با عنوان »ارزیابی و جمع 
بندی مراسم ایام الله دهه فجر انقلاب اسلامی و بزرگداشت یوم الله 12 فروردین«، راهپیمایی 22 
بهمن امسال را بسیار استثنایی دانست و افزود: همه عوامل برای از بین بردن عظمت این مراسم 
دست به دست هم داده بود تا جمعیت کمی در این راهپیمایی حضور داشته باشد.وی با بیان این 
که دشمنان از ماه ها قبل سیاه نمایی می کردند و باتوجه به یک سری از مسائل داخلی همچون 

گرانی، سردی هوا، بارندگی و توطئه های دشمن در زمینه های مختلف گفت...

شهردار قم :

شهر امروز را نمی توان 
با قانون ۶0 سال قبل اداره کرد

رئیس شورای هماهنگی تبلیغات اسلامی استان قم  اعلام کرد

افزایش 30 درصدی حضور مردم قم 
در راهپیمایی 22 بهمن
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روابط عمومی مخابرات منطقه قم
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باور کنیم که وسط جنگیم؟
مگرمی	شود	وسط	توپ	و	تانک	و	فشنگ	و	تیربار	و	
خمپاره،	نفس	راحت	بکشیم،	گپ	بزنیم	و	از	تمیزی	هوا	
لذت	ببریم؟!	مگر	می	شود	ترکش	در	جای	جای	کالبدمان	
نشسته	باشد	و	راحت	حرکت	کنیم؟	مگر	می	شود	پس	از	
استنشاق	گاز	خردل،	نفس	راحت	بکشیم؟	مگر....؟	مگر...؟	

مگر...؟	چطور	پاسخ	به	تمامی	این	سوالات	بدیهی	است	و	همه	شرایط	جنگی	اینچنین	
را	می	دانند	و	انتظارشان	از	حال	و	هوای	پیرامون	متناسب	با	این	شرایط	است؛	اما	کسی	
باور	ندارد	که	جنگ	اقتصادی	هم	شرایط	خاص	خود	را	دارد	و	انتظارات	باید	متناسب	
با	این	شرایط	باشد؟	همه	آن	توپ	و	تانک	و	تیربار	و	...	حالا	در	قالب	بندهای	مختلف	
	Made	و	Made	in	Germany	های	موشک	جای	به	شوند.	می	آوار	سرمان	روی	تحریم
USA	in	حالا	با	تحریم	های	حقوق	بشری	و	نظامی	و	سیاسی	و	اقتصادی	و	دیپلماتیک	
آمریکا	و	اتحادیه	اروپا	و	....روبرو	هستیم.	اگر	در	روزگار	جنگ	تحمیلی،	همسایه	ها	
توان	کمک	مالی	و	جنگی	به	ما	نداشتند	و	ژست	بی	طرفی	می	گرفتند؛	حالا	یا	مامن	
دشمنان	قسم	خورده	ما	هستند	و	عملیات	تروریستی	آنها	را	به	نوعی	حمایت	می	کنند	
یا	خودشان	آنقدر	درگیر	جنگ	و	تروریسم	داخلی	هستند	که	ما	ناگزیر	از	کمک	به	
آنها	هستیم.	آن	هم	در	همین	شرایط	بد	اقتصادی	ناشی	از	تحریم!	حمایت	مستشاری	
و	بعضا	نظامی	مان	از	دول	کشورهای	همسایه	هم	لزوما	از	سر	تایید	تمام	و	کمال	
حکومت	های	آنها	نیست	و	بیشتر	از	این	باب	است	که	آتش	فتنه	داعشی	و	طالبانی	و	
....آنها	دامن	گیر	ما	نشود.هر	ترکش	این	جنگ	اقتصادی،	در	یک	جای	از	کالبد	میهن	
می	نشیند؛	محدودیت	واردات	برخی	مواد	اولیه،	کارخانه	هایمان	را	زمین	گیر	می	کند.	
منع	مبادلات	دلاری،	بازگشت	منابع	مالی	حاصل	از	صادرات	به	کشور	را	ناممکن	
می	کند.	تحریم	ها	سرمایه	گذاری	خارجی	در	کشور	را	محدود	و	ارزش	ریال	را	ضعیف	
کرده،	نرخ	تورم	چند	برابر	شده	و	تولید	و	صادرات	نفت	و	گاز	را	کاهش	می	دهد.	خط	و	
نشان	های	دیپلماتیک،	بنادرمان	را	تبدیل	به	لنگرگاه	دائمی	کرده	است	و	....رسما	وسط	
جنگ	هستیم	اما	کمتر	کسی	این	را	باور	دارد.	روی	سخن	فقط	با	عوام	اللهی	نیست	که	
فیلم	صف	طویل	گوشت	و	عکس	فاکتور	خرید	ماست	و	شیر	را	برای	برخی	رسانه	های	
آن	طرف	آب	می	فرستند.	حتی	همان	وزیری	که	در	این	شرایط	برای	محبوب	ماندن،	
کسر	بودجه	را	بهانه	کرده	و	صندلی	وزارت	را	واگذار	می	کند	هم	همینقدر	نسبت	به	
شرایط	جنگ	اقتصادی	نادان	است.	آن	استراتژیسیتی	که	می	بیند	تحریم	ها	با	لبخند	
نثارمان	می	شود	و	تحریم	کنندگان	مدعی	اند	"در	کنار	ملت	ایران	و	حامی	مظلومیت	آنها	
هستند	و	صدای	اعتراضشان	را	در	تجمعات	کارگری	و	....شنیده	اند"؛	اما	با	بی	تدبیری	
نمک	بر	زخم	می	پاشد	و	بر	سر	راه	تصویب	CFT	و	پالرمو	سنگ	اندازی	کرده	و	یا	با	
سوء	مدیریتش	در	تنظیم	بازار،	ملت	را	سرگردان	این	صف	و	آن	صف	کرده	هم	از	
درک	شرایط	جنگ	اقتصادی	عاجز	است.هشت	سال	تحمل	جنگ	نظامی	از	آن	روی	
»دفاع	مقدس«	نامیده	شد	که	هرکسی	در	آن	شرایط	به	فکر	نجات	کلیت	کشور	بود،	
هیچ	کس	راضی	به	خدشه	دار	شدن	تمامیت	ارضی	کشور	نبود،	اگر	سربازی	زخمی	
می	شد،	دیگری	او	را	به	پشت	خط	منتقل	می	کرد،	شهادت	یکی،	مصیبتی	بود	برای	
دیگری	و	.....	اما	حالا	چه؟	سربازی	که	در	خط	مقدم	است،	با	تیربار	همرزمانش	حمایت	
می	شود؟	یا	به	خط	می	زند	و	از	پشت	هم	خنجر	می	خورد؟	اگر	در	عملیاتی	پیروز	شود	
همه	خودشان	را	شریکش	می	دانند	ولی	امان	از	روزی	که	شکستی	را	تجربه	کند!	همه	
مقصر	جلوه	می	دهندش.	این	بود	فرهنگ	»دفاع	مقدس«؟تا	یکایک	آحاد	ملت،	از	مردم	
کوچه	و	بازار	گرفته	تا	مسئولی	که	در	خانه	ملت	نشسته	یا	کرسی	قضاوت	و	یا	سکان	
اداره	مملکت	را	در	دست	دارد	و	....	به	این	باور	نرسند	که	در	شرایط	جنگی	البته	از	نوع	
»اقتصادی«	قرار	داریم،	نمی	توان	انتظار	»دفاع	استراتژیک«	داشت	چه	رسد	به	»دفاع	

مقدس«!

 باید از تندروها ترسید
باید	از	تندروها	ترسید.	از	آنهایی	که	همیشه	اهل	
افراط	هستند.	از	آنهایی	که	حرف	خود	را	حق	می	دانند	
و	به	دیگران	مُهر	باطل	می	زنند.از	آدم	هایی	که	در	مقاطع	
حساس	تصمیم	هایی	می	گیرند	که	هزینه	اش	به	پای	ملت	
نوشته	می	شود.	آدم	هایی	که	منافع	ملی	برای	شان	تعریف	

نشده	است.	منافع	ملی	برای	آنها	یعنی	خودشان	و	منافع	شان.	ترامپ،	پایش	را	روی	
گلوی	ایران	گذاشته	است	و	تمام	قدرت	فشار	می	دهد.	او	برای	این	فشار	از	عربستان	و	
اسرائیل	هم	کمک	می	گیرد	و	برخی	در	پارلمان	با	علم	به	این	فشارها،	تصمیم	می	گیرند	
که	استیضاح	روحانی	را	کلید	بزنند.	آنها	با	خود	گفته	اند	حالا	که	آب	گل	آلود	است	چرا	
ما	ماهی	خود	را	نگیریم؟حالا	که	شرایط	اقتصادی	مردم	خوب	نیست	به	بهانه	اقتصاد،	
اهداف	سیاسی	خود	را	پیش	می	بریم.تصور	کنید	در	میان	این	همه	مشکلات	اقتصادی،	
ناگهان	شوک	استیضاح	رییس	جمهور	هم	به	جامعه	وارد	شود.	بازار،	هر	لحظه	منتظر	
بالا	بردن	قیمت	هاست.	آنها	از	هر	شوکی	برای	بالا	بردن	قیمت	اجناس	خود	استفاده	
می	کنند.	چه	شوکی	بهتر	از	استیضاح	رییس	جمهور	روحانی؟از	این	رفتارها	و	تندروی	ها	
در	تاریخ	زیاد	دیده	ایم.	رفتاری	که	در	مرحله	اول	منافع	ملی	کشور	را	در	خطر	انداخته	
است.	در	اواخر	دهه	60	و	اوایل	دهه	70،	برخی	در	ایران	تصمیم	گرفتند	برای	مخالفت	
با	آمریکا،	در	کنار	صدام	قرار	بگیرند	و	به	جنگ	ایالات	متحده	بروند.		اگر	نبود	منطق	
مقام	معظم	رهبری	و	رییس	جمهور	وقت	یعنی	مرحوم	هاشمی	رفسنجانی،	رسما	ایران	
وارد	جنگی	خطرناک	و	پرضرر	می	شد.	این	افراد	فکر	می	کردند	حرفی	که	می	زنند	حق	
است	اما	پی	به	این	معنا	نبرده	بودند	که	ممکن	است	ایران	وارد	جنگی	شود	که	نمی	شود	
پایانی	برای	آن	متصور	شد.در	همین	دهه	90	شاهد	بودیم	که	برخی	ها	به	اسم	انقلاب	
و	اسلام	به	دو	سفارت	انگلستان	و	عربستان	حمله	کردند	و	ضربه	های	غیرقابل	جبرانی	
به	منافع	ملی	ایران	وارد	کردند.	هنوز	که	هنوز	است	ایران	در	حال	پرداخت	هزینه	های	
حمله	به	سفارت	عربستان	است.	از	حاجیانی	که	به	حج	می	رفتند	تا	تیم	های	ایرانی	که	
در	آسیا	با	تیم	های	عربستانی	بازی	می	کنند،	صدای	آه	شان	از	حمله	به	سفارت	عربستان	
همچنان	بالاست.همانطور	که	مشاهده	شد	با	یک	تصمیم	اشتباه	و	یک	تندروی،	
می	شود	کشور	را	با	بحران	های	عجیب	و	غریب	روبرو	کرد.	امروز	ترامپ	در	جهان	در	
حال	تندروی	است.	او	فکر	می	کند	هر	تصمیمی	می	گیرد	درست	است.	همین	تفکر	او	
باعث	شده	است	جهان	به	سمت	بحران	های	عجیب	و	غریب	حرکت	کند.ترامپ	تصمیم	
گرفته	است	در	مرز	آمریکا	و	مکزیک	دیوار	بکشد	و	به	خاطر	همین	یک	تصمیم،	آمریکا	
را	وارد	بحران	اقتصادی	کرده	و	دولت	این	کشور	به	تعطیلی	کشیده	شده	است.باید	از	
تندروی	ترسید.	باید	از	افرادی	که	فکر	می	کنند	هرچه	می	گویند	راست	است،	ترسید.

فاتح ایرانی دریاها
رونمایی	و	الحاق	اولین	فروند	از	زیردریایی	های	بومی	
و	ساخت	ایران	از	کلاس	نیمه	سنگین	موسوم	به	'	فاتح	
'را	روز	گذشته	در	حالی	جشن	گرفتیم	که	می	توان	گفت	
جمهوری	اسلامی	ایران	در	چهلمین	بهار	زندگی	درخشان	
و	سراسر	حماسه	خود	بزرگ	ترین	دستاورد	نظامی-دفاعی	

خویش	را	که	در	جهان	در	بالاترین	سطح	فناوری	قرار	دارد	به	نمایش	گذاشت.
فاتح	اگرچه	در	زیرسطحی	ها	در	کلاس	نیمه	سنگین	دسته	بندی	می	شود	اما	با	
توجه	به	توانمندی	های	کم	نظیر	و	به	روز	خود	و	تسلیحات	پیشرفته	ای	که	دارد	می	

تواند	برگ	برنده	کشورمان	در	زیر	سطح	آب	های	آزاد	به	شمار	آید.
امروز	توانمندی	ایجاد	شده	در	صنعت	دفاعی	ایران	که	حاصل	همکاری	و	همدلی	بی	
نظیر	میان	نیروهای	مسلح،	صنایع	و	دانشگاه	هاست	به	عنوان	الگویی	مناسب	و	کاربردی	
در	دستیابی	به	غیر	ممکن	ها	بدل	شده	و	بخش	زیادی	از	عملیات	'	ما	می	توانیم	'	را	در	

ایران	عزیز	و	در	این	شرایط	سخت	بر	عهده	دارد.
زیردریایی	مدرن	'فاتح'	به	عنوان	ضرب	شستی	شگفت	انگیز	برای	دشمنان	و	
رقبای	منطقه	ای	و	فرامنطقه	ای	ایران	نه	تنها	قدرت	بازدارندگی	نظامی	ما	را	افزایش	
چشمگیری	می	دهد	بلکه	می	تواند	به	عنوان	یک	نمونه	موفق	در	حوزه	اجرای	دانش	
روز	به	دیگر	بخش	های	علمی	نیز	سرایت	و	خدمات	خود	را	از	سرریز	این	اقدام	ارائه	کند.	
حوزه	هایی	همچون	مواد	،	مخابرات	هوافضا	،	مکانیک	،	رایانه	،	الکترونیک	و...	می	توانند	

از	این	دستاورد	علمی	و	نظامی	بهره	های	فراوان	ببرند.
جمهوری	اسلامی	ایران	که	همواره	و	با	هر	رونمایی	و	نمایش	توانمندی	های	
دفاعی	خود	این	پیام	را	به	دیگران	داده	که	خواهان	تجاوز	و	جنگ	نبوده	است	با	
نمایش'	فاتح	'	بار	دیگر	تاکید	می	کند	که	پیام	ما	به	همه	دوستان	و	برادران	خود	در	
منطقه	،پیام	صلح	و	دوستی	است	و	این	که	داشته	های	نظامی	ما	هر	چقدر	پیشرفته	
و	بومی	باشد	در	خدمت	دفاع	از	داشته	های	انقلاب	اسلامی	و	این	مرز	وبوم	و	صیانت	

از	امنیت	منطقه	خواهد	بود.
'	فاتح	'	می	تواند	همچون	ناوشکن	های	کلاس	موج	در	آب	های	آزاد	و	بین	المللی	
و	همچون	موشک	ها	و	جنگنده	های	ما	در	فضای	کشور	،	در	زیر	سطح	دریا	نیز	توان	و	
تسلط	ما	را	چند	برابر	و	در	کنار	مجموعه	زیردریایی	های	کلاس	سبک	غدیر	و	کلاس	
سنگین	طارق	،	تنوعی	ایجاد	کند	که	دست	نیروی	دریایی	ارتش	را	در	این	بخش	باز	

بگذارد.
لازم	می	دانم	به	همکاران	خود	در	مجموعه	سازمان	صنایع	دریایی	وزارت	دفاع	و	
پشتیبانی	نیروهای	مسلح	دست	مریزاد	بگویم	که	با	کار	جهادی	و	استفاده	از	داشته	های	
ارزشمند	خود	و	توان	داخلی	متخصصان	کشور	چنین	تجهیزات	و	امکانات	موثری	را	

برای	استفاده	در	نیروهای	مسلح	و	نیروی	دریایی	ارتش	مهیا	کردند.

مصطفی تاجزاده: 

هیچ آلترناتیویی جز صندوق رأی نمی شناسیم
یک	فعال	سیاسی	اصلاح	طلب	گفت:	ما	هیچ	آلترناتیویی	جز	صندوق	رای	نمی	شناسیم	
و	هر	کس	می	گوید	آلترناتیو	صندوق	رای،	خیابان	است،	دروغ	می	گوید	ولی	معنایش	این	
نیست	که	هر	لیستی	که	آقای	جنتی	جلوی	ما	می	گذارد	را	بپذیریم	و	به	آن	رای	دهیم.

سیدمصطفی	تاجزاده	در	نشست	»آیا	انقلاب	اسلامی	اجتناب	ناپذیر	بود؟«	که	به	
همت	کمیته	اطلاع	رسانی	حزب	توسعه	ملی	برگزار	شد،	در	پاسخ	به	پرسشی	دیگر	درباره	
وضعیت	اصلاح	طلبان	در	شرایط	فعلی	و	وظیفه	آنان،	گفت:	ما	در	داخل	از	یکسو	باید	با	
هر	خشونت	ورزی	به	هر	شکل	مرزبندی	کنیم	و	از	حق	مخالفان	خود	هم	دفاع	کنیم	و	
در	خارج	هم	معتقدم	که	احزاب	اصلاح	طلب	باید	از	یک	سو	با	ماجراجویی	های	حکومت	
مرزبندی	کنند	و	از	آن	سو	از	فشارهای	ترامپ	هم	انتقاد	کنیم	و	با	تمام	قدرت	در	برابر	آن	
مرزبندی	داشته	باشیم	تا	همه	متوجه	شوند	که	ما	در	سیاست	داخلی،	خارجی	و	اقتصاد	
و	فرهنگ	با	اصولگرایان	متفاوت	هستیم.تاجزاده	ادامه	داد:	ما	هیچ	آلترناتیویی	جز	صندوق	
رأی	نمی	شناسیم	و	هرکس	می	گوید	آلترناتیو	صندوق	رأی،	خیابان	است،	دروغ	می	گوید.	
در	کدام	کشور	دموکراتیک	این	گونه	بوده	که	این	دوم	باشد؟	ولی	معنایش	این	نیست	که	
هر	لیستی	که	آقای	جنتی	جلوی	ما	می	گذارد	را	بپذیریم	و	به	آن	رأی	دهیم.	ما	باید	به	
صحنه	بیاییم	اما	نه	اینکه	فکر	کنیم	قرار	است	به	همه	اهداف	مان	جامعه	عمل	پوشانده	شود.
وی	افزود:	ما	باید	در	صحنه	باشیم	نه	اینکه	بگوییم	زمان	همه	چیز	را	درست	می	کند	
اگر	قرار	بر	این	باشد	که	چه	نیازی	به	حضور	سیاست	ورز	است؟	مردم	خودشان	کار	را	
انجام	می	دهند.وی	در	پاسخ	به	پرسشی	درباره	ساختار	شورای	عالی	سیاستگذاری	اصلاح	
طلبان	تاکید	کرد:	در	مورد	شورای	عالی	سیاست	گذاری	باید	بگویم	آنجا	هم	مثل	جمهوری	

اسلامی	یک	نهاد	نیمه	دموکراتیک	و	نیمه	انتصابی	است	و	نقدها	هم	به	آن	وارد	است.
این	فعال	سیاسی	اصلاح	طلب	در	پاسخ	به	این	پرسش	که	نقش	نیروهای	اپوزیسیون	
را	در	عدم	تثبیت	گفتمان	نوفل	لوشاتو	چه	بود؟،	ابراز	عقیده	کرد:	ما	بعد	از	انقلاب	نباید	
اجازه	می	دادیم	قدرت	توسط	عزیزترین	افراد	ما	قبضه	شود.	البته	همه	نیروها	پس	از	انقلاب،	
تمامیت	خواه	بودند	و	حتی	مهندس	بازرگان	که	آزاداندیش	ترین	فرد	بود	می	گفت	هرچه	
من	می	گویم	باید	همان	بشود.	زمانی	مطرح	شده	بود	که	عده	ای	شعار	دهند	بازرگان	
سازشکار	است	و	امام	که	این	شعار	را	شنیده	بود	گفته	بود	ایشان	اصلًا	سازشکار	نیستند	
اگر	بودند	که	با	من	سازش	می	کردند.	اما	به	هر	حال	ما	نباید	اجازه	می	دادیم	بازرگان	حذف	
شود	و	البته	خود	او	هم	نباید	استعفا	می	داد.تاجزاده	ادامه	داد:	هر	گروهی	که	حضور	در	
انتخابات	را	برنتابید	از	دید	مردم	هم	کنار	رفت.	الان	جبهه	ملی	بیشتر	در	میان	مردم	جایگاه	
دارد	یا	نهضت	آزادی؟	قطعاً	نهضت	آزادی.	چرا	که	از	یک	جایی	به	بعد	به	سمت	حضور	در	

انتخابات	رفت	ولو	اینکه	نامزدی	هم	نداشته	باشد.
	

محمود صادقی: 

زبان دیپلماتیک به معنای سازش نیست 
عضو	فراکسیون	امید	مجلس	شورای	اسلامی	گفت:	فضای	دیپلماسی	گاهی	اقتضا	
می	کند	که	کارها	با	لبخند	دیپلماتیک	پیش	رود	و	گاهی	نیز	مستلزم	جدیت	و	حتی	
قهر	انقلابی	است؛	زبان	دیپلماتیک	به	معنای	سازش	نیست.	محمود	صادقی	در	خصوص	
مواضع	متناقض	برخی	رسانه	های	داخلی	در	خصوص	تیم	دیپلماسی	کشور	و	آقای	ظریف	
گفت:	این	اقتضائات	نشانه	شخصیت	کامل	یک	دیپلمات	است	که	در	جای	خود	با	قاطعیت	
سخن	می	گوید	و	در	جایی	دیگر	با	زبان	دیپلماتیک	اظهار	نظر	و	عمل	کند؛	اگر	چه	زبان	
دیپلماتیک	به	معنای	سازش	نیست	و	استحکام	خاص	خود	را	دارد.این	نماینده	مجلس	
تصریح	کرد:	برخی	رقبای	داخلی	در	نقش	دشمن	خارجی	عمل	می	کنند؛	کنفرانس	
مونیخ	یک	کنفرانس	امنیتی	است	و	فضای	حاکم	بر	این	کنفرانس	اقتضا	می	کند	که	وزیر	
امور	خارجه	به	عنوان	نماینده	کشوری	قربانی	تروریسم	با	قاطعیت	خاص	اظهار	نظر	کند	
و	ما	این	قاطعیت	و	جدیت	را	در	مواضع	ایشان	مشاهده	کردیم.رییس	فراکسیون	شفافیت	
مجلس	افزود:	فضای	مذاکره	و	کارهای	نرم	دیپلماتیک	نیست	و	باید	مواضع	را	با	قاطعیت	
بیشتری	بیان	کرد؛	از	یک	طرف	ما	وقتی	با	یک	دشمن	عهد	شکن	روبرو	هستیم	و	به	فاصله	
دو	روز	از	یک	فاجعه	تروریستی	در	کشور	در	کنفرانس	امنیتی	مونیخ	شرکت	می	کنیم؛	
طبیعی	است	که	لحن	و	مواضع	ما	متفاوت	باشد	و	اگر	غیر	این	بود	جای	تعجب	داشت.
نماینده	مردم	تهران	در	مجلس	شورای	اسلامی	گفت:هر	سخن	جایی	و	هر	نکته	مکانی	
دارد.وی	در	خصوص	طرح	استیضاح	رییس	جمهوری	در	مجلس	شورای	اسلامی	نیز	
گفت:	من	از	همکاران	روحانی	در	مجلس	شورای	اسلامی	در	این	باره	پرسیدم	که	این	امر	
از	کدام	اتاق	جنگ	طراحی	شده	است؛	گفتند؛	حتی	اکثریت	دوستان	اصولگرا	نیز	از	امضای	
این	طرح	امتناع	می	کنند.بیشتر	یک	شوخی	و	بازی	با	افکار	عمومی	است	و	جدی	نیست.

رییس کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس؛

سخنرانی ظریف در مونیخ 
انعکاس مواضع قاطع ایران بود

رییس	کمیسیون	امنیت	ملی	و	سیاست	خارجی	مجلس	شورای	اسلامی	گفت:	وزیر	
امور	خارجه	در	نشست	مونیخ،	با	بیان	واقعیت	هایی	در	خصوص	سهل	انگاری	اروپایی	
ها	در	اجرای	برجام،	مواضع	محکم	و	قاطع	جمهوری	اسلامی	ایران	را	درباره	موضوعات	

مختلف	مطرح	کرد.
حشمت	الله	فلاحت	پیشه	گفت:	وزیر	امور	خارجه	در	نشست	مونیخ،	واقعیت	ها	و	نکات	
مهمی	را	درباره	مناسبات	ایران	و	اروپا	مطرح	کرد	و	اینکه	اروپایی	ها	به	وظیفه	خود	در	
اجرای	برجام	عمل	نکرده	اند.وی	افزود:	واقعیت	هایی	که	دکتر	ظریف	مطرح	کرد،	منعکس	
کننده	نوع	اعتراضی	است	که	در	داخل	کشور	به	نقش	اروپا	وجود	دارد؛	آقای	ظریف	ضمن	
اشاره	به	این	مسائل،	مواضع	محکم	جمهوری	اسلامی	را	در	حوزه	های	مختلف	و	به	ویژه	
برجام	مطرح	کرد.به	گزارش	ایرنا،	سومین	و	آخرین	روز	کنفرانس	امنیتی	مونیخ	روز	شنبه	
در	شهر	مونیخ	برگزار	شد.	پنجاه	وپنجمین	کنفرانس	امنیتی	مونیخ	با	شرکت	بیش	از	
600	تن	از	تصمیم	سازان	بین	المللی	از	عرصه	های	مختلف	سیاسی،	تجاری	و	جامعه	
مدنی	برای	بحث	درباره	بحران	های	کنونی	و	چالش	های	امنیتی	آینده	برگزار	شد.ظریف	
در	سخنرانی	خود	در	این	کنفرانس،	سیاست	های	دولت	آمریکا	در	خروج	از	برجام	و	فشار	
بر	اروپا	برای	نقض	تعهدات	ذیل	قطعنامه	شورای	امنیت	را	به	شدت	مورد	انتقاد	قرار	داد.
ظریف	سخنرانی	خود	را	با	اشاره	به	چهلمین	سالگرد	پیروزی	انقلاب	اسلامی	شروع	کرد	
و	گفت:	در	دو	سال	گذشته	آمریکا	دشمنی	خود	با	ایران	را	شدت	بیشتری	بخشیده	که	
اوج	آن	زیرپا	گذاشتن	تعهدات	آن	کشور	در	توافق	هسته	ای	بود	که	مورد	تائید	اجماعی	

شورای	امنیت	بود.

کاظم جلالی :

هیچ رفتار انتخاباتی از لاریجانی ندیدم 
رئیس	فراکسیون	مستقلین	ولایی	مجلس	درباره	ی	ورود	لاریجانی	به	انتخابات	ریاست	
جمهوری	گفت:	تاکنون	هیچ	رفتار	انتخاباتی	از	لاریجانی	به	معنای	فعالیت	برای	ورود	به	
انتخابات	ریاست	جمهوری	ندیدم	و	اطلاعی	هم	ندارم.کاظم	جلالی	درباره	احتمال	حضور	
لاریجانی	به	عنوان	کاندیدای	ریاست	جمهوری	۱۴00،	گفت:	آقای	لاریجانی	شخصیتی	
مستقل	است	که	سخنگو	ندارد؛	بنده	هم	وظیفه	سخنگویی	از	طریق	ایشان	را	ندارم	لذا	
ایشان	باید	درباره	ی	مواضع	شان	خودشان	توضیح	دهند.وی	ادامه	داد:	شاید	این	حرف	ها	را	
برخی	از	سیاسیون	نپذیرند	و	باور	نکنند	حتی	بگویند	ما	دروغ	می	گوئیم	و	اشتباه	می	کنیم	
و	داریم	کار	خودمان	را	انجام	می	دهیم.	ممکن	است	هر	کسی	برداشتی	داشته	باشد	و	
تلقی	های	مختلفی	را	از	سخنان	و	فعالیت	های	افراد	انجام	دهند.جلالی	ادامه	داد:	بنده	هیچ	
اطلاعی	از	کاندیدا	شدن	آقای	لاریجانی	برای	انتخابات	ریاست	جمهوری	و	حتی	مجلس	
شورای	اسلامی	ندارم	فیلم	هم	بازی	نمی	کنم،	چون	اخیراً	جلسه	ای	نداشتیم	که	بخواهیم	
صحبت	کنیم.	گاهی	آنقدر	مسائل	زیاد	است	که	ما	در	طولانی	مدت	نمی	توانیم	جلسه	
بگذاریم	و	دیدارهایمان	کوتاه	و	در	حد	جلسات	صحن	شده	است.نماینده	تهران	در	مورد	
تشکیل	حزب	از	سوی	لاریجانی،	گفت:	آقای	لاریجانی	بنایی	برای	تشکیل	حزب	نداشت	
برخی	از	دوستان	که	نزدیک	به	ایشان	بودند	قصد	این	کار	را	داشته	و	حزب	خودشان	را	
تشکیل	داده	اند.	نام	بنده	را	هم	در	حزب	شان	آوردند	که	من	هم	تکذیب	کردم	و	آنها	ناراحت	

شدند،	ولی	به	هر	حال	این	حزب	ارتباطی	با	بنده	و	آقای	لاریجانی	ندارد.

وزارت اطلاعات خبر داد؛ 

 ضربه به باند فساد ارزی در مازندران 
مرکز	روابط	عمومی	و	اطلاع	رسانی	وزارت	اطلاعات	از	ضربه	به	باند	فساد	ارزی	در	
مازندران	خبر	داد.	متن	این	اطلاعیه	به	این	شرح	است:	سربازان	گمنام	امام	زمان	)عج(	
در	اداره	کل	اطلاعات	مازندران،	۵	نفر	از	عوامل	اصلی	باند	فساد	ارزی	را	دستگیر	و	تحویل	
مرجع	قضائی	گردیدند.	اخلال	در	نظام	اقتصادی	کشور،	خرید	و	فروش	غیرقانونی	ارز،	
تحصیل	مال	نامشروع	و	جعل	و	ارائه	اسناد	مجعول	از	جمله	اتهامات	دستگیر	شدگان	
است.تأسیس	شرکت	های	کاغذی	و	صوری	و	تطمیع	مسئولین	برخی	شعب	بانک	ها	از	
جمله	شگردهای	این	شبکه	سازمان	یافته	برای	دریافت	ارز	دولتی	به	بهانه	واردات	کالا	بوده	
که	با	اقدامات	اطلاعاتی	و	عملیاتی	تا	کنون	کالایی	به	کشور	وارد	نشده	و	ارز	حاصله	در	
بازارهای	آزاد	از	طریق	چند	صرافی	به	فروش	رسیده	است.میزان	حوالجات	ارزی	اخذ	شده	
این	باند	فساد	7۲	میلیون	دلار	بوده	که	از	برخی	بانک	ها	در	استان	های	مازندران،	تهران،	
بوشهر،	سیستان	و	بلوچستان،	بندرعباس،	تبریز	و	قزوین	بدون	وثیقه	و	تضمین	دریافت	
شده	است.سربازان	گمنام	امام	زمان	)عج(	در	این	پرونده	مبلغ	۲۱	میلیارد	ریال	از	منابع	
مالی	موجود	این	باند	را	توقیف	و	از	پرداخت	۳۸	فقره	حواله	ارزی	به	مبلغ	۲0	میلیون	یورو	

جلوگیری	کردند.

با	بیان	 رهبر	معظم	انقلاب	اسلامی	
اینکه	امریکا	در	حال	ضعیف	تر	شدن	است،	
تصریح	کردند:	مسئولان	مراقب	خدعه	

اروپایی	ها	باشند.
حضرت	آیت	الله	خامنه	ای	رهبر	معظم	
انقلاب	اسلامی	صبح	روز	)دوشنبه(	در	
دیدار	هزاران	نفر	از	مردم	استان	آذربایجان	
شرقی،	ضمن	تشکر	صمیمانه	از	حرکت	
بزرگ	و	آگاهانه	ملت	ایران	در	راهپیمایی	
۲۲	بهمن	امسال،	نظام	جمهوری	اسلامی	
را	در	بهترین	موقعیت	و	جبهه	استکبار	و	در	
رأس	آن	امریکا	را	در	ضعیف	ترین	شرایط	
دانستند	و	گفتند:	مردم	به	ویژه	جوانان	و	
همچنین	مسئولان	باید	با	وقت	شناسی	
و	اقدام	بهنگام،	از	ظرفیت	های	فراوان	به	
منظور	حل	مشکلات	کشور	استفاده	کنند.
حضرت	آیت	الله	خامنه	ای	در	ابتدای	
سخنان	خود	با	اشاره	به	راهپیمایی	عظیم	
۲۲	بهمن	امسال	افزودند:	من	در	بیانیه	
چند	روز	پیش	از	مردم	ایران	تشکر	کردم	
اما	آن	تشکر	خیلی	کمتر	و	کوچک	تر	
در	 مردم	 زیرا	 است	 ایران	 ملت	 حق	 از	
راهپیمایی	۲۲	بهمن	امسال،	کار	بزرگی	

انجام	دادند.
و	 به	حضور	پرحجم	 اشاره	 با	 ایشان	
گسترده	مردم	در	راهپیمایی	۲۲	بهمن،	
تأکید	کردند:	گزارشها	و	ارزیابی	ها	نشان	
می	دهند،	در	اکثر	شهرهای	کشور	حضور	
مردم	نسبت	به	سالهای	قبل،	بیشتر	و	
متراکم	تر	بوده	است	که	با	همه	وجود	از	

مردم	سپاسگزاری	می	کنم.
رهبر	انقلاب	اسلامی	افزودند:	اگرچه	
دشمن	در	تبلیغات	خود	این	حضور	را	
کتمان	و	یا	سعی	در	کوچک	نمایی	آن	
و	 را	می	بینند	 واقعیت	 این	 اما	 می	کند،	
معنای	این	حضور	عظیم	مردمی	را	متوجه	
می	شوند.حضرت	آیت	الله	خامنه	ای	با	
تأکید	بر	اینکه	هر	کشوری	که	مردم	آن	
اینگونه	در	میدان	حضور	داشته	باشند،	
از	کِید	و	آسیب	دشمن	مصون	خواهد	
بود،	گفتند:	حضور	گسترده	مردمی	در	
راهپیمایی	۲۲	بهمن	امسال،	در	واقع	یک	
حرکت	سیاسی،	امنیتی،	انقلابی،	آگاهانه	و	
پر	معنا	بود	و	مردم	همان	شعار	اصلی	یعنی	
»مرگ	بر	امریکا«	را	که	به	معنای	مرگ	بر	
سلطه	گری	و	توطئه	گری	و	تجاوزگری	
و	دست	اندازی	به	حقوق	ملت	ها	است،	
شکرگزار	 باید	 افزودند:	 سردادند.ایشان	
خداوند	بود	زیرا	دل	های	مردم	به	دست	او	
است	و	در	واقع	خداوند	متعال	بود	که	مردم	

را	به	خیابان	ها	آورد.
ملت  به  خودرا  ضعف  برخی   *

نسبت می دهند
رهبر	انقلاب	اسلامی	با	اشاره	به	برخی	
افراد	ضعیف	و	منفعل	که	همواره	ضعف	های	
خود	را	به	مردم	نسبت	می	دهند	و	مدعی	
ضعیف	شدن	انقلاب	هستند،	خاطرنشان	
که	 هستند	 همین	هایی	 مردم	 کردند:	
در	روز	۲۲	بهمن	در	خیابان	ها	دیدید	و	
خداوند	این	ملت	را	که	با	بصیرت	از	هویت	
و	کشور	خود	دفاع	می	کنند،	مورد	لطف	

قرار	خواهد	داد.
حضرت	آیت	الله	خامنه	ای	در	ادامه	به	
شهادت	جمعی	از	پاسداران	حافظ	امنیت	و	

مرزها	اشاره	و	تأکید	کردند:	این	شهادت	ها	
باید	ما	را	هوشیار	و	آگاه	کند	که	امنیت	
جوانان	 بهترین	 خون	 قیمت	 به	 کشور	
کشور	به	دست	می	آید	و	همه	باید	قدردان	

این	جان	فشانی	ها	باشیم.
رهبر	انقلاب	اسلامی	امنیت	کشور	و	
امنیت	مراسم	هایی	همچون	راهپیمایی	
عظیم	۲۲	بهمن	و	عزت	ملی	کشور	را	
در	 امنیت	 حافظان	 مرهون	جان	فشانی	

سپاه،	ارتش	و	نیروی	انتظامی	دانستند.
حضرت	آیت	الله	خامنه	ای	همچنین	با	
تجلیل	از	مردم	شهیدپرور	اصفهان	و	حضور	
تشییع	 در	 آنان	 آور	 اعجاب	 و	 پرشکوه	
شهدای	حافظ	امنیت،	تأکید	کردند:	مردم	
اصفهان	همواره	جزو	پیشگامان	نهضت	و	

انقلاب	اسلامی	بوده	و	هستند.
	۲9 خود،	 سخنان	 ادامه	 در	 ایشان	
بهمن	سال	۱۳۵6	و	قیام	مردم	تبریز	را	یوم	
الله	واقعی	خواندند	و	با	اشاره	به	پیشگامی	
و	بصیرت	و	عملکرد	انقلابی	مردم	تبریز	و	
آذربایجان	در	حوادث	مهم	انقلاب	گفتند:	
این	قیام	مردمی	دو	ویژگی	مهم	داشت،	
۱-	وقت	شناسی	و	۲-	اقدام	بهنگام.رهبر	
انقلاب	اسلامی	با	تأکید	بر	اینکه	مردم	
نیز	 انقلاب	 دوم	 گام	 در	 باید	 آذربایجان	
همچون	مراحل	قبل	پیشگام	و	پیشتاز	
جمهوری	 نظام	 امروز	 افزودند:	 باشند،	
اسلامی	از	لحاظ	فرصت	و	موقعیت	و	از	
اقدام	و	حرکت	در	بهترین	 لحاظ	زمان	
شرایط	قرار	دارد.حضرت	آیت	الله	خامنه	
ای	گفتند:	امروز	روز	کار	و	حرکت	دولت،	
مسئولان،	ملت	و	بخصوص	جوانان	است	
که	باید	ظرفیت	های	بلا	استفاده	فراوان	و	
گسترده	کشور	را	شناسایی	و	بهره	برداری	
کنند.ایشان	استفاده	از	ظرفیت	های	کشور	
را	نیازمند	حرکت	آتش	به	اختیار	جوانان	
دانستند	و	خاطرنشان	کردند:	گروههای	
جوانِ	مؤمن	و	انقلابی	باید	هر	کاری	را	
که	امکان	پذیر	است	در	چارچوب	قوانین	
و	مصلحت	کشور	انجام	دهند	و	معطل	
کسی	نباید	بمانند.رهبر	انقلاب	اسلامی	
با	اشاره	به	موقعیت	ضعیف	دشمن	یعنی	
جبهه	استکبار	و	در	رأس	آن	رژیم	متجاوز	
امریکا،	تأکید	کردند:	ما	نمی	خواهیم	خود	
را	به	ساده	لوحی	بزنیم	و	از	دشمن	غافل	
شویم	اما	واقعیات	نشانگر	آن	است	که	
داخلی	 مسائل	 گرفتار	 به	شدت	 دشمن	
غلطی	 هیچ	 است.دشمنان	 خارجی	 و	
نمی	توانند	بکنندحضرت	آیت	الله	خامنه	
ای	»مشکلات	اجتماعی«،	»افسردگی	و	
سرخوردگی	جوانان«،	»افزایش	آمار	قتل	و	

جنایت«،	»گسترش	اعتیاد	و	مواد	مخدر«،	
»درگیری	میان	سران	آمریکا«	و	»بدهی	
از	 بخشهایی	 را	 غریب«	 و	 های	عجیب	
گرفتاری	های	امریکا	برشمردند	و	افزودند:	
و	 آمارها	 به	 مستند	 موارد	 این	 همه	
گزارشهای	رسمی	و	داخلی	امریکا	است	
و	به	دلیل	همین	مشکلات	و	گرفتاری	ها،	
دچار	وضعیت	کنونی	در	سوریه	و	عراق	و	
افغانستان	شده	اند	و	به	شدت	نیز	عصبانی	
هستند.ایشان	با	اشاره	به	برگزاری	ناموفق	
نشست	ورشو	گفتند:	دولتمردان	ضعیف	
العقل	امریکا	از	برخی	دولتهای	همکار	خود	
و	دولتهای	ضعیف	و	مرعوب	برای	نشست	
ورشو	و	تصمیم	گیری	ضد	ایران	دعوت	
کردند	اما	این	نشست	به	هیچ	نتیجه	ای	
نرسید	و	همه	اینها	نشانه	ضعف	است	و	
دشمن	که	در	حالت	ضعف	دچار	عصبانیت	
فحاشی	 و	 جنجال	 به	 شروع	 می	شود،	
می	کند.رهبر	انقلاب	اسلامی	تأکید	کردند:	
این	جنجال	ها	که	از	روی	ضعف	است،	
نباید	دل	فلان	مسئول	را	خالی	و	یا	فلان	
جوان	را	دچار	خطا	کند.حضرت	آیت	الله	
خامنه	ای	خاطرنشان	کردند:	آن	روزی	
که	این	انقلاب	یک	نهال	ضعیف	بود،	همه	
دشمنان	متحد	شدند	ولی	نتوانستند	کاری	
بکنند،	بنابراین	امروز	که	آن	نهال	تبدیل	به	
یک	درخت	تناور	شده	است،	هیچ	غلطی	
نمی	توانند	بکنند.ایشان	با	یادآوری	سخنان	
حضرت	زینب	سلام	الله	علیها	در	دربار	یزید،	
گفتند:	امروز	هم	ما	به	دشمن	می	گوئیم،	
هر	غلطی	می	توانی	بکنی،	بکن	اما	بدان	که	

هیچ	غلطی	نمی	توانی	بکنی.
* جوانان می توانند کشور را به قله 

برسانند
نشست	 اسلامی،	 انقلاب	 رهبر	
هم	نشینی	 و	 ورشو	 خورده	 شکست	
مقامات	کشورهای	به	ظاهر	مسلمان	با	
رژیم	صهیونیستی	و	هم	پیمانی	با	امریکارا	
موجب	رفتن	آبروی	آنان	دانستند	و	تأکید	
کردند:	این	افراد	در	میان	ملت	خود	نیز	
هیچ	آبرویی	ندارند.حضرت	آیت	الله	خامنه	
ای،	با	اشاره	به	نشاط	چهل	سالگی	انقلاب	
برای	 لازم	 قدرت	 و	 آمادگی	 و	 اسلامی	
حرکت	رو	به	جلو	خاطرنشان	کردند:	همه	
مشکلات	کشور	اعم	از	گرانی	ها،	کاهش	
ارزش	ریال	و	مسائل	تولید	داخلی	قابل	
حل	است	اما	نیازمند،	صبر،	تدبیر،	اتحاد	و	

جدیت	مسئولان	در	حرکت	است.
ایشان	با	تأکید	مجدد	بر	ظرفیت	های	
لزوم	 و	 دشمن	 ضعف	 و	 کشور	 فراوان	
جوانان	 به	 خطاب	 فرصتها،	 از	 استفاده	

گفتند:	شما	جوانان	عزیز	موتور	پیشران	
حرکت	کشور	هستید	و	باید	خود	را	از	
لحاظ	روحی،	معنوی،	اخلاقی،	صمیمی،	
علمی	و	توانایی	های	مدیریتی	و	تشکیلاتی	
آماده	کنید	و	مدیریت	کشور	را	به	دست	
باید	 نیز	 پیران	 تجربه	 از	 البته	 بگیرید.	
استفاده	کنید.رهبر	انقلاب	اسلامی	آینده	
کشور	را	متعلق	به	جوانان	دانستند	و	تأکید	
کردند:	جوانان	می	توانند	کشور	را	به	قله	
برسانند	و	باید	آمادگی	خود	را	در	عمل	و	

همچنین	با	ثبات	قدم	نشان	دهند.
خدعه  مراقب  مسئولان   *

اروپایی ها باشند
حضرت	آیت	الله	خامنه	ای	یک	توصیه	
هم	به	مسئولان	کردند	و	گفتند:	دشمن	را	
درست	بشناسید	و	مراقب	باشید	فریب	او	
را	نخورید،	چه	هنگامی	که	مشت	و	دندان	
نشان	می	دهد	و	چه	هنگامی	که	لبخند	
دل	های	 بدانید،	 افزودند:	 می	زند.ایشان	
دشمنان	بسیار	بیشتر	از	حرف	هایی	که	
بر	زبان	می	آورند،	مملو	از	بغض	و	کینه	
نسبت	به	اسلام	و	مسلمانان	و	جمهوری	
اسلامی	ایران	است،	بنابراین	نباید	خدعه	
دشمن	را	قبول	کرد.رهبر	انقلاب	اسلامی،	
رفتار	و	اقدامات	غربی	ها	را	به	معنی	واقعی	
کلمه	خدعه	آمیز	خواندند	و	گفتند:	تکلیف	
امریکاییها	که	مشخص	است	زیرا	شمشیر	
را	از	رو	بسته	اند	اما	باید	مراقب	اروپایی	ها	

بود	زیرا	آنها	نیز	با	خدعه	عمل	می	کنند.
حضرت	آیت	الله	خامنه	ای	افزودند:	
من	به	مسئولین	و	دولتی	ها	نمی	گویم	
چه	کنند	اما	باید	بنشینند،	فکر	کنند	و	به	
گونه	ای	عمل	کنند	که	فریب	آنها	را	نخورند	
و	به	امید	آنکه	حالا	کاری	بکنیم،	خودشان	
و	ملت	را	دچار	مشکل	نکنند.ایشان	خطاب	
به	مسئولان	گفتند:	از	دشمن	وحشت	هم	
نکنید	و	بدانید	که	دست	خدا	بالای	همه	
دست	ها	است	و	خداوند	پشتیبان	ملتی	

است	که	دین	او	را	یاری	می	کنند.
رهبر	انقلاب	اسلامی	در	پایان	سخنان	
خود،	تجلیل	از	شهدا	و	تکریم	خانواده	های	
اصلی	 و	 خوب	 کارهای	 از	 را	 شهدا	
برشمردند	و	تأکید	کردند:	باید	نام	و	اعتبار	
و	جایگاه	شهدا	و	خانواده	های	آنان	را	روز	
به	روز	افزایش	داد	زیرا	شهدا،	شاخص	های	

مسیرحرکت	انقلاب	هستند.
با	 ای	 خامنه	 الله	 آیت	 حضرت	
گرامیداشت	یاد	امام	و	شهدا،	گفتند:	به	
را	 روزی	 عزیز	 جوانهای	 خداوند،	 لطف	
خواهند	دید	که	همه	آنچه	را	که	به	دنبال	
آن	هستیم،	محقق	و	متجلی	خواهد	شد.

پیش	از	سخنان	رهبر	انقلاب	اسلامی،	
آل	هاشم	 والمسلمین	 حجت	الاسلام	
نماینده	ولی	فقیه	در	استان	آذربایجان	
شرقی	و	امام	جمعه	تبریز،	سه	درس	بزرگ	
قیام	مردم	تبریز	در	۲9	بهمن	سال	۵6	را	
»اقدام	به	موقع«،	»نهراسیدن	از	طاغوت«	

و	»اتحاد	انقلابیون«	دانست.
نماینده	ولی	فقیه	در	استان	آذربایجان	
شرقی،	جوانان	فعال	و	متعهد	را	مزیت	
مهمی	برای	پیشرفت	برشمرد	و	گفت:	
در	 شرقی	 آذربایجان	 غیرتمند	 مردم	
راستای	تحقق	بخشیدن	به	بیانیه	راهبردی	

گام	دوم	انقلاب	پیشگام	خواهند	بود.

یک	عضو	فراکسیون	امید	مجلس	شورای	اسلامی	با	تاکید	بر	اینکه	در	شرایط	جنگ	
اقتصادی	بیش	از	هر	زمانی	به	همفکری	و	همکاری	جناح	های	سیاسی	نیاز	داریم،	گفت:	
قطعاً	زمانی	که	اختلاف	نظرهای	جناحی،	منافع	ملی	را	زیرپا	می	گذارد	و	در	دعواهای	بین	
جناح	های	سیاسی	منافع	ملی	فراموش	شود،	خواسته	یا	ناخواسته	افرادی	که	دست	به	این	

تفرقه	می	زنند	خائن	به	انقلاب،	نظام	و	خون	شهدا	هستند.
علی	بختیار	در	گفت	وگو	با	ایسنا	با	اشاره	به	ضرورت	کنار	گذاشتن	اختلافات	سیاسی	
در	دهه	پنجم	انقلاب	و	اولویت	قرار	دادن	منافع	ملی	بیان	کرد:	با	فرا	رسیدن	چهل	سالگی،	
انقلاب	به	بلوغ	کاملی	رسیده	است	و	تکرار	خطاهای	راهبردی	در	حوزه	های	مختلف	دیگر	
توجیهی	ندارد.	اجرای	هرگونه	طرح	بدون	همفکری	و	کار	کارشناسی	در	این	دهه	توجیهی	
ندارد.وی	در	ادامه	اظهار	کرد:	اگر	اتحاد	و	انسجام	در	بین	مردم	و	مسئولان	و	جریانات	
سیاسی	شکل	بگیرد	ما	می	توانیم	مشکلاتی	که	امروز	در	حوزه	اقتصاد	نیز	داریم	برطرف	
کنیم	و	اقتصاد	کشور	را	به	سمت	یک	اقتصاد	مولد	ببریم.	ما	می	توانیم	با	اتحاد	و	انسجام	

و	همفکری	از	ظرفیت	جوانان	خود	استفاده	کنیم	و	شاهد	پیشرفت	های	بیشتری	باشیم.
نماینده	مردم	گلپایگان	در	مجلس	تصریح	کرد:	قطعاً	زمانی	که	اختلاف	نظرهای	جناحی،	
منافع	ملی	را	زیرپا	می	گذارد	و	در	دعواهای	بین	جناح	های	سیاسی	منافع	ملی	فراموش	
شود،	خواسته	یا	ناخواسته	افرادی	که	دست	به	این	تفرقه	می	زنند	خائن	به	انقلاب،	نظام	
و	خون	شهدا	هستند.	اینکه	در	بعضی	از	محافل	عمومی	و	بعضی	از	تریبون	ها	به	جای	
دعوت	مردم	به	همدلی	و	همفکری	تلاش	می	شود	پرچم	یک	جناح	پایین	بیاید	و	پرچم	
جناحی	دیگر	بالا	برود،	نوعی	خیانت	به	نظام	است.بختیار	در	ادامه	تاکید	کرد:	در	شرایط	
جنگ	اقتصادی	ما	بیش	از	گذشته	به	همفکری	و	همکاری	جناح	های	سیاسی	نیاز	داریم.	
جریانات	سیاسی	اگر	به	آرمان	های	اصلی	انقلاب	که	همان	استقلال،	آزادی	و	جمهوریت	
اسلامی	است	توجه	داشته	باشند	و	حول	منافع	ملی	به	اتفاق	نظر	برسند	و	برای	خودکفایی	
اقتصادی،	صنعتی	و	سیاسی	کشور	تلاش	کنند	ما	شاهد	پیشرفت	چشمگیری	در	دهه	

پنجم	خواهیم	بود.

رهبر معظم انقلاب در دیدار هزاران نفر از مردم استان آذربایجان شرقی:

دشمن ضعیف است ،مسئولان فریب نخورند

علی بختیار عضو فراکسیون امید:

زیر پاگذاشتن منافع ملی ، خیانت به نظام است

اخبــار سرمقاله

یادداشت)1(

یادداشت)2(

یک	عضو	ارشد	حزب	کارگزاران	سازندگی	تأکید	دارد	که	تذکر	رهبر	انقلاب	مبنی	بر	
تصحیح	خطاهای	گذشته،	خطاب	به	مدیران	و	دست	اندرکاران	هر	سه	قوه	کشور	است	
تا	مطالبات	مردم	را	پیگیری	کنند.رهبر	معظم	انقلاب	اسلامی	دو	روز	بعد	از	چهلمین	
سالگرد	پیروزی	انقلاب	اسلامی	با	صدور	بیانیه	»گام	دوم	انقلاب«	خطاب	به	ملت	ایران	
اعلام	کردند:	»انقلاب	اسلامی	همچون	پدیده	ای	زنده	و	بااراده،	همواره	دارای	انعطاف	و	
آماده		تصحیح	خطاهای	خویش	است،	اما	تجدیدنظرپذیر	و	اهل	انفعال	نیست.	به	نقدها	
حساسیت	مثبت	نشان	می	دهد	و	آن	را	نعمت	خدا	و	هشدار	به	صاحبان	حرف	های	
بی	عمل	می	شمارد،	اما	به	هیچ	بهانه	ای	از	ارزش	هایش	که	بحمدالله	با	ایمان	دینی	مردم	
آمیخته	است،	فاصله	نمی	گیرد.	انقلاب	اسلامی	پس	از	نظام	سازی،	به	رکود	و	خموشی	
دچار	نشده	و	نمی	شود	و	میان	جوشش	انقلابی	و	نظم	سیاسی	و	اجتماعی	تضاد	و	
ناسازگاری	نمی	بیند،	بلکه	از	نظریه		نظام	انقلابی	تا	ابد	دفاع	می	کند.«محمد	عطریانفر	
در	گفت	وگو	با	ایرناپلاس	ارزیابی	اش	را	از	این	بخش	از	بیانیه	اخیر	رهبر	انقلاب	اسلامی	
این	طور	بیان	کرد:	رهبری	در	نظام	جمهوری	اسلامی	ایران	شاخص	هستند.	شاخص	
بودن	رهبری،	هم	به	اعتبار	ضرورت	تأیید	اهداف	نظام	و	انقلاب	است	و	هم	نظارتی	که	
از	ناحیه	ایشان	بر	عملکردها	اعمال	می	شود.	ایشان	می	توانند	انحراف	از	مبنا	و	مبدأ	را	

مشخص	کنند.او	با	اشاره	به	بیانیه		»گام	دوم	انقلاب«	اضافه	کرد:	تحلیلی	که	از	ناحیه	
رهبری	در	قالب	این	بیانیه	صادر	شد	تحلیل	جامعی	بود.	این	تحلیل	معطوف	به	گذشته			
یعنی	از	بدو	پیروزی	انقلاب	اسلامی	ایران	در	سال	۵7	تا	به	امروز	بوده	است.عطریانفر	
با	یادآوری	بخشی	از	بیانیه	رهبر	انقلاب	مبنی	بر	لزوم	تصحیح	خطاهای	گذشته	گفت:	
تذکراتی	که	ایشان	درباره	ضرورت	برخی	اصلاحات	مطرح	کردند،	دلالت	بر	شاخص	
بودن	رهبری	است	که	باید	نظارت	خود	را	بروز	دهند	و	آن	را	اعمال	کنند.این	عضو	حزب	
کارگزاران	سازندگی	تصریح	کرد:	آنچه	ایشان	درباره	تصحیح	خطاها	به	آن	اشاره	کردند،	
عمدتاً	به	رابطه	جامعه،		مردم	و	عملکرد	دستگاه	ها	اعم	از	دولت	و	دیگر	قوای	موجود	در	
کشور	معطوف	می	شود.	در	حقیقت	تشخیص	رهبر	انقلاب	این	است	که	ما	به	درستی	
به	اهدافی	که	انقلاب	تعیین	کرده	بود،	به	دلیل	کاستی	ها	و	ناکارآمدی	ها	دست	پیدا	
نکردیم.او	توضیح	داد:	تذکر	رهبری	بیشتر	خطاب	به	مجریان	و	دست	اندرکاران	در	هر	
سه	قوه	است.	ایشان	در	پیام	خود	تأکید	می	کنند	مجریان	نباید	هدف	را	گم	کنند.	
آنان	باید	احساس	کنند	که	مردم	ولی	نعمت	آنان	هستند	و	در	برابر	مردم	خاضع	باشند.	
مجریان	باید	حساسیت	های	مردم	را	به	خوبی	درک	کنند	و	مطالبات	آنان	را	واقع	بینانه	

پیگیری	کنند	و	از	کم	کاری	و	ناکارآمدی	بپرهیزند.

محمد عطریانفر: 

تذکر رهبری درباره تصحیح خطاهای گذشته خطاب به هر سه قوه است

	رئیس	فراکسیون	امید	تاکید	کرد:	در	شورای	عالی	
سیاستگذاری	اصلاح	طلبان	بحث	های	هویت،	جدی	است.	
ما	هویت	اصلاح	طلبی	داریم،	با	هویت	خود	به	میدان	
می	آییم.	اگرچه	هویت	برای	ما	بسیار	مهم	است،	اما	ائتلاف	

را	هم	هیچ	وقت	رد	نمی	کنیم.	
این	 به	 پاسخ	 در	 در	گفت	وگویی	 عارف	 محمدرضا	
سوال	که	با	نزدیک	شدن	به	انتخابات	آتی	مجلس	برخی	
از	اصولگرایان	مساله	فتنه	9۸	مطرح	می	کنند.	دلیل	طرح	
این	مسئله	چیست؟	گفت:	طرح	این	مسئله	از	سوی	برخی	
افراد	و	گروه	ها،	یک	نوع	رقابت	و	اعلام	حضور	است.	در	
واقع،	برخی	ها	ترس	دارند	در	انتخابات	سال	9۸	شکست	
بخورند	و	به	همین	خاطر	می	خواهند	به	نوعی	زمینه	سازی	

کرده	و	مانع	از	شکست	شان	شوند.	
وی	ادامه	داد:	خواهش	من	آن	است	که	این	افراد	و	
گروه	ها	بگذارند	که	در	یک	فضای	صمیمی	و	براساس	
و	 گرفتن	سیلقه	های	شخصی	 نظر	 در	 بدون	 و	 قانون	
جناحی،	همه	کاندیدا	از	همه	گروه	ها	امکان	حضور	در	

صحنه	رقابت	داشته	و	مشارکت	را	داشته	باشند.	

این	فعال	سیاسی	اصلاح	طلب	با	بیان	اینکه	نیازمند	
یک	انتخابات	پرشور	و	حضور	حداکثری	مردم	هستیم،	
اظهار	داشت:	حرف	آخر	را	باید	مردم	بزنند	و	نتایج	نهایی	
صندوق	ها	هستند	که	همه	باید	به	آن	پایبند	باشند.	هرچه	
مردم	بگویند	و	از	صندوق	ها	بیرون	بیاید،	ما	هم	به	آن	

احترام	گذشته	و	به	آن	پایبند	هستیم.	
عارف	درخصوص	رویکرد	اصلاح	طلبان	برای	انتخابات	
آتی	مجلس	تصریح	کرد:	خوشبختانه	اصلاح	طلبان	در	دو،	
سه	انتخابات	گذشته	روند	خوبی	را	پشت	سر	گذاشته	اند	
و	توانستند	موفقیت	هایی	را	داشته	باشند.	ما	شعارهایی	را	
دادیم	که	بیانگر	واقعیت	های	روز	و	درک	شرایط	کشور	
بود.	ان	شاالله	با	وحدت	و	انسجامی	که	در	طول	چند	سال	
گذشته	وجود	داشته،	همان	مسیر	عقلانیت	را	دنبال	
می	کنیم	و	امیدواریم	با	یک	انتخابات	پر	شور	و	با	شکوه،	
روبه	رو	باشیم	که	اصلاح	طلبان	نیز	امکان	حضور	داشته	

باشند	و	مردم	حرف	آخر	را	بزنند.	
وی	درباره	احتمال	ائتلاف	با	اعتدالگرایان	و	اصولگرایانه	
میانه	رو	در	انتخابات	آتی	مجلس	هم	خاطرنشان	کرد:	در	

شورای	عالی	سیاستگذاری	اصلاح	طلبان	بحث	های	هویت،	
جدی	است.	ما	هویت	اصلاح	طلبی	داریم،	با	هویت	خود	
به	میدان	می	آییم	و	همانطور	هم	که	گفتم	راهبردمان	

مشارکت	حداکثری	است.	
* ائتلاف را هیچ وقت رد نمی کنیم

رئیس	شورای	عالی	سیاستگذاری	اصلاح	طلبان	افزود:	
اگرچه	هویت	برای	ما	بسیار	مهم	است،	اما	ائتلاف	را	هم	

هیچ	وقت	رد	نمی	کنیم.	
عارف	در	پاسخ	به	این	سوال	که	آیا	وضعیت	فعلی	
کشور	و	کارنامه	دولت	بر	سبد	رای	اصلاح	طلبان	تاثیری	
نمی	گذارد؟	ابراز	داشت:	انتظار	ما	این	است	که	دولت	
دوازدهم	منسجم	تر	عمل	کند	و	به	نیازهای	روز	مردم	-	که	
مبتنی	بر	تنگناهای	اقتصادی	است	-	بپردازد	و	به	مطالبات	
مردم	پاسخ	دهد	ولی	درک	مردم	آنقدر	بالاست	که	مسائل	

جاری	را	چندان	به	مسائل	راهبردی	گره	نمی	زنند.	
وی	اضافه	کرد:	این	تکلیف	ماست	که	برای	تحقق	
انتظارات	مردم	جدی	تر	عمل	کنیم	و	هم	تکلیف	دولت	

است	که	با	انسجام	بیشتر،	جدی	تر	عمل	کند.	

محمدرضا عارف:

با هویت اصلاح طلبی به میدان رقابت می آییم

نسرین  وزیری

مصطفی داننده

حبیب  الله سیاری
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اقتصادی

یک کارشناس اقتصادی:

بهجایبستههایحمایتی،شغلایجادکنید
کاهش محسوس قدرت خرید در ماه های گذشته باعث شده که دولت سیاست های 
حمایت خود را معطوف به دادن کمک های نقدی یا بسته های حمایتی کند؛ امری که 
یک استاد دانشگاه معتقد است که " اگر قرار بر حمایت مالی یا کالایی دولت از اقشار 
مختلف باشد، دولت می تواند این هزینه را در اشتغال زایی صرف کند؛ ولو اینکه اشتغال 

به این صورت باشد که عده ای چاله بکنند و عده ای دیگر آن را پر کنند".
همه چیز از حذف ناگهانی ارزهای یارانه ای شروع شد؛ مسأله ای که باعث شد موج 
تورمی در کشور به راه افتد که تقریباً همه حوزه های مصرفی و غیر مصرفی را درنوردید. در 
کنار نقطه عطف افزایش قیمت ارز، کاهش سود بانکی در شهریور ۹۶ باعث به راه افتادن 
سیل نقدینگی در کشور شد. مجموع این شرایط باعث شد تورم به حدود ۴۰ درصد 
برسد. به نسبت همین افزایش در نرخ تورم، قدرت خرید طبقات مختلف هم کاهش 
پیدا می کند. در این بین اما طبقات فوقانی جامعه به دلیل سرمایه گذاری های مختلفی 
که در حوزه های مختلف دارند چه بسا از شرایط تورمی سود هم برده باشند، اما طبقات 
ضعیف و متوسط به دلیل ثابت بودن درآمدهایی که دارند در شرایط تورمی دچار ضرر و 

زیان می شوند.
برای کمک به قدرت خرید این اقشار دولت، در ماه های گذشته برخی اقدامات 
همچون افزایش نسبی حقوق ها یا اعطای بسته های غذایی را انجام داده است که البته 

با توجه به شدت گرفتن تورم به نظر کافی نمی رسد.
در این باره علی شکوری - عضو هیئت علمی دانشگاه تهران - در گفت وگو با ایسنا، 
با اشاره به تأثیر شرایط تورمی بر کوچک تر شدن سفره مردم درباره راهکارهای مختلف 
افزایش قدرت خرید شهروندان اظهار کرد: در اولین قدم پرداخت حقوق، حقوق بگیران 
باید ترمیم شود. همچنین می توان با دادن انواع یارانه ها به مواد غذایی در کاهش قیمت 
آنها اثر گذاشت. او با بیان اینکه حل مسائل مربوط به قدرت خرید طبقات متوسط و دفع 
فقر نیازمند سرمایه گذاری های بلند مدت است، گفت: در شرایط فعلی ما چاره ای جز 
استفاده از راهکارهای موقتی یا کوتاه مدت همانند ترمیم حقوق، کمک های درمانی و یا 
بسته های حمایتی نداریم. از سوی دیگر علی رغم همه انتقاداتی که به توزیع بسته های 
حمایتی وجود دارد اما این بسته ها در برخی از مناطق محروم که مشکلات بسیار جدی 

دارند می تواند بسیار مؤثر باشد.
این استاد دانشگاه در ادامه با اشاره به ضرورت ایجاد اشتغال اظهار کرد: اگر قرار بر 
حمایت مالی یا کالایی دولت از اقشار مختلف باشد، دولت می تواند این هزینه ها را در 
اشتغال زایی انجام دهد، ولو اینکه اشتغال به این صورت باشد که عده ای چاله بکنند 
و عده ای دیگر آن را پر کنند. واقعیت این است که بیکاری در بین اقشار مختلف تولید 
آسیب های اجتماعی و روانی جدی می کند که این ملاحظات ضرورت ایجاد اشتغال، 

ولو حداقلی را ملموس تر می کند.
به گزارش ایسنا، ایجاد مشاغل همگانی سیاستی است که برای نخستین بار ایلات 
متحده آن را در دوران رکود اقتصادی معروف به "رکود بزرگ" طراحی کرد. در این دوران 
به دلیل افزایش نرخ بیکاری )حدود ۲۵ درصد( در آن کشور، ایجاد مشاغل همگانی در 
دستور کار قرار گرفت که چندان ماهیت اقتصادی نداشتند بلکه به نوعی برای ایجاد 
اشتغال و جلوگیری از کاهش درآمدهای عمومی در نظر گرفته شد. برای مثال در یک 
نوع از این مشاغل افراد را به کاشت درخت مشغول کردند که البته ثمره آن کاشت چهار 

میلیون اصله درخت بود.
در آن زمان جان مینارد کینز، اقتصاددان مطرح بریتانیایی پیشنهاد کرد که دولت ها 

باید برای رهایی از بحران بزرگ، مخارج خود را افزایش دهند.
کینز، ریشه بحران اقتصادی را نبود تقاضای کافی از سوی مصرف کنندگان ارزیابی 
کرده بود. او اعتقاد داشت که در دوران بحران اقتصادی تنها دولت امکان افزایش تقاضا 
برای کالا و خدمات را دارد، چراکه هنگام وضعیت بد اقتصادی مردم کمتر پول خرج 
می کنند و این خود باعث کاهش تقاضا و به دنبال آن کاهش مصرف و افزایش بیکاری 

و کاهش تولید ملی می شود.

رییس کانون انبوه سازان:

فعالانصنعتساختماندوباربیتقصیر
ورشکستشدند

رییس کانون انبوه سازان با انتقاد از قانون پیش فروش گفت: بی توجهی به قوانین و 
اهمیت ندادن به بخش خصوصی منجر به بروز مشکلات کنونی صنعت ساختمان شده 

است.
جمشید برزگر در اجلاس سراسری انبوه سازان مسکن و ساختمان  با بیان این مطلب 
افزود:  اصلاح قوانین بازدارنده چون قیمت قانون پیش فروش، بیمه تامین اجتماعی، 

نظام مهندسی و قانون مالیات باید در دستور کار قرار گیرد.
وی تصریح کرد: عدم توجه به قوانین و اهمیت ندادن به بخش خصوصی منجر به بروز 

مشکلات کنونی صنعت ساختمان شده است.
وی بیان کرد: فعالان صنعت ساختمان دو بار بدون هیچ تقصیری ورشکست شده اند، 
یکبار در سال ۹۱ و بار دیگر در سال ۹۶ و ۹۷ که واحدهای مسکونی پیش فروش شده را 

با قیمت ۴ برابر به اتمام رساندند.

رییس کانون سراسری انبوه سازان ادامه داد: قیمت میلگرد طی یک هفته از ۳۵۰۰ 
تومان به ۴۷۰۰ تومان می رسد، در حالی که صفر تا صد این محصول در کشور تولید 

می شود و هیچکس هم پاسخگو نیست که چرا این اتفاقات می افتد.
وی با طرح این پرسش که چرا قانون ساماندهی مسکن اجرا نمی شود، گفت: قوانین 
خلق الساعه مالیاتی کمر تمامی سازندگان مسکن را شکسته و با ادامه این روند این 
صنعت با رکود مطلق مواجه خواهد شد، در حالی که اصلاحیه قوانین دو سال در 

کمیسیون اقتصادی معطل مانده و تعیین تکلیف نمی شود.
رییس کانون سراسری انبوه سازان تاکید کرد: در حوزه بازآفرینی شهری حتی ۱۰ 
واحد هم نمی توانیم احداث کنیم چراکه قانون پیش فروش به ما اجازه نخواهد داد که 
تسهیلات اخذ کنیم یا قبل از موعد پیش فروش کنیم و با وجود این قوانین بازدارنده به 

هیچ نتیجه ای نخواهیم رسید.
برزگر تصریح کرد: سالانه به یک میلیون واحد نوساز نیازمندیم و ۲۰ میلیون بدمسکن 
در کشور داریم با توجه به ضرر و زیانی که در این حوزه در حال رخ دادن است، باید ۲۰ 
میلیون واحد را احیا کنیم تا بتوانیم شاهد برطرف شدن این آسیب های اجتماعی باشیم 
که متاسفانه به دلیل عدم توجه به بخش خصوصی واقعی نخواهیم توانست اهداف 

برنامه توسعه و بازآفرینی شهری را عملیاتی کنیم.
وی با بیان اینکه فعالان این صنعت ۹ درصد مالیات، ۳۰ درصد عوارض شهرداری 
و ۲۳ درصد بیمه کارگران خود را پرداخت می کنند، افزود: زمین، هزینه هایی که به 
شهرداری ها پرداخت می شود، تجهیزات و مصالح هزینه هایی است که با انجام آن بعد 
از دو سال مسکن با ۲۵ درصد سود به فروش می رسد اما امروز واحدها را با ۲۰ درصد 
سود تحویل می دهیم که با این نرخ سود هیچ توجیهی ندارد که در بافت فرسوده مسکن 

احداث کرده و به بازار عرضه کنیم.
رییس کانون انبوه سازان تاکید کرد: اصلاح قانون پیش فروش، بیمه تامین اجتماعی، 
نظام مهندسی و قانون مالیات باید در دستور کار قرار گیرد تا فعالان این صنعت بتوانند 

نفسی تازه بکشند.

وزیر اقتصاد:

مشکلیدرتامینکالاهایاساسینیست
و  نداریم  اساسی مشکلی  کالاهای  تامین  در  دارایی گفت:  و  اقتصادی  امور  وزیر 
مشکلات پیش آمده در برخی کالاها، به دلیل اختلال در نظام توزیع اتفاق افتاده است.
فرهاد دژپسند روز دوشنبه در حاشیه دومین همایش ملی اقتصاد دفاع در جمع 
خبرنگاران ادامه داد: آمریکا به دنبال آن بود تا صادرات نفت ایران را به صفر برساند اما 

در عمل موفق نشد. 
وی ادامه داد: دولتمردان کاخ سفید خواهان این بودند که با اعمال تحریم ها معیشت 
مردم دچار مشکل شود اما در اغلب موارد با بررسی هایی که صورت گرفته، مشکلی 
وجود ندارد. دژپسند با اشاره به اینکه وارات کالاهای اساسی نسبت به مدت مشابه سال 
قبل رشد داشته و از نظر تامین کالاهای اساسی مشکل نداریم، افزود: در تامین برخی 
از کالاها مشکلاتی داشتیم که با ورود دولت این موارد کاهش پیدا می کند؛ از ابتدا نیز 

مشخص بود که این مشکلات به دلیل اختلال در نظام توزیع رخ داده است. 
وی تاکید کرد: آمریکا به دنبال قطع ارتباط ایران با دنیا بود اما دیدیم که ایران در انزوا 

قرار نگرفت و حتی اجلاس ورشو با آنچه که می خواست فاصله زیادی داشت. 
به گفته وزیر اقتصاد، آمریکا در تحریم ایران، در جمیع جهات به اهداف خود نرسیده 
و توانستیم با وحدتی که داشتم مشکلات را پشت سر بگذاریم؛ البته راه درازی در پیش 

است و باید با قوت و هماهنگی بیشتر این راه را ادامه دهیم. 
وی در پاسخ به سوالی درباره واگذای سهام و بنگاههای دولتی به بخش خصوصی نیز 

گفت: هفته آینده در خصوص واگذاری ها تصمیم گیری می شود.

گزارش از ملیحه خورده پا 

هزینه معیشت یک خانوار سه تا چهار نفری )به طور متوسط ۳.۳ نفری( در سال آینده 
سه میلیون و ۷۵۰ هزار و ۲۶۲ تومان تعیین شد؛ از این رو نمایندگان کارگران معتقدند 
برای جبران فاصله دستمزد با هزینه معیشت باید حقوق سال ۹8 این قشر بیش از ۹۷ 

درصد افزایش پیدا کند.
بحث میزان افزایش حقوق و دستمزد کارگران و کارمندان هر ساله در سه ماه پایانی 
سال به یکی از جدی ترین و جذاب ترین خبرهای اقتصادی تبدیل می شود؛ زیرا آنان 
می خواهند بدانند افزایش حقوق تا چه میزان می تواند هزینه های ناشی از رشد نرخ 

تورم در هزینه معیشت خانوار را پوشش دهد. 
امسال با توجه به جهش های چندین باره قیمت کالاهای اساسی و سرمایه ای بدون 
شک هزینه های معیشت خانوار نسبت به سال های قبل افزایش معناداری پیدا کرده 
است که نیاز به جبران دارد.  با توجه به شرایط اقتصادی کشور و ضرورت تامین هزینه 
های معیشت مردم مهمترین سوال کارگران این است که نحوه افزایش حقوق و دستمزد 

آنان به چه نحوی محاسبه شود تا آثار تورمی یا رکودی اقتصاد را تشدید نکند. 
از سوی دیگر این ابهام مطرح می شود که آیا به واقع افزایش حقوق کارگران می تواند 

به تشدید تورم منجر شود. 
*تشدید رکود تورمی با حمایت غیرنقدی از کارگران 

نماینده کارگری در شورای عالی کار می گوید: براساس برآوردهایی که در کمیته 
حقوق و دستمزد به تایید سه جانبه گرایی رسیده فاصله دستمزد فعلی کارگران با هزینه 

سبد معیشت بیش از یک میلیون و 8۹ هزار تومان است. 
»علی خدایی« در گفت و گو با خبرنگار اقتصادی ایرنا اضافه می کند: شکاف میان 
دستمزد و هزینه سبد معیشت کارگران باید در قالب افزایش نقدی حقوق کارگران جبران 

شود. 
وی می افزاید: کارفرمایان با افزایش نقدی حقوق و دستمزد با این استدلال مخالفت 
می کنند که این امر تورم زاست اما نباید به مجموع اقتصاد کشور نگاه تک بعدی داشت. 
نماینده کارگری در شورای عالی کار تصریح می کند: اگر حمایت غیرنقدی از کارگران 
انجام شود بدون شک شاهد مرگ تدریجی واحدهای تولیدی خواهیم بود؛ زیرا تزریق 

غیرمنطقی نقدینگی به بازار به تشدید رکود اقتصادی منجر می شود. 
»خدایی« اضافه می کند: تزریق نقدینگی کلان که در اختیار رانت خواران است به 
افزایش تورم منجر می شود؛ نه نقدینگی جزیی که برای خرید کالاهای اساسی در 

اختیار کارگران قرار می گیرد. 
* مخالفت کارفرمایان با افزایش نقدی حقوق کارگران 

نماینده کارفرمایی در شورای عالی کار بر این باور است که نباید حقوق کارگران به 
شکل نقدی افزایش پیدا کند. 

»اصغر آهنی ها« در گفت و گو با خبرنگار اقتصادی ایرنا تاکید می کند: فاصله حقوق 
کارگران با هزینه سبد معیشت به واسطه توزیع کالای کوپنی و یارانه ای جبران شود. 

وی ادامه می دهد: افزایش نقدی حقوق کارگران به رشد نرخ تورم منجر می شود؛ 
به همین دلیل باید همانند سایر کشورها از شیوه حمایت غیرنقدی از کارگران استفاده 
کنیم.  این فعال صنعتی می افزاید: افزایش نقدی حقوق کارگران به بالارفتن هزینه های 

تولید و در نتیجه گرانی مجدد کالاها منجر خواهد شد. 
*سهم هشت درصدی حقوق کارگران از هزینه های تولید 

یک فعال اقتصادی با دیدگاه نماینده کارفرمایی در شورای عالی کار مخالف است؛ زیرا 
باور دارد سهم حقوق کارگران در هزینه های تولید هفت تا هشت درصد است؛ بنابراین 

نباید با این ترفند مانع افزایش نقدی حقوق کارگران شد. 
»مجیدرضا حریری« در گفت و گو با خبرنگار اقتصادی ایرنا اعلام می کند: اگر به 
حقوق ۱۰ میلیون نفر کارگر ماهانه ۵۰۰ هزار تومان اضافه شود در پایان سال ۵۰ هزار 
میلیارد تومان نقدینگی به کشور تزریق می شود که این امر اثر تورمی دارد اما با این بهانه 

نمی توان سفره معیشت مردم را هر روز کوچک تر کرد. 
وی با بیان این مطلب که هیچ گاه سه ضلع جلسات سه جانبه گرایانه از نتیجه جلسات 
شورای عالی کار رضایت ندارند، می افزاید: تشکل های کارگری در ایران قدرت کافی 
ندارد. کارفرمایان نیز مسئول تامین معیشت مردم نیستند؛ زیرا در بروز نرخ تورم هیچ 
نقشی ندارند؛ بنابراین تحمیل بار افزایش حقوق بردوش آنها به نارضایتی کارفرمایان از 

نتیجه جلسات شورای عالی کار منجر می شود. 
این کارفرما ادامه می دهد: دولت نیز به عنوان بزرگ ترین کارفرما باید بخش عمده ای 
از هزینه تامین ریال برای افزایش حقوق را متحمل شود اما اغلب برای خروج از تبعات 

ناشی از این امر ترجیح می دهد به کارگران سختی های بیشتری را تحمیل کند. 
حریری سیاست های اقتصادی دولت را مهمترین عامل برای افزایش نرخ تورم می 
داند و می افزاید: در کلان اقتصاد دچار مشکلات زیرساختی هستیم به همین دلیل در 

همه ابعاد اقتصادی به قفل های بزرگ برمی خوریم. 
وی تصریح می کند: طی سالهای اخیر حقوق کارگران همواره افزایش یافته اما سطح 
رفاه آنها ارتقا نیافته است؛ بنابراین نباید افزایش حقوق کارگران را تنها راه حل مشکلات 

این قشر دانست. 
*سهم پذیری دولت در حمایت نقدی و غیرنقدی از کارگران 

یک کارفرمای دیگر نیز بر این باور است که باید حقوق سال ۹8 کارگران باید افزایش 
پیدا کند تا بتوانند از حداقل های معیشتی استفاده کنند اما نمی توان تمامی بار مالی 

ضرورت حمایت از کارگران را بردوش کارفرما قرارداد. 
»محمدرضا بهرامن« در گفت و گو با خبرنگار اقتصادی ایرنا می گوید: با توجه به 
افزایش سه برابری قیمت دلار نسبت به سال گذشته بدون شک قیمت سایر اقلام نیز 
به همین میزان افزایش پیدا کرده است؛ بنابراین باید دستمزد کارگران به نحوی ترمیم 
شود تا بتوانند از عهده هزینه های معیشت بربیایند.  وی می افزاید: نوسانات قیمت دلار 
به افزایش قیمت مواداولیه برای کارفرمایان نیز منجر شده است؛ به همین دلیل نباید 
انتظار داشت کارفرمایان به تنهایی بتوانند شکاف میان هزینه معیشت و درآمد کارگران را 
پر کنند.  »کارفرمایان در شرایط فعلی باید تمامی تلاش خود را به کار بگیرند تا مشاغل 
موجود را حفظ کنند اما تحمیل بار مالی ناشی از افزایش حقوق کارگران می تواند به 

شکل از میان رفتن مشاغل موجود خودنمایی کند«. 
این کارفرما اضافه می کند: کارفرمایان عامل افزایش رشد نرخ تورم نبوده اند؛ بنابراین 
دولت باید تبعات سیاست های اقتصادی کلان را پذیرفته و در قالب حمایت های نقدی 

و غیرنقدی برای بهبود شرایط معیشت و درآمد کارگران اقدام کند. 
بدون تردید کارگران نیازمند حمایتند تا بیش از پیش زیربار فشارهای اقتصادی و 
جهش قیمت ها آسیب نبینند اما راهکار حمایتی از کارگران باید به شیوه ای انجام شود 

که پیکره اقتصاد و روابط کارفرمایی آسیب پذیرتر نشود. 

ایمان گزارش می کند

تیغ دولبه افزایش حقوق زیرگلوی تولید

قانون استفاده از توان تولیدی کشور با سه شکل مختلف از سال 
۱۳۷۵ در دستور کار دولت قرار گرفته، اما با این حال حتی برخی 
مسئولان هم معتقدند به اهداف خود نرسیده است. ضمانت 
اجرایی، یکی از چالش های این قانون بوده که اخیراً مجلس برای 

رفع آن، دست به کار شده است.
قانون »حداکثر استفاده از توان تولیدی و خدماتی در تأمین 
نیازهای کشور و تقویت آن ها در امر صادرات و اصلاح ماده ۱۰۴ 
قانون مالیات های مستقیم« مشتمل بر ۲۳ ماده در جلسه علنی 
مردادماه ۱۳۹۱ مجلس شورای اسلامی تصویب شد و در تاریخ 

یازدهم همان ماه به تأیید شورای نگهبان رسید.
همزمان با تاریخ لازم الاجرا شدن این قانون، قانون قبلی با همین 
مهندسی،  فنی،  توان  از  استفاده  »حداکثر  قانون  یعنی  مفاد 
ایجاد  و  پروژه ها  اجرای  در  کشور  اجرایی  و  صنعتی  تولیدی، 
 ۱۳۷۵/۱۲/۱۲ مصوب  خدمات«  صدور  به منظور  تسهیلات 
لغو شد. به عبارت دیگر این قانون اولین برنامه حمایتی از تولید 
داخلی بود که در سال ۱۳۹۱ مورد اصلاح قرار گرفت. هرچند 
به طور رسمی از یک قانون جدید رونمایی شد، اما شباهت فراوان 
محتوای این دو قانون و همچنین جایگزینی قانون جدید به جای 
قانون سال ۱۳۷۵، گویای این موضوع است که از نظر ماهوی 

تنها با یک سری اصلاحات در قانون ابتدایی مواجه بودیم.
در اواخر دی ماه امسال نیز به همین شکل، قانون جدیدی با 
عنوان »اصلاح قانون حداکثر استفاده از توان تولیدی و خدماتی 
در تأمین نیازهای کشور« به تصویب مجلس رسید که جایگزین 
قانون سال ۱۳۹۱ خواهد شد. در یکی از مواد این قانون تصریح 
شده: »این قانون جایگزین قانون حداکثر استفاده از توان فنی، 
مهندسی، تولیدی، صنعتی و اجرایی کشور در اجرای پروژه ها 
و ایجاد تسهیلات به منظور صدور خدمات مصوب سال ۱۳۷۵ 
و قانون حداکثر استفاده از توان تولیدی و خدماتی در تأمین 
نیازهای کشور و تقویت آن ها در امر صادرات و اصلاح ماده )۱۰۴( 

قانون مالیات های مستقیم مصوب سال ۱۳۹۱ می گردد.«
*کارنامه 22 ساله قانون حمایت از تولید

از همین رو می توان گفت ۲۲ سال از اجرای قانون حمایت از 

تولید داخلی می گذرد و با وجود دو مرتبه اصلاح )سال ۱۳۹۱ و 
۱۳۹۷(، بسیاری از کارشناسان و حتی مسئولان اقتصادی کشور 
معتقدند این قانون به دلیل داشتن مشکلاتی در سطح اجرا، 

نتوانسته است به اهداف مورد نظر برسد.
دهه  دو  این  طول  در  داخلی  ظرفیت های  از  استفاده  قانون 
تغییرات و اصلاحات زیادی را از سر گذارند، اما با همه این ها، 
یک هدف مشترک را دنبال کرده  است؛ هدفی که با تغییراتی 
جزئی در سطح زبان و فرم در مواد ابتدایی هر سه این قوانین 
آمده است: به منظور حداکثر استفاده از توان پژوهشی، طراحی، 
فنی، مهندسی، تولیدی، صنعتی، خدماتی و اجرایی کشور، 
دولتی  شرکت های  مؤسسات،  سازمان ها،  وزارتخانه ها،  کلیه 
عمومی  نهادهای  و  مؤسسات  بانک ها،  دولت،  به  وابسته  یا 
غیردولتی، مؤسسات عمومی یا عام المنفعه، بنیادها و نهادهای 
کارخانجات  صنایع،  بنگاه ها،  سازمان ها،  اسلامی،  انقلاب 
موظفند به گونه ای برنامه ریزی کنند که حداقل ۵۱ درصد هزینه 
هر طرح و پروژه  را به صورت کار در داخل کشور تأمین کنند. 
البته تبصره هایی هم در زمینه معافیت از این ماده درنظر گرفته 
که متولی بررسی و تشخیص آن بر عهده وزارت صمت گذاشته 

شده است.
*نواقص قانون در عرصه اجرایی

آن گونه که برخی از نمایندگان مجلس گفته اند، قانون سال 
از  به درستی  نمی توانسته  و  داشته  اجرا  در  مشکلاتی   ۱۳۹۱

واردات بی رویه در کشور جلوگیری کند.
در گزارش مجلس در زمینه ارزیابی عملکرد قانون »حداکثر 
استفاده از توان تولیدی و خدماتی در تأمین نیازهای کشور« 
آمده که وزارت صنعت، معدن و تجارت و وزارت نیرو در چند مورد 
این قانون را رعایت نکرده و برخی از کالاهایی را وارد کرده اند که 

شرکت های داخلی توان تولید آن را با قیمت پایین تر داشته اند.
این گزارش نبود ضمانت عملکرد و راحتی واردات را از علل 
تمایل به استفاده از محصولات وارداتی عنوان کرده و گفته شده 
در برخی کالاها مانند توربین، مبدل، شیرآلات و الکتروموتور 
واردات انجام شده، در حالی که توان تولید داخلی آن ها وجود 

دارد.
یک کارشناس اقتصادی ارزیابی مجلس را تأیید کرده، اما با این 
حال معتقد است این مسائل در بسیاری اوقات از ناگزیری های 
اقتصاد کشور برمی خیزد: »با توجه به کمبود منابع مالی و کمبود 
سرمایه گذاری در داخل کشورمان، برخی کشورهای خارجی 
برای فاینانس شرط می کنند تا 8۵ درصد طرح را از آن ها تأمین 
کنیم و این موضوع با قانون حداکثر استفاده از توان تولیدی و 

خدماتی در تأمین نیازهای کشور در تضاد قرار می گیرد.«
*رفع ایرادات در قانون جدید

قانونی  تعریف های  شده  سعی  جدید  قانون  در  رو  همین  از 
از آن بسته شود. گفته می شود  شفاف تر شده و راه های گریز 
رفع  و  تخلف ها  دقیق  شدن  مشخص  با  قبلی  قانون  به نوعی 

ایرادهای گذشته، به قانون جدیدی تبدیل شده است.
شرکت های  یا  اجرایی  دستگاه های  جدید،  قانون  اساس  بر 
دولتی و وابسته به مؤسسات عمومی غیردولتی باید نیازهای خود 
برای تأمین کالاها را روی سامانه خاص وزارت صمت درج کنند. 
تولیدکنندگان نیز باید مشخصات محصول خود را در این سامانه 
بارگذاری کنند تا خریداران پس از حصول اطمینان از نبود کالای 
داخلی، نسبت به واردات اقدام کنند؛ موضوعی که پیش از آن تنها 
مشمول کالاهای پروژه ای می شد، اما در اصلاح جدید، کالاهای 
مصرفی هم لحاظ شده است. علاوه بر این ها، در حالی که در 
قانون سال ۱۳۹۱ برنامه یا تبصره ای در زمینه نحوه نظارت بر 
اجرای این قانون در نظر گرفته نشده بود، در قانون جدید هیئتی 
به منظور کنترل و نظارت سیاست های اجرایی پیش بینی کرده 
است. در ماده ۲۰ قانون جدید آمده است: به  منظور حسن اجرای 
این قانون با استفاده از امکانات و نیروهای موجود دستگاه های 
اجرایی، هیئت نظارتی شامل نماینده وزارت صنعت، معدن و 
تجارت )مسئول و دبیر هیئت(، نماینده سازمان برنامه و بودجه 
کشور،  نماینده وزارت جهاد کشاورزی، نماینده دستگاه مرکزی 
علمی  معاونت  نماینده  رأی(،   حق  )بدون  موضوع  با  مرتبط 
صنفی  حرفه ای  تشکل  نماینده  جمهوری،   ریاست  فناوری  و 
مربوطه با معرفی کانون عالی انجمن های صنفی کارفرمایی ایران 

و همکاری اتاق ایران و نماینده اتاق ایران و حسب مورد با توجه به 
موضوع، نماینده اتاق تعاون یا اتاق اصناف تشکیل می شود. این 
هیئت علاوه بر انجام امور محوله در این قانون، در صورت مواجهه 
با نقض مفاد این قانون، موظف است در مرتبه نخست، اخطار 
لازم برای اصلاح روند )خاتمه یا اصلاح قرارداد( را به دستگاه 
مربوطه اعلام و در صورت احراز تخلف و عدم تمکین، مراتب را 
جهت رسیدگی به انضمام نظر هیئت نظارت به مرجع رسیدگی 
به تخلفات اداری دستگاه مرکزی و یا هیئت تخلفات اداری نهاد 
ریاست جمهوری و در مواردی که موضوع دارای عنوان مجرمانه 

باشد به دادگاه ویژه این قانون ارجاع دهد.
در این ماده پیش بینی شده که به منظور نظارت مستمر مجلس 
شورای اسلامی، موارد تخلف احراز  شده توسط این هیئت، همراه 
با کلیه اسناد و مدارک به مجلس شورای اسلامی ارسال می شود.

بررسی های  قطعی شده  و  نهایی  نتایج  است  موظف  هیئت 
نظارتی خود را جهت شفافیت بیشتر از طریق سامانه این قانون 
اطلاع رسانی کرده و از طریق وزارت صنعت، معدن و تجارت هر 

سه ماه یک بار به مجلس شورای اسلامی گزارش کند.
حال با تقویت بخش نظارت بر این قانون باید دید آیا توفیقی 
بیش از گذشته در رابطه با الزام دستگاه های مختلف به حمایت 

از تولید داخلی حاصل می شود یا خیر.

کارنامه قانون استفاده از توان تولیدی کشور

تولیدداخلیفقطرویکاغذحمایتمیشود؟

عضو هیات علمی گروه مهندسی خودرو در 
دانشگاه علم و صنعت گفت: باید در کنار تقویت 
نظارت ها، جلو دلایل اصلی فساد در صنعت و 
بازار خودرو را گرفت که به کاهش تولید و افزایش 

قیمت ها منجر شده است.
قیمت  افزایش  درباره  کاکایی«  »امیرحسن 
پنج  قیمتگذاری  و  گذشته  روزهای  در  خودرو 
از  افزود:  خودروسازان  بازار  قیمت  زیر  درصد 
کنترل  برای  شده  اتخاذ  راهکارهای  که  آنجا 
وضعیت بازار ناقص بود، ناکارآمدی این سیستم 

قیمتگذاری نیز پیش بینی می شد. 
برخی  و  صنعت  وزیر  سخنان  وی،  گفته  به 
بویژه  پیش  هفته   ۲ در  وزارتخانه  این  معاونان 
تاریخ  با  شده  فروش  پیش  خودروهای  تحویل 
تحویل اول شهریور ماه تا سی ام دی ماه به قیمت 
قبل، »وضعیت مبهمی« را در بازار به وجود آورده 

است. 
به گزارش ایرنا، وزیر صنعت، معدن و تجارت 
چندی پیش درباره افزایش قیمت خودرو، به بند 

دوم مصوبه ستاد تنظیم بازار اشاره کرد و گفت: 
خودروسازان به تحویل خودروهای پیش فروش 
شده با تاریخ تحویل اول شهریور ماه تا سی ام دی 

ماه به قیمت قبل مکلفند. 
* مشکل اصلی امروز صنعت خودروسازی 

قیمت نیست 
کاکایی ادامه داد: ایجاد ابهام در شرایط کنونی 
ها می دهد  واسطه  و  به دلالان  مثبت  علامت 
که حاشیه سود بازار را بالا ارزیابی کنند و در این 
صورت دلالان حرف اول و آخر را در بازار خواهند 

زد. 
صنعت  امروز  اصلی  مشکل  کرد:  تاکید  وی 
خودروسازی قیمت نیست، هرچند منکر لزوم 
به روز رسانی قیمت ها نیستیم اما باید به بهبود 
های  ترحیم  با  مقابله  و  فناوری  تولید،  شرایط 

داخلی و خارجی پرداخت. 
این استاد دانشگاه یادآوری کرد: هنوز مشکلات 
گمرکی و تخصیص ارز در این صنعت وجود دارد و 
در این شرایط تولید نمی تواند همزمان با افزایش 

قیمت ها افزایش یابد. 
وی به آمارهای افزایش تولید ۲ خودروساز بزرگ 
گفت:  و  کرد  اشاره  گذشته  روزهای  در  کشور 
پارسال خودروسازان ۲ برابر میزان تولید کنونی 

خود تولید می کردند. 
به گفته وی، تاخیر در تحویل بموقع خودروها 

سبب شده است بازار به شدت تشنه باشد. 
به گزارش ایرنا، گروه خودروسازی سایپا بیست 
گذشته  هفته  کرد:  اعلام  ماه  بهمن  هشتم  و 
به صورت میانگین روزانه ۲ هزار و ۶۲ دستگاه 
خودرو تولید و به بازار عرضه شد و این روند ادامه 

دارد. 
دیروز نیز معاون بازاریابی و فروش ایران خودرو 
گفت میزان تعهدهای معوق این شرکت با تحویل 
روزانه بیش از یک هزار و ۵۰۰ دستگاه خودرو تا 

پایان سال کاهش می یابد. 
* دلالان؛ دشمنان ثبات بازار 

کاکایی گفت: در پنج تا ۶ ماه گذشته حاشیه 
سود بالای خودرو موجب سوء استفاده دلالان 
شد، به طوری که پیش بینی می شود حدود ۱۵ 

هزار میلیارد تومان سود به جیب زده باشند. 
وی گفت: در شرایط کنونی، دلالان به »دشمن 
ثبات بازار« تبدیل شده اند و فقط با واقعی شدن 

قیمت ها می توان آنان را متوقف کرد. 
این  افزود:  خودرو  صنعت  کارشناس  این 
روزها واقعی شدن قیمت برخی خودروها مانند 
محصولات شرکت کرمان موتور سبب شده است 
تولیدات آن در بازار ارزان تر از کارخانه خرید و 

فروش شود و کشش لازم را نداشته باشد. 
به گفته وی، ایرانیان یک رفتار جالب اجتماعی 
دارند که در زمان ثبات شرایط خرید نمی کنند اما 
وقتی قیمت ها افزایش می یابد شروع به خرید 

می کنند. 
وی گفت: با وضعی که دلالان به وجود آورده 
می  علامت  مردم  به  گذاری  سرمایه  برای  اند، 
دهند که وجود سرمایه های سرگردان در جامعه 

به این وضع دامن می زند. 

* راهکارها 
کاکایی به برخی راهکارها برای خروج از این 
شرایط اشاره کرد و افزود: باید قیمتگذاری ها 
اصولی و بر مبنای اعداد و ارقام واقعی باشد، بطور 
مثال نرخ واقعی ارز در نظر گرفته شود که در این 

صورت بازار خود به خود به تعادل می رسد. 
وی ادامه داد: باید تمرکز در صنعت خودرو بر 
توان داخلی حداکثر  از  و  باشد  فناوری  توسعه 
استفاده انجام شود که نیازمند نقشه و مدیریت 

است. 
خودکفایی  داشت:  بیان  دانشگاه  استاد  این 
بدون برنامه انجام نمی شود و باید بدانیم در کدام 
فناوری ها ضعف داریم، کدام قسمت ها سودآور 
یا اقتصادی نیست اما باید انجام شود و دولت در 

کدام بخش ها باید حمایت کند. 
وی به ابراز نظر برخی نمایشگاه داران اشاره کرد 
که خودروسازان را مسئول افزایش قیمت ها در 
بازار معرفی می کردند و گفت: وقتی فضا مبهم 
و مخدوش است، همه یکدیگر را متهم می کنند. 
نمایشگاه داران  صنف  اتحادیه  رئیس  دیروز 
صنعت  در  انحصار  وجود  گفت:  ایرنا  به  تهران 
را  بازار  شود  می  موجب  کشور،  خودروسازی 
داران  نمایشگاه  و  کنند  مدیریت  خودروسازان 
خودرو  عرضه  فقدان  بنابراین  ندارند،  نقشی 
توسط سازندگان در بازار، افزایش قیمت ها را در 

بر خواهد داشت. 
سایت  رصد  کرد:  یادآوری  موتمنی«  »سعید 
های خرید و فروش خودرو در هفته های گذشته، 
حاکی از تداوم فروش خودرو به صورت کارتکس 

است، در حالی که مقرر بود جلو آن گرفته شود. 
صفر  خودرو  اینکه  بر  علاوه  یعنی  »کارتکس 
کیلومتر است، خودرو هنوز پلاک نشده و سند 

خودرو به نام هیچ شخصی صادر نشده است.« 
کاکایی ادامه داد: مشکل اصلی بی برنامگی 
دولت است که به ایجاد محیط فسادآمیز منجر 
می شود. در این شرایط بستر فساد برای همه- 
های  شرکت  تا  دار  نمایشگاه  و  عادی  مردم  از 

خودروساز و نمایندگی ها- فراهم است. 
»اگر این سخن نمایشگاه داران درست باشد، 
اما  یافت  می  افزایش  خودروسازان  سود  باید 

شاهدیم سود آنها در حال کاهش است«. 
این استاد دانشگاه اضافه کرد: در سال های 
گذشته نمایندگی های خودروسازان حق داشتند 
علاوه بر فروش خودرو، همزمان عملیات خرید 
اینکه  و  نبود«  و »غیرقانونی  انجام دهند  نیز  را 
می بینیم خودروهای کارتکسی از سوی برخی 
نمایندگی ها عرضه می شود مربوط به همین 
اشکال است.  کاکایی ادامه داد: اینکه فکر کنیم 
می توان به یکباره همه مشکلات کاهش تولید و 
افزایش قیمت ها را حل کرد اشتباه است، باید 
ریاضت  کشور  صنعت  و  دولت  و  داشته  برنامه 

بکشند تا مشکلات بتدریج کاهش یابد. 
* امکان داخلی سازی کامپیوتر خودرو 

وجود دارد
ایران  تلاش  خودرو،  صنعت  کارشناس  این 
خودرو برای داخلی سازی پژو ۳۰۱ را یادآور شد 
و گفت: شرکت هایی در زیرمجموعه گروه های 
ایران خودرو و سایپا وجود دارند که قادر به انجام 
تولید  )مانند  اند  غیرسودآور خودرویی  کارهای 
یی.سی.یو یا همان کامپیوتر خودرو( و بویژه در 
زمینه های حساس غیراقتصادی فناوری های 

خودرویی می توان از آنها بهره برد. 
این  تشخیص  به  باید  دولت  کرد:  تاکید  وی 
موارد و سرمایه گذاری در آنها بپردازد که بین ۶ 
ماه تا یک سال به طول خواهد انجامید و فراموش 

نکنیم امروز زمان اتحاد است. 
کاکایی گفت: دولت اگر برنامه داشته باشد، می 
تواند با توزیع اوراق مشارکت به جمع آوری سرمایه 
های سرگردان دست مردم و هدایت آنها به بخش 
تولید پرداخته و سود آنها را نیز تضمین کند و پس 
از آن آرام شدن تدریجی بازار اتفاق خواهد افتاد. 

دولت  گذشته  های  سال  در  وی،  گفته  به 
آمریکا با تجمیع سرمایه های سرگردان به توسعه 

خودروهای برقی پرداخت. 

در گفت و گو با امیرحسن کاکایی اعلام شد:

عواملابهامآفریندربازارخودروازنگاهیکاستاددانشگاه
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ترفندی نامناسب که باید هرچه زودتر جلوی آن گرفته شود

خشونت های فوتبالی در کج راه نتیجه گیری

برخورد های لفظی و اعتراضات پیاپی به داوران در جریان رقابت های لیگ برتر و تیم 
ملی فوتبال، به یک ترفند نامناسب تبدیل شده و بسیاری از مدیران و مربیان لیگ برتری 

برای تاثیر گذاری بر نتایج بازی ها، از آن بهره مند می شوند.
جدا از جنجال هایی که این شیوه از احقاق حق برای فوتبال ایران ایجاد می کند 
سلبریتی ها نوظهور فوتبال با پرخاشگری کلامی و فیزیکی در زمین مسابقه، به الگویی 
نامناسب برای جوانان و نوجوانان تبدیل خواهند شد؛ الگویی که نتیجه نهایی آن گستره 
ای از قیل و قال برای رسیدن به هدف در سطح کلان جامعه می باشد.  »مجدالدین 
مستعان« روانشناس کمیته ملی المپیک از جمله کسانی است که نسبت به عواقب چنین 
رفتارهایی ابراز نگرانی کرده و می گوید: چندی است که در دفتر مشاوره و روانشناسیم 
شاهد حضور خانواده هایی هستم که نسبت به رفتارهای پرخاشگرانه فرزندان گلایه دارند 
و مدعی هستند که این پرخاشگری های کلامی و فیزیکی ناشی از تمرکز آنان بر مسابقات 
فوتبال ملی و باشگاهی می باشد.  مستعان در تایید گلایه برخی از خانواده ها اظهار 
داشت: بازیکنان فوتبال در تیم های بزرگ الگوی جوانان و نوجوانان هستند که براساس 
نظریه یادگیری تمام رفتارهای خود را با آنان هماهنگ خواهند کرد و حتی این رفتارها به 
لباس پوشیدن جوانان نیز سرایت می کند. اعتراض بی مورد و تکرار در کنار پرخاشگری در 
زمین بازی تنها به 90 دقیقه فوتبال منتهی نمی شود بلکه با درونی شدن آن در نوجوانان، 
موجب گسترش خشونت در سطح جامعه خواهد شد.  هر چند که شاید در نظر مراجعین 
به دفتر »مستعان« فوتبال تنها یک دلیل برای پرخاشگری قشرهای نوجوان جامعه باشد 
اما این مساله زمانی حاد تر خواهد شد که بنیانگذار مکتب »رفتار شناسی و مشاور در امور 
رفتاری« در ایران، از فوتبال به عنوان یک تابلو مانور ملی یاد می کند.  »حسین باهر« با 
بیان اینکه روح ورزش جوانمردی است و این خصیصه در گذشته ها وجود داشته گفت: در 
فوتبال ایران شاهد فقر جوانمردی و اخلاق هستیم و این آسیب به شمار می رود زیرا فوتبال 
به یک تابلو مانور ملی در سطح رقابت ها تبدیل شده و میزان تاثیرگذاری رفتار ستاره های 
این رشته ورزشی بر افراد جامعه بیش از دیگر رشته ها است؛ البته افراد جامعه نباید از غیر 
جوانمردان الگو بگیرند.  صاحب نظر حوزه رفتارشناسی معتقد است که راه حل کنترل 
این رفتارها در زمین فوتبال گزینش کنش گران این رشته ورزشی براساس اخلاقمداری و 

شایسته سالاری در دو بخش صفی و ستادی است.
اما چرا با وجود آنکه قاضی مسابقه بر عملکرد 2 تیم فوتبال در مستطیل سبز نظارت دارد 

باز شاهد برخورد های نامناسب در میدان مسابقه هستیم؟ 
پاسخ این پرسش را باید در لابه لای سخنان یکی از جامعه شناسان ایران جستجود کرد. 
جایی که »امان الله قرایی مقدم« که پیشینه ای طولانی در مطالعه رفتارهای ناهنجار و 
خشونت آمیز دارد، مدعی است که مطالعه روانشناختی رفتار پرخاشگرانه شهروندان نشان 

می دهد که خشونت کلامی و فیزیکی در ایران در سیر تاریخی شکل گرفته است. 
او گفت: دستورات در زندگی مردم ایران قدیم معمولا بر پایه امر و فرمان بوده و تا کنون نیز 
با وجود پیشرفت های متعدد هنوز نمودهایی از آن به ویژه در ورزش فوتبال دیده می شود. 
قرایی مقدم افزون بر آنکه پیشینه خشونت را در سطح کلان جستجو کرد مدعی است 
که ریشه چنین رفتارهایی را باید در سطح میانی یعنی طبقه اجتماعی و جایگاه خانوادگی 
از فوتبالیست ها جستجو کنیم. جایی که بسیاری از ستاره های نوظهور از طبقات پایین 
جامعه می باشند و با وجود حضور در سطوح بالای جامعه، هنوز ذهنیت های خود را تغییر 
نداده اند.  البته این روانشناس اجتماعی تنها بر روی ذهنیت های گذشته فرد تمرکز نکرد 
بلکه معتقد بود که باخت برای بازیکنی که به تازگی جایگاه در تیم پیدا کرده سخت است؛ 
آنها فکر می کنند با یک باخت سرنوشت ورزشیش تغییر کند لذا با توسل به راهکارهای 
مختلف سعی در برنده شدن در زمین مسابقه دارد، یکی از این راهکارها خشونت کلامی 
و فیزیکی می باشد. اما در کنار صاحبنظران حوزه اجتماعی یکی از پیشکسوتان فوتبال 
معتقد است کسانی که از فوتبال به منافعی رسیدند در دامن زدن به خشونت ها سهیم می 
باشد.  »امیر حاج رضایی« گفت: بیانیه، مصاحبه و تقابل های کلامی نوعی از خشونت 
است و این خشونت به تمام بخش های فوتبال ما وارد شده است. امیدوارم با ورود مسئولان 
از گسترش خطرناک این خشونت جلوگیری کنیم.  وی بیان کرد: بسیاری از صندلی های 
مدیریتی و مربیگری با پیروزی و موفقیت تیم ها حفظ می شود و زمانی که این پیروزی ها 
از طریق سالم حاصل نشود برخی ها برای حفظ موقعیت خود ناچار هستند به خشونت 
روی آورند. با توجه به آنچه گفته شد رواج خشونت های کلامی و فیزیکی در فوتبال و موج 
بیانیه نویسی در این رشته ورزشی آسیبی است که نه تنها این رشته پرطرفدار را در معرض 
خطر قرار می دهد بلکه به رویه ای نامیمون تبدیل خواهد شد که ممکن است در آینده به 

سطوح کلان جامعه سرایت کند.

دوئل منصوریان با طارمی و دوستان قطری !

 تکیه سایپا بر غیرت و تعصب ایرانی
دو تیم فوتبال ذوب آهن و سایپا ایران سه شنبه ساعت ۱۸:۳0 در دومین مرحله از پلی 

آف لیگ قهرمانان آسیا به مصاف حریفان قطری می روند.
 در این فصل برای اولین مرتبه سهمیه فوتبال ایران در لیگ قهرمانان آسیا 2+2 شده و 
به همین دلیل دو تیم ذوب آهن و سایپا باید در پلی آف شرکت کنند تا به مرحله گروهی 
برسند. این اولین فصلی است که تیم ها باید در دو پلی آف  حاضر شوند در گذشته هر 
تیم فقط در یک مسابقه حذفی شرکت می کرد تا به مرحله گروهی لیگ قهرمانان آسیا 

می رسید.
 الریان قطر- سایپا ایران؛ تکیه بر غیرت و تعصب ایرانی!

نارنجی پوشان تهرانی بعد از پیروزی قاطع مقابل حریف گمنام هندی توانستند به دومین 
مرحله از پلی آف صعود کنند. با این حال الریان هیچ شباهتی به آن تیم بالیوودی ندارد و 
یک تیم فوتبال واقعی است!که تاباتا را در اختیار دارد هرچند علی دایی بعد از آن پیروزی 

در جشنی با حضور برخی از اهالی رسانه شرکت کرد!
سایپا در لیگ برتر 9 هفته است که رنگ برد را ندیده ولی پیروزی مقابل حریف هندی 
قطعا بازیکنان جوان، جنگنده و با انگیزه سایپا را در وضعیت روحی مناسب تری قرار داد و 

آنها سه شنبه خود را برای یک بازی مهم در آسیا آماده می کنند.
الریان نامی آشنا برای اهالی فوتبال ایران است تیمی است که بازیکنان با کیفیتی چون 
سباستین سوریا، لوکاکابرزیلی را در اختیار دارد. ضمن اینکه از امتیاز میزبانی هم برخوردار 
است. شاید بزرگترین  شانس شاگردان دایی انجام این مسابقه روی یک زمین چمن هموار 

باشد که می تواند به سایپا کمک کند. 
مدیرعامل باشگاه سایپا از دستمزد میلیون دلاری بازیکنان الریان سخن گفت و اینکه 
مسابقه با این تیم جدالی نابرابر است با این حال اهالی فوتبال امیدوارند که بازیکنان سایپا 
با روحیه جنگندگی که دایی  به تیم تزریق می کند بتوانند با غیرت و تعصب از سد این 
حریف قدرتمند عبور کنند و به مرحله گروهی برسند. خط دفاع و دروازه بان سایپا روز 

دشواری را مقابل خط حمله آتشین این تیم قطری دارند.
الغرافه قطر- ذوب آهن ایران؛ دوستان قطری طارمی مقابل تیم منصوریان

ذوب آهن برای رسیدن به این مسابقه کارش مثل تیم سایپا راحت نبود و به سختی به 
این مرحله رسید.  الکویت تا ثانیه های آخر برای نباختن جنگید و بازی ۱20 دقیقه ای 
شد. ذوب آهن بعد از پیروزی شیرین در اصفهان به مصاف یکی از تیم های قدرتمند و 

پولدار قطری می رود. 
الغرافه قطر تیمی است که بازیکنانی مثلی ویسلی اسنایدرهلندی، لوکاس مندز برزیلی 
و مهدی طارمی از ایران را در اختیار دارد. تیمی که میلیون دلار برایش پول خرد محسوب 
می شود مقابل ذوب آهنی قرار می گیرد که اگرچه یکی از بهترین باشگاه های ایرانی است 

اما مقابل الغرافه تیم متمولی محسوب نمی شود. 
ذوب آهن در لیگ برتر ایران یازده هفته است که بردی نداشته و پیروزی مقابل الکویت 
اولین برد علیرضا منصوریان با ذوب آهن بود.  منصوریان با تیم نفت تهران و استقلال سابقه 
حضور در لیگ قهرمانان آسیا را دارد البته تجربه شکست سنگین ۶ بر یک مقابل العین 
امارات را هم در کارنامه اش درج شده است! با این حال امیدواریم که بازیکنان غیرتمند 
ایرانی بتوانند از سد این تیم قطری عبور کنند و سهمیه ایران در لیگ قهرمانان آسیا به 
عدد ۴ برسد. به هر حال پیروزی در این دیدار و رسیدن به مرحله گروهی دشوارترین 
عملیات منصوریان در ذوب آهن خواهد بود. مهدی طارمی مهاجم اسبق پرسپولیس و 
همبازیانش حریف سرسختی برای سبزپوشان ایرانی خواهند بود و اتفاقا سعید آذری هم 

در مصاحبه ای از دستمزدهای نجومی بازیکنان الغرافه سخن گفته است! 

صعود پرسپولیس با برتری برابر پدیده در ضربات پنالتی

 حذف تیم یحیی با »چیپ«!
دیدار تیم های پرسپولیس و پدیده در مرحله یک چهارم نهایی 
جام حذفی فوتبال با صعود پرسپولیس به مرحله نیمه نهایی 

خاتمه یافت.
دیدار دو تیم پرسپولیس و پدیده شهر خودرو در مرحله یک 
چهارم نهایی جام حذفی فوتبال از ساعت ۱7:۱5 روز )دوشنبه( 
در ورزشگاه آزادی آغاز شد و  پرسپولیس با برتری در ضربات 

پنالتی موفق شد به مرحله نیمه نهایی صعود کند.
این دیدار در 90 دقیقه با نتیجه تساوی یک - یک خاتمه یافت 
تا دو تیم در وقت های اضافه کار را دنبال کنند، اما در وقت های 
اضافه هم تلاش دو تیم نتیجه ای نداشت و بازی به ضربات 
پنالتی کشیده شد. پرسپولیس در ضربات پنالتی با نتیجه ۳ بر 
یک و در نهایت  ۴ بر  2 به برتری دست یافت. پرسپولیس با این 
برد حریف سپاهان شد. این بازی اردیبهشت سال 9۸ و پس از 

پایان لیگ در اصفهان برگزار خواهد شد.
در این دیدار شایان مصلح )۱۳ - گل به خودی( برای پدیده و 

شایان مصلح )20( برای پرسپولیس گلزنی کردند.
حسینی  سیدجلال  بیرانوند،  علیرضا  پرسپولیس:  ترکیب 
)۸5 - محمد نادری(، شجاع خلیل زاده، شایان مصلح، مهدی 
شیری، کمال کامیابی نیا، احمد نوراللهی، سیامک نعمتی )72 
- ماریو بودیمیر(، سروش رفیعی )۶۱ - بشار رسن(، مهدی 

ترابی )95 - امید عالیشاه( و علی علیپور.
محمدحسین  فراهانی،  میلاد  شهرخودرو:  پدیده  ترکیب 
مرادمند، عبدالله حسینی، مرتضی منصوری )۱20 - محمد 
آقاجانپور(، علی نعمتی، مسعود ریگی، اکبر صادقی، محمد 
مهربان(،  حسین   -  ۱02( قاسمی نژاد  امین  قاسمی نژاد، 
یونس  و  صدری(  رضا   -  90+۱( مهدی خانی  محمدمهدی 

شاکری )بهنام برزای - ۱20(.
داور: اشکان خورشیدی

نیمه اول
دقیقه ۳: ارسال کرنر از سوی محمد قاسمی نژاد در محوطه 
که  شد  تبدیل  خطرناک  موقعیتی  به  پرسپولیس  جریمه 
می توانست تبدیل به گل شود، اما مدافعان پرسپولیس توپ را 

از روی خط دروازه دور کردند.
دقیقه ۱۳: مهدی مهدی خانی پس از تک به تک شدن با 
علیرضا بیرانوند، با ضربه ای چیپ توپ را از بالای سر او به سمت 

دروازه زد. شایان مصلح قصد داشت از روی خط دروازه دور کند 
که در این کار موفق نبود و ضربه او وارد دروازه پرسپولیس شد.

دقیقه 20: ارسال مهدی ترابی روی ضربه کرنر، با ضربه سر 
شایان مصلح تبدیل به گل تساوی شد.

دروازه  روی  پدیده  بازیکنان  بعدی  حمله   :22 دقیقه 
پرسپولیس، با تعلل مدافعان سرخپوش همراه بود، هرچند 
قاسمی نژاد هم نتوانست ضربه کاملی به توپ بزند تا علیرضا 
بیرانوند صاحب توپ شود. در ادامه بازی وقتی بیرانوند قصد 
داشت بازی را آغاز کند با شیطنت مهدی خانی متوقف شد که 

همین مسئله برای لحظه ای بازی را به حاشیه کشید.
نیمه دوم

توسط  دوم  نیمه  خطرناک  موقعیت  اولین   :59 دقیقه 

پرسپولیس روی دروازه پدیده خلق شد، روی توپی که در اختیار 
مهدی ترابی بود و این بازیکن هم سعی کرد با ضربه ای دروازه 

پدیده را باز کند، اما میلاد فراهانی ضربه ترابی را مهار کرد.
دقیقه ۶۳: روی ناهماهنگی خط دفاعی و دروازه بان پدیده، 
مهدی ترابی موفق شد با دروازه ای خالی از دروازه بان صاحب 
توپ شود، هرچند زاویه او برای باز کردن دروازه تنگ شد که در 

نهایت ضربه اش هم به اوت رفت.
دقیقه ۶9: یونس شاکری با خطایی که روی شجاع خلیل زاده 

انجام داد، کارت زرد دریافت کرد.
دقیقه 7۳: پاس رو به عقب شایان مصلح از سمت چپ به 
پشت محوطه جریمه پدیده، با ضربه نه چندان قدرتمند بشار 

رسن همراه بود که توپ از کنار دروازه راهی اوت شد.

دقیقه ۸0: ارسال شایان مصلح از سمت چپ با دفع ناقص 
میلاد فراهانی می توانست به موقعیتی برای گلزنی پرسپولیسی ها 
تبدیل شود، اما توپ بعدی را هم فراهانی به بیرون از محوطه 

جریمه مشت کرد تا خطری دروازه اش را تهدید نکند.
دقیقه ۸2: ارسال احمد نوراللهی از سمت راست به روی دروازه 
پدیده، ضربه سر علی علیپور را به همراه داشت، اما توپ او زاویه 

نداشت و در آغوش میلاد فراهانی قرار گرفت.
دقیقه ۴+90: پرتاب بلند علی نعمتی روی دروازه پرسپولیس 
پس از اثرگذاری مرادمند روی توپ، به امین قاسمی نژاد رسید 

که ضربه ناگهانی او را علیرضا بیرانوند مهار کرد.
دقیقه ۴+90: پرسپولیسی ها روی ضدحمله می توانستند 
صاحب موقعیت شوند که توپ در نهایت به علی علیپور رسید تا 

شوت این بازیکن هم از بالای دروازه به اوت برود.
وقت اضافه

دقیقه ۱00: ارسال روی دروازه پدیده در حالی به بودیمیر 
رسید که توپ پشت این بازیکن بود و تلاش او برای ضربه زدن 
به توپ هم نتیجه ای نداشت تا موقعیت پرسپولیسی ها به این 

شکل از دست برود.
دقیقه ۱۱۴: رضا صدری از داور مسابقه کارت زرد دریافت کرد.

پرسپولیسی ها  برای  پایانی  لحظات  کرنر   :۱20 دقیقه 
می توانست برگ برنده این تیم برای پایان رساندن مسابقه و 
نرفتن بازی به پنالتی باشد، اما کرنر ارسالی را مدافعان پدیده دور 
کردند. در رفت و برگشت هم پرسپولیسی ها موقعیت داشتند که 
داور مسابقه خطای محمد نادری روی میلاد فراهانی را گرفت تا 

سرنوشت بازی تغییری نکند.
ضربات پنالتی

پرسپولیس: احمد نوراللهی و بودیمیر و علی علیپور پنالتی های 
خود را تبدیل به گل کردند. بشار رسن و مهدی شیری ضربه 
پنالتی را از دست داد. پنالتی آخر پرسپولیس را علیپور با ضربه 

چیپ وارد دروازه شاگردان یحیی گل محمدی کرد.
پدیده شهر خودرو: بهنام برزای ضربه خود را تبدیل به گل 
کرد، مسعود ریگی و محمدحسین مرادمند پنالتی  های خود را 

به بیرون زدند و ضربه علی نعمتی را بیرانوند دفع کرد.
بهنام برزای پس از ضربه پنالتی خود به دلیل شادی تحریک 

آمیز از داور مسابقه کارت زرد گرفت.

در وزن منهای 56 کیلوگرم رقم خورد

ووشوکار جوان قم روی سکوی سوم 
ایران

ووشوکار جوان استان قم با قبول تنها یك شکست موفق به کسب مقام سوم و 

نشان برنز پیکارهای ووشو قهرمانی رده سنی جوانان ایران شد.
تقویم  طبق  مختلف  سنی  رده های  در  کشور  قهرمانی  ووشو  رقابت های   
فدراسیون ووشو برگزار شد و در رده سنی جوانان تیم قم با درخشش یکی از 
استعدادهای این رشته در بخش ساندا یا مبارزه موفق به کسب سکوی سوم ایران 
و نشان برنز این دوره شد. این مسابقات بر اساس برنامه ریزی فدراسیون ووشو، به 
عنوان پیکارهای قهرمانی جوانان کشور و انتخابی تیم ملی با حضور نمایندگان 
۳5 تیم از استان های مختلف کشور به میزبانی شهرستان نجف آباد اصفهان و در 
سالن موهبت این شهر به انجام رسید و قم یک نشان برنز آن را به خود اختصاص 
داد. رقابت های بخش ساندا یا مبارزه با پیکار 2۸7 ووشوکار برگزار شد و ووشوکاران 
در رده های سنی نوجوانان و جوانان برای به دست آوردن رتبه های برتر، مدال های 
طلا، نقره و برنز و همچنین سهمیه تیم ملی مقابل یکدیگر قرار گرفتند که از 
قم تنها مهدی اکبری به نشان برنز دست یافت. اکبری که یکی از استعدادها و 
نخبه های آینده دار ووشو قم به شمار می رود در این رقابت ها نماینده تیم منتخب 
هیأت ووشو استان قم در وزن منهای 5۶ کیلوگرم بود که با نشان برنز خود سهمیه 

تیم ملی را نیز کسب کرد. 

بیژن طاهری: غیرت داریم، دوباره برمی گردیم

هواداران تراکتورسازی از دقیقه یک به ما سنگ می زدند
مربی تیم فوتبال استقلال گفت: من اولین بار نبود که هواداران تراکتورسازی را در تبریز می دیدم ولی تا حالا 

ندیده بودم از دقیقه یک بازی به ما و نیمکت ما سنگ پرت کنند.
بیژن طاهری در خصوص آخرین شرایط تیم فوتبال استقلال بعد از بازی با تراکتورسازی گفت: ما در حال کار 
کردن هستیم و همانطور که می دانید مشکلاتی داریم. البته همه تیم ها مشکل دارند ولی مشکلات را شفر و 

بازیکنان عنوان کردند.
وی در خصوص اینکه چرا استقلال در آن شرایط به تراکتورسازی باخت گفت: اصلا تصور نمی کردیم به 
تراکتورسازی ببازیم ولی شرایط این بازی مثل دربی بود! در این بازی موقعیت کم گیر بازیکنان دو تیم می آمد و 

بازی بیشتر در میانه زمین بود. ما هم از فرصت هایی که نصیب مان شد خوب استفاده نکردیم.
مربی تیم استقلال با اشاره به جو ورزشگاه یادگار امام گفت: تا حالا ندیده بودم تماشاگران تراکتورسازی چنین 
رفتارهایی انجام بدهند. من اولین بار نبود که هواداران تراکتورسازی را در تبریز می دیدم ولی تا حالا ندیده بودم 

از دقیقه یک بازی به ما و نیمکت ما سنگ پرت کنند.
طاهری ادامه داد:تراکتورسازی با این همه هوادار احتیاجی به این کارها ندارد ولی در این بازی دیدیم که 

مرتب به سمت مربیان و بازیکنان ما سنگ می زدند، اینگونه تحت فشار قراردادن تیم ما اصلا کار درستی نبود.
وی در خصوص اینکه کادر فنی استقلال چه برنامه ای برای بازی با پارس جنوبی برای فراموشی شکست 
مقابل تراکتورسازی دارد گفت:بازیکنان ما حرفه ای هستند، سالها است بازیکنان استقلال در لیگ برتر حضور 
دارند، هنوز اتفاقی نیفتاده است، تیم های بالای جدول بازی های سختی دارند و قطعا اتفاقات زیادی رقم 
می خورد. ما دوباره بر می گردیم و بازیکنان استقلال با غیرت و تلاش از این هفته امتیازات را دوباره جمع 

می کنند.
مربی تیم استقلال در پاسخ به این سوال که آیا استقلال می تواند دوباره مدعی قهرمانی شود گفت: مطمئنا 
همینطور است.اتفاقاتی در لیگ می افتد که قابل پیش بینی نیست.ما مطمئنا شرایط خوبی پیدا خواهیم کرد.
طاهری در ادامه گفت و گو با فارس در خصوص وضعیت بازیکنانی مثل ایسما و منشا و همچنین پاتوسی 
گفت: ایسما بازیکن خوبی است که متاسفانه بدن او عقب تر از سایر بازیکنان است.مشکل ما این است که 
این نفرات در اردوی استقلال در ترکیه اضافه نشدند و دیر به تمرینات ما رسیدند.زمانی که خارجی های ما 
به تمرینات رسیدند نیم فصل شروع شده بود و طبیعی است این بازیکنان نسبت به بقیه شرایط بدنی خوبی 
نداشته باشند. وی ادامه داد: منشا از نظر بدنی شرایط خوبی دارد ولی تمرین نداشته، مطمئنا او هم شرایط 

خوبی پیدا می کند و می تواند به تیم ما در ادامه فصل کمک کند.
مربی استقلال در پایان در خصوص پاتوسی گفت: مطمئنا عملکرد این بازیکن آنقدر با ارزش است که شفر 
منتظر او مانده است. بازیکنان خارجی باید یک سر و گردن از بازیکنان داخلی بالاتر باشند و من هم امیدواریم 

این بازیکنان در نیم فصل دوم به ما کمک کنند.

برای  اتفاقات خوب  تا  کنند  باید کمک  تهران، گفت: همه  استقلال  تیم  سرپرست 
استقلال بیفتد.

اصغر حاجیلو در گفت وگو با برنامه زنده تهران ورزشی رادیو تهران در مورد وضعیت 
سلامتی خودش گفت: متأسفانه این ژنتیکی است، دو تا از رگ هایم گرفته بود، مجبور 

شدم در بیمارستان بستری شوم. حالا الحمدالله خوب هستم. 
سرپرست تیم استقلال در خصوص اوضاع و احوال این تیم و در مورد اینکه چرا دو 
ابتدای  در  کسی  هر  گفت:  ندارد،  مناسب  تمرین  زمین  کشورمان  پرطرفدار  باشگاه 
صحبتش می گوید یک تیم حرفه ای باید ساختارش درست شود. ساختار ما  هم استقلال 
و پرسپولیس درست بود، ما تاج بودیم، ۴ زمین داشتیم که متعلق به خودمان بود، هم در 
نازی آباد، هم در نظام آباد و دو زمین پلیس برای ما بود. در آن زمان ۳ زمین داشتیم که 
برویم تمرین کنیم، 5 سالن ورزشی داشتیم که وقتی برف و باران می آید به  آنجا می رفتیم، 
بعد از انقلاب از ما گرفتند و تحویل استان تهران دادند و آنها هم برای کرایه گذاشتند و 
پولش را می  گیرند. یعنی الان یکی از زمین  هایی که برای خود استقلال تهران است به 
خودش بدهند کافی است اما متأسفانه زمینی که داده اند چمن مصنوعی است و آن را 

به آکادمی مان داده ایم.
حاجیلو در خصوص کمپ مرحوم حجازی و همین طور زمینی که شهرداری به باشگاه 
استقلال داده است گفت: از دو زمین، یک زمینی که خیلی خوب است را به پرسپولیس 
دادند مبارکشان باشد. من خوشحالم از اینکه آنها حداقل یک زمین چمن خوب گرفتند، 
اما آن زمینی که به ما دادند هم جا و هم زمینش خوب نیست، چمنش مصنوعی است 
و در چمن مصنوعی نمی توان تمرین کرد. کمپ حجازی هم که ما داریم درست کردن 
ساختارش بالای 2 تا ۳ میلیارد هزینه دارد در همین استادیوم آزادی هم نمی توان هفته ای 
دو بازی برگزار کرد و معلوم می شود که ساختار آنجا هم خوب نیست یعنی یک چمن 
استاندارد نیست که وقتی باران می آید بلافاصله در آنجا بازی کنید یا فردایش تمرین کنید. 
یا هر روز در آنجا تمرین باشد. ۳، ۴ میلیارد هزینه نیاز است که کمپ مرحوم حجازی درست 
شود. خرج ما روزانه است و بدهی هایی از گذشته داریم، ۶۴ میلیارد از ادوار گذشته یعنی 
 AFC شاید از سه دهه اخیر باید باشگاه پولش را پرداخت می کرد تا ما از مهلکه ای که
برایمان درست کرده بود که هم امتیاز کم می کند و هم از لیگ قهرمانان آسیا جدا می کرد 
خارج شویم. ما مجبور شدیم هر چه پول می آید هزینه های جاری و گذشته کنیم. رئیس 
باشگاه ما نتوانسته یک نفس بکشد که بتواند 2، ۳ میلیارد برای یک چمن استاندارد کنار 

بگذارد. 
وی در خصوص ناراحتی بازیکنان استقلال در تمرین دیروز این تیم، گفت: حق دارند، 
باشگاه مشکلات زیادی دارد نمی توانیم هر روز برای مردم از این مشکلات صحبت کنیم و 
آقای فتحی هر روز در مورد این مشکلات برای مردم صحبت کند و کاغذ سیاه کند برای 
گرفتاری ها و مشکلات باشگاه. ما می خواهیم زمین خوب داشته باشیم اما شما می دانید 
که زمین خوب در تهران کم است حتی ورزشگاه آزادی که به آن می نازیم حاضر نیست دو 
بازی در یک هفته برگزار کند، ما زمین خوب نداریم، زمین هایی هم که داریم مانند همین 
زمین های نظامی است که مشکلات امنیتی دارد همین زمین پژوهشگاه ما را رد کردند نه 

هوادار و نه خبرنگار می تواند بیاید. 
سرپرست تیم استقلال در خصوص اینکه مدیرعامل این باشگاه اعلام کرد قرارداد با 
مجموعه صنایع دفاع تمدید شده گفت: بله، نامه اش را نوشته اند، وزیر محترم ورزش هم 
محبت کردند نامه اش به اتوماسیون رفته تا وزیر صنایع دفاع دستور بدهد اجازه بدهند 
به آنجا برویم و تمرین کنیم اما هنوز متأسفانه در زمین شماره 2 باید تمرین کنیم و چون 

پرسپولیس ساعت 5 بازی دارد باید زودتر تمرین مان را تمام کنیم، هر روز یک زمین هستیم 
اما بی زمین نیستیم مجبوریم که از این ور و آن ور زمین اجاره کنیم، زمین نفت را هم محبت 
کردند که در تهرانسر است صحبت کردند آنجا را ۱5 روز ۱5 روز اجاره کنند تا بچه ها بدون 
زمین نمانند تا به حال هم خدا را شکر بدون زمین نماندند اما از اینکه هر هفته باید از این 

زمین به آن زمین تردد کنند اینها اذیتشان می کند.
حاجیلو در خصوص اینکه 50 روز وقت داشتند تا یک زمین تمرین تهیه کنند گفت: شما 
کار اداری کرده اید در همان رادیو که هستید کسی نمی تواند بیاید کنار شما بنشیند از زمانی 
که وارد می شود باید حراست او را زیرنظربگیرد اینکه استقلال بزرگ است و پرسپولیس بزرگ 
است کسی نمی گوید بیایید این زمین مفتی برای شما باشد. برای همین زمین صنایع 
دفاع دستمان تا به حال فقط به خدا نرسیده است. البته همه کمک می کنند حتی وزارت 
ورزش، این طور نیست که چون استقلال هستیم بگویند بفرمایید و دو دستی تقدیم کنند، 
شما بیایید نزدیک ببینید مشکلات استقلال و پرسپولیس چیست. برای تهیه کوچکترین 
چیزها به چالش می خوریم اما نمی توانیم همه چیز را بازگو کنیم و هوادار را ناراحت کنیم ما 
به بازیکنان و هواداران حق می دهیم. باید 2۱ میلیون از حسابداری باشگاه به بیمارستان 
دی بدهیم اما این طور نیست که فریاد بکشیم. در این تیمی که مردم دوستش دارند باید 

خیلی چیزها را به خودمان بگیریم، قرار نیست که تعصب فقط در حرف باشد. 
پیشکسوت استقلال تهران در مورد اینکه بازیکنان این تیم روز یکشنبه خیلی ناراحت 
بودند و با بغض صحبت می کردند گفت: من ۴7 سال در این تیم بودم، ۱5 سال در 
استقلال فقط بازی کردم کل سال های زندگی من با استقلال بوده است، فقط با پیراهن 
آبی بازی کردم، وقتی کاپیتان تیم ملی بودم کفشم را پدر آقای ورمزیار وصله کرد و در سئول 
که کاپیتان تیم ملی کفشم وصله دار بود این را به من نگویید اگر بازیکن آخ بگوید من زودتر 
از هر کسی دردش را می دانم، اینجا کسی ما را باد نمی زند، من بیشتر از هر کسی غصه 
بازیکن را می خورم چون یک عمر بدون پول بازی کردم اما بازیکن حق دارد به دلیل اینکه 

مشکلات خودش را دارد. ما نمی گوییم چرا بازیکن اعتراض می کند. 
حاجیلو در ادامه گفت: وقتی بازیکن نمی داند زمین تمرینش کجاست، ما نمی دانیم 
کدام زمین را داریم باید آنها را هماهنگ و مدیریت کنیم و به آنجا ببریم آنها حق دارند ما 
نمی گوییم حق ندارند اما ما بهترین ها را در اختیار داریم درست است که زمینی که داریم 

نامناسب است اما همه باید کمک کنند که برای استقلال اتفاقات خوب بیفتد.

حاجیلو: وقتی کاپیتان تیم ملی بودم کفشم وصله دار بود

بازیکن آخ بگوید زودتر از هر کسی دردش را می فهمم

رئیس هیأت کاراته استان قم خبر داد

 کاراته کای قم در تدارك سفر به مالزی
رئیس هیأت کاراته استان قم گفت: پنج کاراته کای قم در رقابت های انتخابی 
تیم ملی کاراته رده های سنی پایه پسران ایران برای کسب سهمیه تیم ملی به روی 

تاتامی می روند.
 علیرضا برخوردار اظهار کرد: در رقابت های انتخابی تیم های رده های سنی پایه 
پسران ایران شاهد رقابت 9۴ کاراته کا در مرحله سوم خواهیم بود، در حالی که پنج 
نفر از این تعداد کاراته کای حاضر در این انتخابی، نمایندگان استان قم هستند. 
وی با بیان اینکه رقابت های انتخابی تیم ملی رده های سنی پایه پسران ایران روز 
چهارشنبه اول اسفند ماه در سالن شهید کبکانیان تهران برگزار می شود، ابراز کرد: 
در این انتخابی شاهد حضور کاراته کاهای قم در هر دو بخشکاتا و کومیته برای 
کسب سهمیه تیم ملی خواهیم بود. رئیس هیأت کاراته استان قم اضافه کرد: طبق 
برنامه ریزی انجام شده از سوی فدراسیون کاراته، این آخرین مرحله انتخابی تیم 
رده های پایه پسران ایران برای حضور در رقابت های 20۱9 قهرمانی آسیا محسوب 

می شود، در حالی که مسابقات آسیایی امسال در کشور مالزی به انجام می رسد.
وی یاد آور شد: روز چهارشنبه اول اسفند ماه با حضور نفرات انتخاب شده از 
مسابقات مرحله قبل، قهرمان رنکینگ کاراته وان کشور و نفرات اول پیکارهای 
قهرمانی کشور در تهران شاهد برگزاری آخرین انتخابی تیم ملی خواهیم بود، 
در حالی که کاراته کاهای سه رده سنی نوجوانان، جوانان و امید در دو بخش کاتا 
و کومیته با یکدیگر مسابقه می دهند. برخوردار اضافه کرد: در بخش کاتای رده 
سنی نوجوانان از قم متین محمدی یکتا به این انتخابی دعوت شده و رقبای وی 
امیرحسین معین الدینی و میلاد ملک پور از کرمان، متین زارع از تهران، حسین 
کاویانی از خوزستان به همراه محمدمصطفی ظفری زاده از فارس هستند. وی 
خاطرنشان کرد: در کاتای انفرادی رده سنی جوانان نیز سیدمجید وکیلی از قم 
حضور دارد، در حالی که حریفان وی احمدرضا محمودی از تهران، محمدمهدی 
شجاعی و مهدی رضایی از کرمان، پوریا همایون از فارس، مهدی علیزاده از 
گلستان و محمدصدرا شیدزی از آذربایجان شرقی خواهند بود. رئیس هیأت کاراته 
استان قم افزود: در بخش کومیته رده سنی امید و در وزن منهای 55 کیلوگرم امین 
شایگان، در وزن منهای ۶0 کیلوگرم مرتضی نعمتی و در وزن به اضافه ۸۴ کیلوگرم 
امیرحسین حجازی راد از قم به این انتخابی می روند تا اردیبهشت ماه سال آینده 
ان شاءالله شاهد اعزام آنها به پیکارهای قهرمانی آسیا در کوتاکینبالا مالزی باشیم.

 سرمربی تیم فوتبال ذوب آهن ایران پیش از بازی با الغرافه گفت: 
برای پیروزی به میدان می رویم.

دیروزدر  آهن   ذوب  فوتبال  تیم  سرمربی  منصوریان  علیرضا 
نشست خبری  پیش از دیدار با الغرافه گفت: بازی سختی را مقابل 
الکویت پشت سرگذاشتیم و با عملکرد خوب بازیکنان و حمایت 
هواداران توانستیم مقابل این تیم به پیروزی برسیم. تمام بازیکنان و 
کادفنی به این مسئله آگاه هستیم که در بازی فردا باید برای بردن 
به میدان برویم و برای این هدف تمام تلاش خود را می کنیم. می 
دانیم که مردم ایران هوادار ما هستند و امیدواریم که با پیروزی بر 
الغرافه هفتمین حضور خود در لیگ قهرمانان آسیا را تجربه کنیم. 
الغرافه  تیم  از  خوبی  آنالیز  کرد:  تصریح  آهن  ذوب  سرمربی 
داشتیم و نقاط ضعف و قوت این تیم را  به خوبی می دانیم. این 
تیم بازیکنان ارزشمندی دارد و یکی از این بازیکنان مهدی طارمی 

است که کیفیت او را همه می شناسیم.  
وی با اشاره به مصدومیت خلعتبری عنوان کرد: روی کمک این 
بازیکن به ذوب آهن در لیگ قهرمانان آسیا حساب کرده بودیم اما 

متاسفانه او مصدوم است. سایر بازیکنان در فرم خوبی هستند و 
آماده دیدار با الغرافه هستیم.

سرمربی تیم فوتبال ذوب آهن ادامه داد: فردا دو تیم ذوب آهن 
و الغرافه در زمین هستند و هر دو تیم شانس برای صعود به لیگ 
قهرمانان آسیا دارند. باید به لحاظ فکری و فیزیکی در بهترین فرم 
خود باشیم و بتوانیم تمام کیفیتمان را در زمین به خوبی نشان 

دهیم.
منصوریان افزود: در بازی فردا تمام تلاش خود را می کنیم تا 
بهترین عملکرد را داشته باشیم و با پیروزی به لیگ قهرمانان آسیا 

صعود کنیم.
وی  ضمن تبریک قهرمانی تیم قطر در جام ملت های آسیا  
گفت: قهرمانی قطر در این مسابقات می تواند شرایط خوبی را 

برای حضور این تیم در جام جهانی فراهم کند.
تیم های فوتبال ذوب آهن ایران و الغرافه قطر امروزسه شنبه در 
مرحله پلی آف لیگ قهرمانان آسیا در دوحه به مصاف هم خواهند 

رفت.

پیشکسوت آبی پوشان پایتخت گفت: اگر استقلال می خواهد 
به عنوان مدعی قهرمانی مطرح باشد، باید روش و نوع بازی اش 
را مشخص کرده و هر چه زودتر ۱۱ بازیکنان اصلی این تیم معلوم 

شوند.
»محمد تقوی« با بیان این مطلب اظهار داشت: استقلال بعد از 
چند بازی تقریبا آسان، مقابل تراکتورسازی قرار گرفت که مدعی 

قهرمانی در لیگ برتر محسوب می شد و قدرتمند بود.
وی افزود: وقتی تیمی شکست می خورد نقاط قوت آن کمتر 
دیده می شود و آن چیزی که بیشتر به چشم می خورد ضعف ها و 
نکات منفی تیم مغلوب شده است، اما من همواره سعی کرده ام به 
عنوان کارشناس فوتبالی حتی در روز ضعیف یک تیم نیز از نقاط 
قوت حرف بزنم. مدافع اسبق آبی پوشان در عین حال تصریح 
کرد: اما استقلال در دیدار با تراکتورسازی نکته مثبتی نداشت و 

جای هیچ گونه دفاعی از خود باقی نگذاشت.
وی خاطر نشان کرد: در هر دیداری، سرمربی تیم باید فلسفه، 
با  اما استقلال در دیدار  باشد  برنامه خاصی داشته  و  استراژی 

تراکتورسازی فاقد این موضوعات بود و در روزی که تیم تبریزی با 
روزهای خوبش فاصله داشت، نتوانست فوتبالی قابل قبول را به 

نمایش بگذارد و در نهایت شکست خورد.
تقوی با طرح این سوال که استقلال قرار بود چه طور و چگونه 
فوتبال بازی کند، تصریح کرد: آیا قرار بود استقلال حمله را از خط 
دفاعی شروع کند؟، آیا قرار بود این تیم برای گل زدن دست به 
بازی ترکیبی بزند؟ آیا قرار بود برای رسیدن به دروازه تراکتور سازی 
از کناره ها سانتر کنند؟ آیا برای گل زدن روی ضربات ایستگاهی 
برنامه ریزی کرده بودند؟ هیچ کدام از این تاکتیک هایی که نام 
بردیم در طول 90 دقیقه اجرایی نشد و بهتر است بگوییم تیم 

وینفرد شفر هیچ برنامه ای نداشت.
بازیکن اسبق استقلال افزود: ترکیب استقلال در دیدار برابر 
تراکتور نسبت به گذشته تغییراتی داشت و این موضوع باعث شده 
بود تا بازیکنان نتوانند تمام توانایی های فنی خود را نشان دهند. 
به نظر من اگر داریوش شجاعیان به خط حمله استقلال نزدیک تر 

باشد کارایی بیشتری خواهد داشت.

علیرضا منصوریان:

بازی سختی با الغرافه داریم
محمد تقوی: 

شکل بازی استقلال باید تغییر کند
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اقتصاد  روز  با  پردیس همزمان  فناوری  پارک  الکترونی در  پرتو  سامانه جوشکاری 
مقاومتی و کارآفرینی رونمایی شد.

به گزارش خبرگزاری مهر به نقل از صندوق نوآوری و شکوفایی، مراسم رونمایی از 
سامانه جوشکاری پرتوی الکترونی با حضور دکتر علی وحدت رئیس صندوق نوآوری و 

شکوفایی و مهدی صفاری نیا رئیس پارک فناوری پردیس برگزار شد.
این محصول در جوشکاری قطعات توربین های گازی صنایع نیروگاهی، نفت و گاز 
و هوایی، انواع سنسورها و قطعات مورد نیاز در صنایع پتروشیمی با فشار کاری زیاد و 
قطعات خودرو کاربرد دارد. صنایع توربین های نیروگاهی، صنایع نفت، گاز و پتروشیمی، 
صنایع هوا فضا و ساخت موتورهای هوایی، صنایع الکترونیک و صنعت خودرو از جمله 

مشتریان سامانه جوشکاری پرتو الکترونی به شمار می روند.
ویژگیهای این محصول را هم می توان به عمق نفوذ جوشکاری یک تا سی میلیمتر 
در استیل، عرض جوش یک تا ۵ میلی متر، جوش کاری فلزات غیر هم جنس، جوش 
کاری ظریف و پیوسته و آب بندی عالی، مکان جوشکاری در نزدیکی قطعات حساس به 

حرارت و  استحکام جوشکاری به اندازه ۵۵ %فلزات پایه نام برد.
بومی سازی فناوری کلیه زیر سامانه ها مخصوصا الکترون گان و منابع تغذیه، فروش 
محصول به قیمت یک سوم قیمت خارجی، استفاد از فناوری حرکت الکترون گان و 
کاهش ۳۰ درصدی حجم چمبر خلاء نسبت به نمونه های مشابه مزایای حائز اهمیت و 

رقابتی این محصول دانش بنیان محسوب می شود.
فقط کشورهای آلمان، روسیه، چین، اکراین و آمریکا دارنده این فناوری هستند.

همچنین این محصول و زیر سامانه های اصلی آن شامل منابع تغذیه و گان الکترونی 
در فهرست تجهیزات تحریمی بوده و بعضا محصولاتی که در فرآیند ساخت آنها از این نوع 

جوشکاری بهره می برند نیز در فهرست تحریم قرار دارند.

ساعتهوشمند۶۷دلاری؛رقیبساعتاپل
 اگرچه در بازار ساعت های هوشمند، تولیدات اپل شهرت زیادی دارند. اما یک ساعت 
۶۷ دلاری با قابلیت ردگیری وضعیت خواب افراد و ۳۰ روز عمر باتری می تواند رقیبی 

جدی محسوب شود.
 ساعت های اپل علیرغم مزایای خود، اشکالاتی نیز دارند که از جمله آنها می توان به 
قیمت بالا، ناسازگاری با سیستم عامل اندروید، عدم پشتیبانی از قابلیت بررسی وضعیت 

و شرایط خواب افراد و غیره اشاره کرد.
از همین رو، برخی شرکت های رقیب در تلاش هستند تا با تولید ساعت های هوشمند 
ارزان قیمت، قسمتی از سهم اپل از بازار ساعت های هوشمند را از آن خود کنند. یکی از 
این ساعت ها Amazfit Bip نام دارد که توسط شرکت چینی هوآمی تولید شده و قادر به 

کنترل ضربان قلب در تمام طول شبانه روز نیز هست.
از جمله دیگر امکانات این ساعت می توان به ردگیری فعالیت های فرد در طول روز، 
جی پی اس، بلوتوث و خدمات پس از فروش ۱۲ ماهه اشاره کرد. ساعت یادشده تنها ۳۲ 
گرم وزن دارد و مجهز به نمایشگر کوچک ۱.۲۸ اینچی است. شارژ ساعت یادشده برای 

۳۰ روز استفاده تنها ۲.۵ ساعت به طول می انجامد.
از این ساعت می توانید برای کسب اطلاع از میزان کالری سوزانده شده در روز، میزان 
مسافت طی شده، بررسی وضعیت خواب، برنامه ریزی برای دویدن بر روی زمین، تردمیل 

و غیره، برنامه ریزی دوچرخه سواری و راه رفتن و غیره استفاده کنید.
دریافت ایمیل، پیامک، پیامهای شبکه های اجتماعی فیس بوک، توئیتر، واتس اپ، 
لینکداین، اسنپ، اسلک و غیره، تماس ورودی، پیش بینی وضعیت آب و هوا و سازگاری 
با برخی دیگر از اپلیکیشن های تلفن همراه از جمله مزایای ساعت Amazfit Bip است.

ردیابیخلافکارانبادستبندهای
مجهزبهجی.پی.اس

 بریتانیا به زودی زدن دستبندهای جی .پی .اس به دست مجرمان را رواج می دهد.
به گزارش ایسنا و به نقل از انگجت، دولت بریتانیا قصد دارد از تابستان سال جاری 
میلادی از دستبندهای جی .پی .اس برای نظارت بر جنایتکاران در سراسر انگلستان و 

ولز استفاده کند.
از این دستبندها برای نظارت بر رفتار مجرمان در خارج از زندان و اطمینان از حضور 
آنها در مراکز مشاوره و حضور در محل خدمات اجباری اجتماعی و اعمال و رعایت 

محدودیت های جغرافیایی استفاده می شود.
دولت بریتانیا تخمین زده است که تقریباً ۴ هزار نفر هر ساله دستبندهای GPS را 
دریافت خواهند کرد، اما در هیچ دوره زمانی بیش از هزار نفر همزمان این دستبندها را 

نمی پوشند.
همانند قبل مخالفت هایی در مورد مسائل اخلاقی و حفظ حریم شخصی وجود 
دارد، اما این کار می تواند مانع از اعمال مجازات زندان برای جرایم جزئی و یا کاهش 
مجازات های شدید شود. همچنین می تواند نظارت دقیقی بر مجرمان خطرناکی داشته 

باشد که اجازه ورود مجدد به جامعه را پیدا می کنند.
تگ های الکترونیکی فعلی می توانند نشان دهند که آیا پوشنده در یک ساختمان 

مشخص حضور دارد یا خیر، اما در محیط های محدود خیلی دقیق نیست.
افرادی که مرتکب جرایم غیر خشونت آمیز  به ردیابی موقعیت مکانی  این فناوری 

شده اند، می پردازد.
محکومین با این دستبندها کنار نیامده اند، چرا که شکی نیست که حریم خصوصی 

زیادی را از دست می دهند.

محققان چینی میکروربات های ساخته اند که قادر به تشخیص باکتری "کلستریدیوم 
دیفیسل" در نمونه های مدفوع هستند.

به گزارش ایسنا و به نقل از مدگجت، اصولًا تشخیص باکتری "کلستریدیوم دیفیسل" 
بسیار زمان بر است.

در این راستا محققان دانشگاه "هنگ کنگ")CUHK( میکروربات های فلوئورسنت 

ساخته اند که می توانند وجود باکتری "کلستریدیوم دیفیسل") C. diff( را در نمونه های 
مدفوع تشخیص دهند.

عملکرد این میکروربات ها به اندازه ای سریع است که می توانند در عرض چند دقیقه 
و بدون نیاز به تجهیزات آزمایشگاهی خاصی باکتری "کلستریدیوم دیفیسل" را در 

نمونه های مدفوع شناسایی کنند.
"کلستریدیوم دیفیسل" یک باکتری از باکتری های گرم مثبت و اسپور دار است که 
به شمار می آید. سموم کلستریدیوم  بیمارستانی  روده ای  از علل عفونت های  یکی 
دیفیسیل در مدفوع ۱۵ تا ۲۵ درصد از بیماران مبتلا به اسهال ناشی از آنتی بیوتیک 
و بیش از ۹۵ درصد بیماران مبتلا به کولیت غشاء کاذب، یافت می شود. بیش از ۹۰ 
درصد از موارد عفونت به کلستریدیوم دیفیسیل پس از درمان یا در حین درمان با آنتی 

بیوتیک رخ می دهد.
این فناوری دارای نانوذرات کربن فعال است. زمانی که این میکروربات با سموم تولید 
شده توسط باکتری "کلستریدیوم دیفیسل" مواجه می شود، روشنایی ماده فلوئورسنت 
ربات تغییر پیدا می کند. این تغییر رنگ بعضی مواقع با تجهیزات عکس برداری دیجیتال 
شناسایی می شود. شکل و ساختار میکروربات سبب می شود که فرآیند تشخیص 

باکتری که در سراسر نمونه مدفوع وجود دارد، سریع تر انجام شود.
محققان چینی اظهار کردند که این فرآیند به تشخیص سموم با غلظت کم نیز کمک 

می کند.
چون در ساخت این میکروربات ها از نانوذرات مبتنی بر آهن استفاده شده است، 
محققان می توانند آن ها را از بیرون و با استفاده از میدان مغناطیسی خارجی به کنترل 

درآورد.

محققان کشور در صدد برآمدند تا با استفاده از پوششی 
برای تعدیل سیستم ایمنی و پیوند جزایر لانگرهانس به 

درمان دیابت بپردازند.
به گزارش خبرنگار مهر، دیابت یکی از بیماری های 
رایج بوده که کنترل آن دشوار و هزینه بر است و عوارض 
که  لانگرهانس  جزایر  پیوند  دارد.  فراوانی  جانبی 
تولیدکننده انسولین و کاهنده قند خون هستند، روشی 
درمانی برای این بیماری محسوب می شود؛ اما از آنجا که 

دیابت یک بیماری خود ایمنی است، جزایر پیوندشده در 
معرض سیستم ایمنی فرد دریافت کننده مجددا تخریب 

می شوند.
یکی از روش های محافظت از جزایر پیوند شده قرار 
دادن آنان در پوششی است که ضمن عبور اکسیژن و 
مواد مغذی از عبور اجزای سیستم ایمنی که جزایر را 

تخریب می کنند جلوگیری کند.
به  امروز قادر  تا  تولید شده  این حال پوشش های  با 
جلوگیری از عبور »سایتوکین ها« و »آنتی ژن «های مربوط 

به خود جزایر نبوده اند.
به منظور غلبه بر این مشکل، محققان کشور پژوهشی 
را طراحی کردند که طی آن در فضای داخلی پوشش 
محافظ فراگیرنده جزایر لانگرهانس پروتئین های تعدیل 

کننده سیستم ایمنی متصل شده بود.
معتبر  و  بین المللی  مجله  در  که  پژوهش  این  نتایج 
می دهد  نشان  است،  رسیده  چاپ  به   Biomaterials
استفاده از پوشش تولید شده در این پژوهش، مقاومت 

معنی داری  شکل  به  را  ایمنی  سیستم  برابر  در  جزایر 
افزایش می دهد.

اثر استفاده از پوشش  همچنین محققان این طرح 
دارای تعدیل کننده سیستم ایمنی در فضای داخلی را 
در ایجاد امکان پیوند جزایر لانگرهانس گونه ای جانوری 
به گونه ای دیگر را مورد بررسی قرار دادند. نتایج نشان 
داد گروه های دریافت کننده جزایر در این پوشش جدید 
نسبت به گروه کنترل کاهش قند خون بیشتر را تجربه 

می کردند.
تعدیل  از  استفاده  داد  نشان  پژوهش  این  نتایج 
کننده های سیستم ایمنی در فضای داخلی پوشش ها 
روش موثری است و می تواند افق های تازه ای را در پیوند 

جزایر لانگرهانس و درمان دیابت ایجاد کند.
زاده،  حاجی  دکتر  ایزدی،  ژیلا  توسط  تحقیق  این 
دکتر حمید اکبری جوار، دکتر بهاروند و همکارانشان در 
پژوهشگاه رویان، دانشگاه علوم پزشکی تهران، انیستیتو 

پاستور و دانشگاه علوم پزشکی شیراز انجام گرفته است.

سامانهجوشکاریپرتویالکترونیرونماییشد

تشخیصباکتری"کلستریدیومدیفیسل"درچنددقیقهبامیکروربات

استفادهازپوششیدربدنبرایکاهشقندخوندیابتیها

علمیوسلامت

یککدمخفیدرمرکبات!

چندین مطالعه نشان داده اند که دیوزمین و فلاونوئیدهای دیگر ممکن است در درمان 
هموروئید مفید باشند.

اگرچه لیمو، پرتقال و دیگر میوه های خانواده مرکبات به عنوان منبعی عالی برای 
 )Diosmin( شناخته شده اند، اما این میوه ها حاوی ماده ای به نام دیوزمین C ویتامین
هستند که یک ترکیب فلاونوئیدی کمتر شناخته شده بوده و از خواص آنتی اکسیدانی 

و ضد التهاب برخوردار است.
دیوزمین اغلب به عنوان یک فلبوتونیک )Phlebotonic(، کلاسی از عوامل درمانی 
مورد استفاده برای بهبود سلامت سیاهرگ ها، ارجاع می شود. همچنین، گفته شده 

است که دیوزمین سلامت دیگر انواع رگ های خونی را نیز تقویت می کند.
دیوزمین از نظر گزینه ای درمانی برای نخستین بار در دهه ۱۹۶۰ مورد استفاده قرار 
گرفت و امروزه به صورت گسترده به شکل مکمل غذایی در دسترس است. در بسیاری 
موارد، دیوزمین در ترکیب با هسپریدین، یک فلاونوئید مرکباتی دیگر، مصرف می شود. 
دیوزمین را می توان از طریق استخراج هسپریدین از پوست مرکبات و اصلاح اجزای آن 

نیز تولید کرد.
موارد استفاده دیوزمین

دیوزمین گاهی اوقات به عنوان درمانی برای شرایط سلامت زیر استفاده می شود:
- نارسایی مزمن سیاهرگی - دیابت - هموروئید - فشار خون بالا - ورم لنفاوی )تورم 

بازوها( - سندرم پیش از قاعدگی - کولیت اولسراتیو - سیاهرگ های واریسی
افزون بر این، گفته شده است که دیوزمین گردش خون را تحریک می کند، از سلامت 

کبد محافظت می کند، و تورم پس از عمل جراحی را کاهش می دهد.
فواید دیوزمین

برخی مطالعات نشان داده اند که دیوزمین ممکن است به بهبود برخی شرایط سلامت 
خاص کمک کند. در ادامه با برخی از آنها بیشتر آشنا می شویم.

بیماری مزمن سیاهرگی
بیماری مزمن سیاهرگی به شرایطی که بر سیاهرگ های پا اثرگذار هستند، ارجاع می 
شود. به عنوان مثال، نارسایی مزمن سیاهرگی شرایطی است که در آن سیاهرگ ها 
کارایی لازم برای بازگشت خون از پاها به قلب را نداشته و با سیاهرگ های واریسی، تورم 

قوزک پا، و کرامپ های شبانه پا مرتبط است.
بنابر مطالعه ای که در نشریه Phlebology منتشر شد، دیوزمین و هسپریدین ممکن 
است به درمان بیماری مزمن سیاهرگی کمک کنند. در این مطالعه ۱۳۶ بیمار مبتلا به 
این بیماری حضور داشتند. پس از درمان با استفاده از دیوزمین و هسپردین یا روش های 
درمانی دیگر و دارونما، گروهی از بیماران که دیوزمین و هسپریدین دریافت کرده بودند، 

کاهش چشمگیرتر در حجم مایع در پاها را تجربه کردند.
هموروئید

چندین مطالعه نشان داده اند که دیوزمین و فلاونوئیدهای دیگر ممکن است در 
 Techniques in درمان هموروئید مفید باشند. به عنوان مثال، مطالعه ای که در نشریه
Coloproctology منتشر شد، اثربخشی دیوزمین، هسپریدین، و ترکسرورتین در افراد 
مبتلا به هموروئید حاد را ارزیابی کرد. پس از گذشت ۱۲ روز از درمان، درد، خونریزی، 
و نسبت افرادی که تورم پایدار و ترومبوز را گزارش کرده بودند، به طور قابل توجهی در 

گروهی که ترکیب فلاونوئیدی را دریافت کرده بودند، کاهش یافت.
عوارض جانبی و ایمنی

دیوزمین ممکن است محرک برخی عوارض جانبی از جمله اسهال، سردرد، و معده 
درد باشد. در یک گزارش، دیوزمین با افزایش سطوح کراتین فسفوکیناز و سرم لاکتیک 
دهیدروژناز مرتبط بود. دیوزمین ممکن است با برخی داروها تداخل داشته باشد که از 
آن جمله می توان به آنتی هیستامین فکسوفنادین، داروی ضد صرع کاربامازپین، و 
داروهای ضد انعقاد خون )به نام رقیق کننده های خون نیز شناخته می شوند( اشاره 
کرد. همچنین، باید به این نکته اشاره داشت که خوددرمانی هر شرایطی با دیوزمین 
و پرهیز یا به تاخیر انداختن مراقبت استاندارد ممکن است پیامدهای جدی به همراه 

داشته باشد.
سخن پایانی

از آنجایی که پژوهش ها در زمینه دیوزمین محدود هستند، توصیه مصرف مکمل های 
دیوزمین برای شرایط مختلف زود به نظر می رسد. اگر همچنان قصد استفاده از آن را 

دارید، ابتدا با پزشک خود در این زمینه مشورت کنید.

درمان التهاب معده با طب سنتی

عواملبروزدردوسوزشمعده
پژوهشگر طب سنتی گفت: مصرف مایعات داغ و مواد غذایی محرک مانند ترشی ها 

سبب بروز معده درد در افراد می شود.
یا  اثر مشکلات سیستم گوارشی  بر  معده  درد  داوود حاج محمدخانی ظهار کرد: 
اختلالی در عملکرد معده بروز پیدا می کند و در طب سنتی و پزشکی نوین با نام التهاب 
معده شناخته می شود. وی ادامه داد: درد معده بر اثر عواملی مانند زخم معده، التهاب 
بافتی، خشکی یا کاهش سطح مایعات معده و وارد شدن ضربه به سطح شکم و معده 

ایجاد می شود.
مصرف مایعات داغ عامل بروز معده درد 

حاج محمدخانی افزود: مصرف برخی مواد غذایی به طور موقت باعث ایجاد درد  و 
التهاب در معده می شود؛ همچنین خوردن مایعات داغ معده را ملتهب می کند و باعث 
ایجاد عارضه زخم معده می شود. این پژوهشگر طب سنتی بیان کرد: مصرف مواد 
غذایی محرک مانند انواع ترشی و ادویه های تند سبب تحریک دستگاه گوارش و درد 
معده می شود. وی تأکید کرد: درد معده در نوزادان به علت ناسازگاری بدن آنها با شیر 
مادر است و به صورت نفخ بروز پیدا می کند؛ در بزرگسالان نیز عواملی مانند یبوست 

سبب ایجاد فشار بر معده می شود و در نهایت درد معده را ایجاد می کند.
معده درد نتیجه هضم ناقص غذا و فشار بر دستگاه گوارش

حاج محمدخانی اظهار کرد: فشار بر دستگاه گوارش و هضم ناقص غذا از دیگر عوامل 
ایجاد درد معده در بزرگسالان است، برای کاهش درد معده بیماران می توانند داروهای 
مختلفی را مصرف کنند. این پژوهشگر طب سنتی ادامه داد: برای رفع زخم معده افراد 
باید از مصرف غذاهای محرک مانند بادمجان، عدس و موادی که هضم سنگینی دارند، 
پرهیز کنند. وی با اشاره به اینکه برای کاهش درد معده و درمان آن مصرف فست فود 
را باید کاهش داد، اظهار کرد: مواد غذایی در وعده  صبحانه و شام باید به مقدار کافی 

باید و برای پیشگیری از بروز درد معده  شام را باید ۳ ساعت قبل از خواب، مصرف کرد.
حاج محمدخانی اضافه کرد: خوردن سریع غذا و مصرف آب همزمان با غذا، درد معده 
را در افراد تشدید می کند. این پژوهشگر طب سنتی گفت: افرادی که دچار مشکلات 
گوارشی و درد معده هستند باید روغن بادام شیری را به صورت خوراکی مصرف کنند و 

استفاده از ریشه گل ختمی و پنیرک را در برنامه روزانه خود قرار دهند.
 وی افزود: افرادی که مبتلا به عارضه فشارخون نیستند، برای درمان معده درد خود 

می توانند از شیرین بیان، بابونه و دمنوش گیاه بابونه و بومادران مصرف کنند.
حاج محمدخانی یادآوری کرد: مصرف کره های گیاهی در کاهش التهاب و درد معده 

بسیار مؤثر است.

چگونهآریتمیِقلبراکنترلکنیم؟
مشکل نامنظم بودن ضربان قلب اگرچه اغلب بی خطر است اما در برخی مواقع 
می تواند با مشکلات قلبی مرتبط باشد. به گزارش ایسنا، نامنظمیِ ضربان قلب که 
آریتمی قلب نیز نامیده می شود به این معنی است که ضربان قلب طبیعی نبوده و 
گاهی خیلی سریع یا خیلی کندتر از حد معمول است. درحالیکه این عارضه می تواند 
بی خطر باشد اما در برخی مواقع با وجود مشکلات قلبی جدی مرتبط است. یک چهارم 
از بزرگسالان بالای ۴۰ سال در معرض ابتلاء به فیبریلاسیون دهلیزی )AF(، شایع ترین 
نوع آریتمی قلبی هستند. این عارضه با افزایش خطر سکته و دیگر مشکلات قلبی 

مرتبط است زیرا می تواند به لختگی و مسدود شدن جریان خون منجر شود.
اما چگونه می توان فاکتورهای خطرزا را کنترل کرد؟

انجمن قلب آمریکا در این رابطه پایین آوردن فشار خون و کنترل سطح کلسترول خون 
را توصیه می کند. اخیراً گروهی از متخصصان علوم پزشکی دانشگاه کالیفرنیا به بررسی 

عوامل محرک در شروع فیبریلاسیون دهلیزی پرداختند. 
شناخت بهترِ این عوامل به توانمند ساختن بیمار کمک کرده و رویکرد جدیدی را 
ارائه می دهد تا کیفیت زندگی خود را بهبود داده و نیاز به خدمات مراقبتی مرتبط با 
این بیماری را کاهش دهد. متخصصان در بررسی روی بیماران مبتلا به فیبریلاسیون 
دهلیزی تاکید کردند که عوامل تحریک کننده همچون مواد الکلی و کافئین به ترتیب بر 

۳۵ و ۲۸ درصد از بیماران تأثیر می گذارند. 
همچنین نداشتن خواب کافی تأثیر ۲۱ درصدی در بروز این مشکل دارد. به گزارش 
مدیکال دیلی، همچنین کاهش میزان استرس در کنترل این مشکل حائز اهمیت است 

زیرا عصبانیت و استرس شدید به نامرتب شدن ضربان قلب منجر می شود.

استرس تنها مساله روانشناختی 
نیست که با ناخن جویدن مزمن 
پیوند خورده است. در مطالعه 
 Journal of ای که در نشریه
 Behavior Therapy and

 Experimental Psychiatry
منتشر شد، پژوهشگران به این 

نکته اشاره داشتند افرادی که به 
راحتی کسل، مایوس، و/یا بی 

قرار می شوند، احتمال بیشتری 
دارد گرفتار رفتارهای وسواسی 

مانند ناخن جویدن مزمن و 
کندن پوست و مو شوند.

برای این که مشخص کنید چه 
چیزی عادت مضر شما را تغذیه 
می کند، یک دفتر وقایع روزانه 
درست کرده و هر زمان که نیاز 

به ناخن جویدن را احساس می 
کنید، وضعیت روانی خود را 

ثبت کنید. زمانی که الگویی را 
شناسایی کردید، شرایط خود را 
با اقداماتی که در راستای مقابله 

با محرک ها انجام می دهید، 
تغیر دهید.

به عنوان مثال، اگر هنگامی که 
جلوی تلویزیون نشسته اید به 

جویدن ناخن تمایل دارید، رفتن 
به پیاده روی یا مطالعه یک کتاب 
را به جای آن مد نظر قرار دهید.

از بین بردن محرک ها

استرس روزانه یکی از 
بزرگترین عواملیست که در 
ناخن جویدن مزمن نقش 

دارد. برای کاهش استرس و 
اضطرب می توانید تکنیک 
هایی مانند مدیتیشن، یوگا، 

کاهش استرس مبتنی بر 
ذهن آگاهی، تنفس عمیق و 
تصویرسازی ذهنی هدایت 
شده را مد نظر قرار دهید.
این قبیل تکنیک ها نه 
تنها به ترک عادت ناخن 
جویدن کمک می کنند، 
بلکه ممکن است سلامت 
و تندرستی کلی شما را نیز 
بهبود ببخشند. به عنوان 
مثال، مطالعه ای که در 

نشریه Mindfulness منتشر 
شد، نشان داد که جلسات 
کوتاه هاتا یوگا و مدیتیشن 
ذهن آگاهی می توانند به 
طور قابل توجهی عملکرد 

مغز و سطوح انرژی انسان را 
افزایش دهند.

مدیریت استرس

بسیاری از چای ها حاوی گیاهان 
دارویی هستند که می توانند به 
کاهش استرس کمک کرده و از 
این رو، احتمال ناخن جویدن 
را کاهش دهند. برای کمک به 
کسب آرامش بیشتر، می توانید 

نوشیدن چای های گیاهی مانند 
بابونه، گل ساعتی و بادرنجبویه را 

مد نظر قرار دهید.

جویدن آدامس هایی که در آنها از 
جایگزین های شکر، مانند زایلیتول، 
استفاده شده است می تواند به ترک 

عادت ناخن جویدن کمک کند.
اما باید به این نکته اشاره داشت 
که آدامس جویدن راهبردی ایده 

آل برای افراد مبتلا به بیماری 
هایی مانند اختلال مفصل 

فکی گیجگاهی محسوب نمی شود 
زیرا جویدن بیش از حد می تواند 

موجب تشدید درد این بیماری شود.

نوشیدن چای های
 آرامش بخش

جویدن آدامس بدون قند

آیا باید از درمان های خانگی برای توقف ناخن جویدن استفاده کنید؟
در شرایطی که درمان های خانگی برای بسیاری از افراد مبتلا به ناخن جویدن مزمن مفید هستند، برخی افراد 

ممکن است به درمانی جامع تر نیاز داشته باشند. در حقیقت، انجمن دندانپزشکی آمریکا هشدار می دهد 
که در برخی موارد، ناخن جویدن ممکن است نشانه ای از یک مساله احساسی یا روانشناختی جدی تر باشد. 
اگر تلاش های شما برای ترک ناخن جویدن کم اثر یا بی اثر هستند، در کوتاه ترین زمان ممکن با یک پزشک 

مشورت کنید. تا زمانی که عادت ناخن جویدن خود را به طور کامل ترک نکرده اید، شستشوی منظم دست ها و 
پاکسازی هر چیزی که زیر ناخن ها قرار دارند را فراموش نکنید.

برای مقابله با ناخن جویدن 
مزمن روش های مختلفی را 

می توان مد نظر قرار داد. به عنوان 
مثال، انجمن دندانپزشکی آمریکا 
مواردی مانند کوتاه نگه داشتن 
ناخن ها، استفاده از لاک ناخن 
تلخ مزه و پوشیدن دستکش را 

برای پیشگیری از ناخن جویدن را 
توصیه کرده است.

به عنوان جایگزینی برای لاک 
ناخن تلخ مزه، برخی افراد که 
به جویدن ناخن عادت دارند، 
استفاده از مواد طبیعی مانند 

روغن چریش را مد نظر قرار می 
دهند. این روغن که از دانه های 
یک درخت همیشه سبز بومی 

هند به دست می آید می تواند به 
واسطه محتوای اسیدهای چرب 
خود، مانند اسید اولئیک و اسید 
لینولئیک پوست را نیز تغذیه کند.

درمان های خانگی برای توقف 
ناخن جویدن

استفاده از روغن چریش

نکته هایی برای ترک عادت ناخن جویدن
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ناخن جویدن می تواند موجب انتقال باکتری ها و ویروس ها از ناخن ها به دهان شما شده که این 
شرایط نیز خطر ابتلا به بیماری و عفونت را افزایش می دهد. جویدن ناخن ممکن است همانند عادتی 
بی ضرر به نظر برسد، اما واقعیت چیز دیگریست. به گفته آکادمی درماتولوژی آمریکا، همراه با آسیبی 

که به ناخن ها می رسد، ناخن جویدن مداوم می تواند به بافتی که در رشد ناخن ها نقش دارد نیز آسیب 
وارد کند.  ناخن جویدن ممکن است برای سلامت دهان و دندان شما نیز مضر باشد. به گفته انجمن 

دندانپزشکی آمریکا، افزون بر خطر شکستن دندان، این عادت می تواند محرکی برای مشکلات دردناک 
فک باشد. حالت ناخن جویدن می تواند فشار بیش از حد روی مفصل وارد کرده و در نهایت به اختلال 
در عملکرد فک منجر شود. همچنین، ناخن جویدن می تواند موجب انتقال باکتری ها و ویروس ها از 
ناخن ها به دهان شما شده که این شرایط نیز خطر ابتلا به بیماری و عفونت را افزایش می دهد. افراد 

بسیاری در سراسر جهان با مساله ناخن جویدن مزمن مواجه هستند. 
در ادامه با برخی رفتارهای سالم که می توانند
 جایگزین این عادت ناخوشایند و مضر شوند

 بیشتر آشنا می شویم.
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تولیت آستان مقدس حضرت معصومه)س( گفت: 
توانمندی نظامی و قدرت بازدارندگی نیروهای مسلح 
کشور هراس در دل کفار و دشمنان انداخته است و باید 

این قدرت دفاعی روزانه ارتقا یابد.
آیت الله سید محمد سعیدی روز دوشنبه در دیدار 
فرمانده ستاد کل نیروهای مسلح افزود: تجهیز و تقویت 
نیروهای مسلح جمهوری اسلامی باید به گونه ای باشد 
که هراس را در دل کفار و دشمنان بیش از پیش ایجاد 

کند.
وی با اشاره به تنومند شدن درخت نظام اسلامی 
گفت: نیروهای مسلح به عنوان ریشه های این نظام، 
باید نسبت به ارتقای توانمندی و قدرت بازدارندگی 
کشور بیش از گذشته فعال بوده و در این مسیر تمام 

موانع، تحریم ها و تهدیدها را کنار بزنند.
تعامل  ارتقای  ضرورت  به  اشاره  با  همچنین  وی 
نیروهای مسلح با مسئولان و مقام های نظامی و دولتی 
پاکستان به منظور تامین و ارتقای امنیت در مرزهای 
مشترک 2 کشور گفت: باید تفاهم نامه همکاری بین 
ایران و پاکستان به منظور تامین امنیت حداکثری در 

منطقه منعقد شود.
امام جمعه موقت قم همچنین با تاکید بر ضرورت 
ترویج و تقویت معنویت در میان نیروهای مسلح گفت: 
باید این معنویت به عنوان ریشه اصلی و بقای قدرت 

دفاعی، حفظ و مورد حراست قرار گیرد.
وی بسیج و تفکربسیجی را نیاز امروز کشور دانست و 
ادامه داد: بسیج باید متشکل از نیروهای جوان، مومن، 
انقلابی و پای کار باشد که این ها، ویژگی های بسیجی 

حقیقی است. 
سعیدی، تحریم ها و تهدیدها را موقتی دانست و 
گفت: با پایداری و مقاومت ملت همیشه سربلند ایران 
اسلامی، تهدیدها و تحریم های امروز نیز شکسته و تمام 
می شود، چراکه طبیعت تحریم این است که امکان 

استمرار آن وجود ندارد.
*80 درصد نیاز تسلیحاتی کشور تولید داخل 

است
رئیس ستاد کل نیروهای مسلح جمهوری اسلامی 
دلیل  به  ما  کشور  گفت:  دیدار  این  در  نیز  ایران 
دشمنی ها و منطقه حساسی که در آن قرار دارد، با 
تهدیدهای زیادی مواجه است. دشمن همه تهدیدها را 
آزموده و به این نتیجه رسیده که تهدید نظامی کارایی 

ندارد ولی تهدیدهای تروریستی، جاسوسی، فرهنگی و 
سایبری در کنار تهدیدهای اقتصادی و روانی همچنان 

وجود دارد.
سردار سرلشکر محمد باقری با بیان اینکه نیروهای 
مسلح در برقراری دفاع و امنیت پایدار کشور عهده دار 
نیروهای  مشترک  ستاد  گفت:  هستند،  مسئولیت 
مسلح، در عرصه سیاست گذاری و نظارت بر تمامی 
نظر  از  عرصه ها  تمامی  در  و  دارد  ماموریت  نیروها 
دریایی، هوایی و زمینی با حضور فعال در حال انجام  
وظیفه است و در منطقه شمال غرب و جنوب شرق 

کشور به  صورت ویژه حضور دارد.
وی با اشاره به برپایی سه نمایشگاه صنایع دفاعی در 
کشور گفت: در این نمایشگاه ها دستاوردهای دفاعی 
به  ایرانی  از 700 محصول صددرصد  بیش  با  کشور 
نمایش درآمد، امروز بیش از 80 درصد دستاوردهای 
دفاعی کشور بومی است و بسیاری از آنها با کیفیت 
بهتری از نمونه های خارجی، به کشورهای دیگر صادر 

می شود.
*خنثی  سازی 55 عملیات تروریستی طی دوماه 

اخیر
نیروهای مسلح خاطرنشان کرد:  رئیس ستاد کل 
دشمن در دو ماه گذشته تلاش در اجرای بیش از ۶0 

عملیات تروریستی در جنوب شرق کشور داشت که با 
تلاش شبانه روزی نیروهای مسلح، ۵۵ عملیات آن ها 
خنثی سازی شد ولی در مواردی هم شاهد عملیات 

تروریستی و گروگان گیری بوده ایم.
با  گرفته  صورت  مذاکرات  به  اشاره  با  ادامه  در  وی 
مرزی  تقویت  منظور  به  اخیر  سال های  در  پاکستان 
گردان   10 پاکستان  گفت:  کشور   2 میان  مشترک 
نیروی نظامی و چند پاسگاه در مرز با ایران اضافه کرده 
تروریستی،  با گروهک های  مقابله  برای  ولی  است، 

نیازمند تلاش های مضاعف و جدی تری هستیم.
با بیان این که در حال حاضر امکان حضور  باقری 
ما در خاک پاکستان و انجام عملیات نظامی وجود 
ندارد، گفت: تلاش داریم تعاملات به  گونه ای پیش 
رود که بتوانیم با انجام عملیات و مانور مشترک در ایالت 
بلوچستان پاکستان یا حمایت های اطلاعاتی و واگذار 
کردن عملیات به آن ها از بروز حوادث تروریستی در 
ایران اسلامی جلوگیری کنیم. وی خاطرنشان کرد: 
به طور حتم اگر پاکستان اجازه حضور و انجام عملیات 
نیروی های نظامی در ایالت بلوچستان را بدهد، قائله 
تروریست ها را تمام می کنیم. در پایان این دیدار، نشان 
فاطمی از سوی تولیت آستان مقدس حضرت فاطمه 

معصومه)س( به سرلشکر باقری اهدا شد.

مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی استان قم خبر داد

بانک اطلاعات هنرمندان تجسمی قم 
ایجاد می شود

مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی قم از تشکیل بانک اطلاعات کاملی از هنرمندان عرصه 
هنرهای تجسمی در قم خبر داد و گفت: بر اساس فراخوان اعلام عضویت در انجمن 

هنرهای نمایشی، از هنرمندان این عرصه برای عضویت دعوت می شود.
سید موسی حسینی کاشانی  پیش ازظهر دیروز در نشست خبری با اصحاب رسانه قم با 
موضوع انجمن هنرهای تجسمی، اظهار کرد: یکی از سیاست های جدی اداره کل، بهره 

گیری از ظرفیت های انجمن های فرهنگی و هنری در اجرای برنامه هاست.
وی تصریح کرد: انجمن های فرهنگی و هنری را به عنوان یکی از بازوان توانمند اداره کل 
فرهنگ و ارشاد اسلامی می دانیم و اعتقاد داریم اگر انجمن ها فعال باشند، برنامه های 

باکیفیتی را می توان دنبال کرد و به اجرا در آورد.
مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی قم با اشاره به فعالیت انجمن های متعدد فرهنگی 
و هنری در قم، گفت: هنرهای نمایشی، هنرهای تجسمی، عکاسان، خوشنویسی، 
مطبوعات، سرود و آهنگ های انقلابی، سینمای جوان، ادبی، اتحادیه چاپخانه ها، ناشران 

و فعالان قرآنی از انجمن های فعال در قم هستند.
حسینی کاشانی تصریح کرد: جشنواره ها، همایش ها و دوسالانه های مختلفی در قم به 

همت انجمن های یاد شده در طول سال برگزار شده است.  
وی در ادامه با اشاره به شکل گیری هیئت مدیره جدید انجمن هنرهای تجسمی قم، 
گفت: اعضای جدید در مجمع عمومی انجمن هنرهای تجسمی در مهرماه سال جاری با 

مشارکت اعضای این انجمن انتخاب شدند.
مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی قم با بیان اینکه روح تازه ای به انجمن هنرهای تجسمی 
دمیده شده است، افزود: با روحیه خوبی که آقای سلطانی رئیس انجمن هنرهای تسجمی 

قم دارند، از ظرفیت پیشکسوتان این عرصه نیز بهره گیری خواهند کرد.
حسینی کاشانی با اشاره به اینکه بر اساس برآوردهای ما، بیش از دو هزار نفر در زمینه 
هنرهای تجسمی در قم فعالیت دارند، تصریح کرد: هنرهای تجسمی، خانواده بزرگی 
در قم دارد و مجموعه های نقاشی، گرافیک، نگارگری، کاریکاتور و تصویرسازی و مباحث 
نظریه هنر زیرمجموعه این انجمن هستند. وی بر لزوم ایجاد بانک اطلاعاتی کاملی از 
هنرمندان عرصه هنرهای تجسمی در قم تآکید کرد و گفت: بر این اساس، فراخوان اعلام 

عضویت در انجمن هنرهای نمایشی، اطلاع رسانی می شود.
با دعوت از هنرمندان هنرهای تجسمی برای  مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی قم 
عضویت در این انجمن، گفت: تعدادی از هنرمندان پرونده دارند اما همچنان هنرمندانی 
هستند که چراغ خاموش فعالیت دارند و اسم ایشان در جایی ثبت نیست و به همین دلیل 
از حمایت خاصی برخوردار نیستند.  حسینی کاشانی افزود: 800 تا ۹00 هنرمند شناخته 
شده در این زمینه ها داریم اما پیش بینی ما 2 هزار نفر است. وی با بیان اینکه انجمن 
هنرهای تجسمی جزو انجمن های فعال محسوب می شود، تصریح کرد: اخیراً دهمین 

دوره دوسالانه نگارگری در قم برگزار شد و آثار در دو نگارخانه اشراق و فرهنگ اکران شد.  
مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی همچنین با اعلام فراخوان سیزدهمین دوسالانه آثار 
طراحان گرافیک استان قم، گفت: با یک وقفه دوساله، شاهد برگزاری دوسالانه طراحان 
گرافیک خواهیم بود. حسینی کاشانی در پایان خاطرنشان کرد: هنرمندان شناخته شده 

ای را در عرصه گرافیک داریم که در کشور سرآمد هستند.

رئیس انجمن هنرهای تجسمی استان قم :

سیزدهمین دوسالانه آثار طراحان گرافیک 
استان قم برگزار می شود

رئیس انجمن هنرهای تجسمی قم از برگزاری سیزدهمین دوسالانه آثار طراحان گرافیک 
استان قم خبر داد و محورهای فراخوان آن را اعلام کرد.

علی سلطانی پیش از ظهر دیروز در نشست خبری با اصحاب رسانه قم، با اعلام فراخوان 
سیزدهمین دوسالانه آثار طراحان گرافیک قم، اظهار کرد: گرافیک قم جایگاه شایسته ای 

در کشور دارد و تاکنون دوازده دوسالانه آثار طراحان گرافیک قم برگزار شده است.
وی با بیان اینکه دوازدهمین دوسالانه طراحان گرافیک قم در سال ۹۳ برگزار شد، تصریح 
کرد: از امروز محورهای سیزدهمین دوسالانه اعلام فراخوان می شود و همزمان با روز 
جهانی گرافیک در هفتم اردیبهشت سال آینده، مراسم افتتاحیه نمایشگاه برگزار خواهد 
شد. رئیس انجمن های تجسمی افزود: آثار سیزدهمین دوسالانه طراحان گرافیک قم در 
دو نمایشگاه اشراق و فرهنگ اکران خواهد شد و تا 27 اردیبهشت هم ادامه خواهد داشت.
سلطانی با بیان اینکه سیزدهمین دوسالانه طراحان گرافیک قم در چهار بخش اصلی، 
تجربی، آژانس های تبلیغاتی و موضوعی برگزار می شود، تصریح کرد: بخش اصلی 
دوسالانه شامل آثار هنری و گرافیکی می شود که سفارش دهنده واقعی داشتند و اکران 
شده اند. وی افزود: بخش تجربی مربوط به هنرمندان و هنرجویانی می شود که آثار خوبی 

را دارند اما کارشان سفارش دهنده نداشته است.
دبیر سیزدهمین دوسالانه طراحان گرافیک قم افزود: بخش آژانس های تبلیغاتی برای 
نخستین بار در این جشنواره اضافه شد تا از ظرفیت کانون های تبلیغاتی بیشتر استفاده 
شود. سلطانی تصریح کرد: سه بخش اصلی، تجربی و آژانس های تبلیغاتی شامل هفت 
رشته »پوستر«، »نشانه و نشانه نوشته«، »جلد و صفحه آرایی«، »بسته بندی«، »هویت 
بصری«، »گرافیک متحرک« و »فونت« می شود و بخش موضوعی نیز در رشته پوستر 
با موضوع »رفع آسیب های اجماعی« است. وی افزود: علاوه بر اینکه آثار راه یافته در 

نمایشگاه اکران می شود، قرار است در بیلبوردهای سطح شهر نیز اکران عمومی شود.
با فراخوان عضویت انجمن  رئیس انجمن هنرهای تجسمی قم همچنین در رابطه 
هنرهای تجسمی، گفت: این انجمن به همت پیشکسوتان و پایه گذاران خود، سبقه زیادی 

دارد و فعالیت های قابل توجهی داشته است.  
سلطانی افزود: ما کمتر استانی را داریم که انجمن های هنری فعالی داشته باشند.

وی با بیان اینکه تاکنون در شش رشته، هفتادوسه دوسالانه برگزار شده است، تصریح 
کرد: این موضوع نشان دهنده تلاش ها و همت پیشکسوتان هنرهای تجسمی قم است.

از  یافته  سازمان  و  قوی  اطلاعاتی  بانک  نبود  قم،  تجسمی  هنرهای  انجمن  رئیس 
هنرمندان را به عنوان ضعف این انجمن یاد کرد و گفت: برای اینکه این ضعف را پوشش 

دهیم، فراخوان عضویت در انجمن هنرهای تجسمی اعلام شد.
سلطانی با بیان اینکه عضویت در انجمن هنرهای تجسمی در سه سطح اعضای پیوسته، 
اعضای وابسته و اعضای افتخاری است، افزود: اعضای پیوسته شامل تمامی فعالان حوزه 
هنرهای تجسمی، پژوهشگران و فارغ التحصیلان رشته های هنرهای تجسمی و نیز 

دانشجویان و هنرجویان می شود و دارای حق رأی در مجمع عمومی هستند.
وی تصریح کرد: اعضای وابسته به کسانی اطلاق می شود که علاقه مند آثار هنری و 

مباحث هنرهای تجسمی هستند اما بدون حق رأی در مجمع عمومی خواهند بود.
رئیس انجمن هنرهای تجسمی افزود: اعضای افتخاری نیز شامل کسانی می شود که به 
تشخیص و انتخاب هیئت امنا، بدون پرداخت حق عضویت سالانه، کارت عضویت دریافت 

می کنند و دارای حق رأی در مجمع عمومی هستند.

با حضور مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی استان قم

مجموعه کتاب های شناسنامه شهدا رونمایی شد
مجموعه کتاب های شناسنامه شهدا با حضور مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی و جمعی 

از اصحاب رسانه قم رونمایی شد.
 آیین رونمایی از مجموعه شناسنامه شهدا  پیش از ظهردیروز با حضور حسینی کاشانی 
مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی قم، محرابی معاون مطبوعاتی و تبلیغاتی ارشاد قم، 
سلطانی رئیس انجمن هنرهای تجسمی قم و جمعی از اصحاب رسانه استان در اداره کل 

فرهنگ و ارشاد اسلامی قم برگزار شد.
سید سعید هاشمی دبیر کنگره شهدای جبهه مقاومت اظهار کرد: کنگره شهدای جبهه 
مقاومت به همت اعضای رسانه ای قم برگزار می شود و از یک ماه گذشته، فعالیت های 
آن آغاز شده است. وی افزود: یکی از برنامه های این کنگره، انجام فعالیت های فرهنگی 
است و در همین راستا، با همکاری انتشارات کتابک و اداره کل فرهنگ و ارشاد اسلامی 
قم، مجموعه آثار شناسنامه شهدا رونمایی شد. در ادامه محمدحسین قاسمی مدیر 
انتشارات کتابک، گفت: فاز نخست مجموعه کتاب های شناسنامه شهدا درباره شهیدان 
مهدی زین الدین، عباس بابایی، حسین فهمیده، هادی ذوالفقاری، مجید شهریاری، مریم 
فرهانیان، ابراهیم هادی، سید مرتضی آوینی، محسن حججی و تهرانی مقدم است. وی 
با اشاره به ویژگی های مجموعه شناسنامه شهدا، گفت: سبک و سیره زندگی شهدا در 

قالب شناسنامه تدوین شده است تا برای نوجوانان و جوانان راحت تر و دسترس تر باشد.
مدیر انتشارات کتابک افزود: در این مجموعه، آداب فرهنگی و اجتماعی و خصوصیت 
های فردی شهدا عنوان شده است. سید موسی حسینی کاشانی مدیرکل فرهنگ و ارشاد 
اسلامی قم با قدردانی از ابتکارهای بدیع نشر کتابک در حوزه نماز و شهادت، گفت: نسل 
جدید از چنین آثار نو و بدیعی استقبال می کند و این امر در گسترش و ترویج فرهنگ ایثار 

و شهادت مؤثر است.

مدیر کل راهداری و حمل و نقل جاده ای استان قم:

جاده های قم برای عبور امن مسافران نوروزی 
آماده سازی می شود

مدیر کل راهداری و حمل و نقل جاده ای استان قم گفت: جاده های استان برای عبور 
امن و اقدامات تامینی و ارائه خدمات به زائران و گردشگران نوروزی آماده سازی می شود.

ابوالفضل جمالی در گفت و گویی عنوان کرد : در راستای اجرای طرح ترافیکی سفرهای 
نوروزی و به منظور تامین ایمنی و ارائه خدمات طی ایام سفرهای نوروز ۹8 ، هفت راهدارخانه 
تجهیز شده، دهها اکیپ راهداری آماده استقرار و 4۳ شرکت حمل مسافر با بهره مندی از 
۶7۹ دستگاه ناوگان عمومی و یکهزار و 7۳۳ تن راننده ، آماده ارائه خدمات مطلوب به زائران 
نوروزی درقم می باشند. وی ادامه داد : طرح سفرهای نوروزی همه ساله از 2۵ اسفندماه 
آغاز وتا پایان فروردین ماه سال بعد ادامه می یابد. وی بیان کرد: با عنایت به شروع سفرهای 
نوروزی که با روزهای پایانی فصل زمستان مصادف است ،تمهیداتی درخصوص آماده 
سازی محورها و فراهم کردن امکانات مورد نیاز برای اجرای طرح های راهداری ایام نوروز 
در دستور کار قرار دارد. جمالی گفت: لکه گیری آسفالت جاده ای، اجرا و احیا خطوط امحا 
شده ترافیکی، تعمیر و تعویض گاردریل، پاکسازی و نصب علائم ترافیکی همچون انواع تابلو 
، کله قندی، رفلکتور، و نیوجرسی، در کنار تعمیر سیستم های روشنایی و سایر موارد مورد 
نیاز ازجمله اقدامات تمهیدی این اداره کل جهت اجرای طرح سفرهای نوروزی می باشد.  
مدیرکل راهداری و حمل و نقل جاده ای قم دربخشی دیگر از این گفت وگو به هماهنگی 
های این اداره کل با دیگر دستگاه های اجرایی انتظامی استان و همچنین تشکل های 
صنفی کارفرمایی، شرکت ها و رانندگان بخش حمل  و نقل مسافر اشاره کرد و افزود: نظارت 
و کنترل مؤثر با استفاده از تمامی ظرفیت ها، ابزارها و تمهیدات پیش بینی شده در راستای 
ارائه خدماتی همچون طرح پیش فروش اینترنتی و حضوری بلیت های مسافرتی، فعالیت 
مطلوب مجتمع های خدماتی -رفاهی و سایر تأسیسات جانبی، توسعه ناوگان حمل  و نقل 
عمومی و پایانه های فعال مسافری در دستور کار قرار دارد. وی با اشاره به اهمیت ارتقای 
سطح ایمنی حمل  و نقل جاده ای به خصوص طی ایام سفرهای نوروزی تصریح کرد: با 
عنایت به هماهنگی، تعامل و هم افزایی خوبی که دربین دستگاه های اجرایی مرتبط وجود 
دارد امیدواریم ضریب کاهش حوادث جاده ای مطلوب و تا تحقق کامل شعار سفر بدون 
حادثه، پیشرفت نماید. وی این مهم را منوط به آگاهی جمعی و بهره مندی کاربران جاده ای 
از سامانه های نوین ترافیکی، همچون سامانه تلفن گویای 141 مرکز مدیریت راهها و برنامه 
های کاربردی مرتبط دانست و ادامه داد: به کارگیری سامانه های هوشمند در سیستم های 
حمل  و نقل جاده ای منجر به بهبود عملکرد، افزایش سطح ایمنی تردد، تسهیل ترافیک 
و در نهایت ارتقای سطح خدمات برای کاربران به ویژه رانندگان می گردد همانطور که طی 
ماه های گذشته به دلیل فعالیت سامانه های ثبت تخلف و کنترل سرعت در سطح راههای 
استان ، شاهدکاهش آمار تلفات جانی ناشی از تصادفات بوده ایم . مدیرکل راهداری و حمل  
و نقل جاده ای قم یادآور شد: دیگر با الگوها و روش های سنتی صرف نمی توان ایمنی تردد 
جاده ای را تامین نمود و بی شک پایش سامانه ها، تردد شمارها، مدیریت صحیح ناوگان و 
نگهداری ابنیه و راه ها و کنترل و نظارت بر تردد بارهای ترافیکی جزء اصول مسلم درمدیریت 

ترافیک جاده ها و تامین ایمنی آنها می باشد.

رئیس سازمان صنعت، معدن و تجارت استان قم مطرح کرد

تکمیل نمایشگاه دائمی فرش قم 
تا اوایل سال 98

رئیس سازمان صنعت، معدن و تجارت استان قم گفت: نمایشگاه دائمی فرش استان 
پیشرفت فیزیکی ۹0 درصد دارد و با پیگیری در سطح استانی و ملی به دنبال تکمیل آن تا 

اوایل سال آینده هستیم.
 محمود سیجانی در جلسه ستاد تسهیل و رفع موانع تولید استان قم در سالن جلسات 
امام جواد)ع( استانداری با اشاره به وضعیت پرداخت تسهیلات طرح رونق تولید در استان 
قم اظهار کرد: در قالب این طرح به 18۹ متقاضی در بخش جهاد کشاورزی در استان، 
تسهیلاتی به میزان 27 میلیارد تومان پرداخت شد، بانک های استان قم تسهیلاتی را هم به 
بخش گردشگری دادند. وی ادامه داد: زمان پایان سال مالی برای بانک ها خردادماه است 
و بانک های تجارت و ملت در استان قم، پرداخت تسهیلات مستقیم خود را در سامانه ثبت 
کردند، رتبه استان در طرح رونق تولید در کشور رتبه 7 است. رئیس سازمان صنعت، معدن 
و تجارت استان قم افزود: سازمان برنامه و بودجه قرار است که تسهیلاتی به میزان چهار 
هزار میلیارد تومان در اختیار دو خودروساز اصلی کشور قرار بدهد و در این صورت قطعه 
سازان قمی در اولویت دریافت مطالبات خود از خودروسازان هستند. سیجانی با اشاره به 
وضعیت نمایشگاه دائمی فرش استان قم اظهار کرد: این نمایشگاه پیشرفت فیزیکی ۹0 
درصد دارد و با پیگیری در سطح استانی و ملی به دنبال تکمیل آن تا اوایل سال آینده 
هستیم. وی ادامه داد: بحثی در زمینه در نظر گرفتن دریاچه نمک به عنوان تالاب در هیأت 
دولت مطرح شده است که در این صورت دیگر امکان سرمایه گذاری در آن وجود ندارد، 
برای عدم تصویب این نظر در هیأت دولت تلاش کردیم. رئیس سازمان صنعت، معدن و 
تجارت استان قم افزود: در استان دو هزار و ۳2۵ واحد صنعتی وجود دارد که براساس 
آخرین پایش صورت گرفته ۵7۹ واحد راکد هستند، حدود نیمی از این واحدهای راکد به 

صورت فصلی کار می کنند و نیمی دیگر هم به صورت دائم تعطیل شدند.

مدیر عامل سازمان آتش نشانی و خدمات ایمنی شهرداری قم اعلام کرد

خدمت رسانی ۵۰۰ آتش نشان در شهر قم
مدیر عامل سازمان آتش نشانی و خدمات ایمنی شهرداری قم گفت: حدود ۵00 نیرو در 
سازمان آتش نشانی شهرداری قم فعالیت دارند که تقریبا 440 نفر از آنها عملیاتی هستند.

عباس جعفری درخصوص افزایش نیروی انسانی در سازمان آتش نشانی شهرداری قم 
اظهار کرد: در سالیان گذشته کمبود زیادی در بحث نیروی انسانی آتش نشانی قم وجود 
داشت و سازمان ما بخاطر این مسئله مهم رنج زیادی می برد که به همین منظور نیاز بود 
تعداد نیروها افزایش پیدا کند. وی ادامه داد: در سالیان اخیر با رسیدن به 24 ایستگاه 
آتش نشانی در شهر قم که تعداد ایستگاه استاندارد ملی است، در جذب نیرو هم اقداماتی 
انجام دادیم و ۳00 آتش نشان اضافه کردیم که دو برابر نیروهای قبل بود و تمام آنها را در 
سطوح و موارد مختلف آموزش داده شدند تا در خدمت همشهریان باشند.  مدیرعامل 
نیروی  افزایش ۳00  کرد:  تاکید  قم  شهرداری  ایمنی  خدمات  و  آتش نشانی  سازمان 
آتشنشان در قم، نه تنها در سازمان های شهری و استانی قم، بلکه در کشور نیز بی سابقه 
است که یک سازمان دو برابر نیروهای موجود خود، نیروی جدید اضافه کند. جعفری 
تصریح کرد: در حال حاضر حدود ۵00 نیرو در سازمان آتش نشانی شهرداری قم فعالیت 
دارند که حدود 440 نفر از آنها عملیاتی هستند و در سه شیفت کاری، فعالیت می کنند 
و آماده خدمت رسانی به شهروندان هستند. وی با بیان اینکه آتش نشانی کار سخت و 
زیان آوری است، ابراز کرد: در گذشته همکاران ما به صورت 24 ساعت شیفت و 24 ساعت 
استراحت کار می کردند، در حالی که در تمام کشور و به ویژه کلان شهرها این زمان بندی به 
صورت سه شیفت 24 ساعت شیفت و 48 ساعت استراحت بود که خوشبختانه این امر در 

سازمان آتش نشانی شهرداری قم نیز انجام گرفته و محقق شده است.

مدیر عامل سازمان پارک ها و فضای سبز شهرداری قم 

احداث  سالانه ۳ نیروگاه خورشیدی را در 
دستور کار داریم

مدیر عامل سازمان پارک ها و فضای سبز شهرداری قم گفت: امیدوار هستیم دو نیروگاه 
خورشیدی را تا پایان سال جاری به بهره برداری برسانیم.

پیام جوادیان در خصوص احداث نیروگاه خورشیدی در قم اظهار کرد: نخستین نیروگاه 
خورشیدی شهر قم به ظرفیت 20 کیلو ولت را روبه روی شهرداری مرکز احداث کردیم که 
حدود هشت ماه است برق را به شبکه توزیع برق می دهد. وی با اشاره به دیگر برنامه ها 
برای تاسیس نیروگاه های خورشیدی در قم عنوان کرد: سه پروژه مد نظر داریم که در 
سطح بوستان های شهر ایجاد خواهد شد و امیدوار هستیم دو نیروگاه خورشیدی را تا پایان 
سال به بهر برداری برسانیم. مدیر عامل سازمان پارک ها و فضای سبز شهرداری قم درمورد 
مشکلاتی که برای راه اندازی نیروگاه های خورشیدی دارند، ابراز کرد: متاسفانه افزایش 
قیمت ارز موجب شده تا قیمت پنل های خورشیدی به حدود ۳ برابر افزایش پیدا کند و 
مشکلاتی را برای ما به وجود آورد. جوادیان اضافه کرد: پیمانکاری که از سوی شهرداری قم 
برای ایجاد نیروگاه های خورشیدی مشخص شده بود، بخاطر  افزایش قیمت ارز نتوانست 
به تعهدات خود عمل کند و از انجام این کار انصراف داد. وی با بیان اینکه سه نیروگاه 
خورشیدی در بوستان های شهدای آذر، نرگس)منطقه ۶( و علوی به بهره برداری می رسد، 
گفت: احداث سه نیروگاه خورشیدی در سال، جزو برنامه های ما قرار دارد تا در بحث زیست 

محیطی کمک کند و این فرهنگ سازی را ترویج دهد.

مهدی مقیمی  مطرح کرد

مسجد محوری راهبرد سازمان فرهنگی هنری 
شهرداری قم

مدیرعامل سازمان فرهنگی هنری شهرداری قم راهبرد این سازمان در اجرای برنامه 
های مختلف را مسجد محوری عنوان کرد. مهدی مقیمی یکشنبه شب در مراسم اختتامیه 
جشنواره سرود آوای سرو و المپیاد ورزشی تفریحی فرزندان انقلاب که در سالن جلسات 
شهرداری قم برگزار شد از نقش مؤثر کانون های فرهنگی ورزشی مساجد در برگزاری 
المپیاد ورزشی و جشنواره آوای سرو یاد کرد و گفت: راهبرد اصلی فعالیت های سازمان 
فرهنگی ورزشی شهرداری قم مسجدمحوری است و این راهبرد کلان در سال ۹8 نیز با 
قدرت بیشتری دنبال می شود. وی به استمرار المپیادها و جشنواره های فرهنگی و ورزشی 
در سال آینده اشاره کرد و گفت: هرجایی که پای مساجد در فعالیت های اجتماعی باز 
شده شاهد بهبود وضعیت موجود بوده ایم. مدیرعامل سازمان فرهنگی هنری شهرداری 
قم یادآور شد: تاکنون ایستگاه های نشاط در 40 مسجد شهر قم برپا شده و سعی می شود 

سال آینده این تعداد افزایش پیدا کند.

آیت الله سعیدی در دیدار رییس ستاد کل نیروهای مسلح :

قدرت دفاعی ایران هراس در دل دشمنان انداخته است

 رئیس ستاد کل نیروهای مسلح با بیان اینکه هیچ قدرتی جرأت جسارت تجاوز و تهدید 
نظامی ایران را ندارد، گفت: امنیت کشور در منطقه بی نظیر است.

سرلشکر محمد باقری صبح دوشنبه در جمع نیروهای مسلح استان قم که در حسینیه 
ثارالله سپاه امام علی بن ابی طالب )ع( برگزار شد، به حضور گسترده و حماسی مردم در 
راهپیمایی 22 بهمن اشاره کرد و گفت: این حضور در شرایط بد اقتصادی و فشار روانی 
دشمن برگزار شد، نشانه درک بالا و بصیرت مردم انقلابی ایران است که پاسخی دندان 

شکن به دشمنان انقلاب دادند و این وظیفه مسئولان را سنگین تر می کند.
وی با بیان اینکه کسانی که در خارج کشور زندگی می کنند قدر این انقلاب را بهتر 
می فهمند، گفت: کشور ایران در سال های پیش از پیروزی انقلاب حقارت های بسیاری 
را تجربه کرده است ولی امروز امنیت کشور در منطقه بی نظیر است و نیروهای مسلح در 
تامین این امنیت نقش مهمی دارند و برادری و همدلی نیروهای مسلح کشور را بسیار زیاد 

و بی نظیر است که این وحدت از برکات انقلاب است.
*استقلال و آزادگی ایران در جهان نمونه ای ندارد

رئیس ستاد کل نیروهای مسلح با بیان اینکه کسی جرأت جسارت تجاوز و تهدید 
نظامی ایران را ندارد و استقلال و آزادگی ایران در جهان نمونه ای ندارد، گفت: در طول 
40 ساله گذشته پس از پیروزی انقلاب همواره ناامنی های در مرزهای کشور و توطئه  
دشمنان علیه نظام اسلامی و مردم وجود داشته است و دشمنان همواره دنبال شوک 
کوتاه مدت بوده اند و می دانند تهدید نظامی بی فایده است. وی با تأکید بر اینکه نباید در 
مقابل تهدیدات دشمن واهمه داشت، گفت: پیروزی نهایی با ملت ایران است و این کشور 

پرچمدار حق در جهان است و یقینا مستکبران شکست خواهند خورد.
*ناامنی مانع سرمایه گذاری در کشور نیست

سرلشکر باقری با بیان اینکه ناامنی در همه کشورها وجود دارد و هیچ مقامی نمی تواند 
ادعا کند وجود ناامنی مانع سرمایه گذاری در کشور است، گفت: با وجود امنیت موجود 

در کشور امکان سرمایه گذاری و ایجاد هر نوع زیرساختی فراهم شده است.
رئیس ستاد کل نیروهای مسلح جمهوری اسلامی با بیان اینکه ملت ایران اسلامی 
همواره در برابر انواع تهدیدها به خوبی ایستاده  است و در آینده هم خواهد ایستاد، گفت: 
گروهک منافقین که طی سالها بیش از 17 هزار نفر را به شهادت رسانده اند امروز به 
دریوزگی و حقارت گرفتار شده اند و برای خوش خدمتی برای اروپا و امریکا جاسوسی 

می کنند.  

وی به بیانیه اخیر رهبر معظم انقلاب اشاره کرد و گفت: این بیانیه ای نورانی، عمیق 
و چراغ راه آینده انقلاب است و بر اساس آن مردم با درک وضعیت گذشته و شناخت 
ضرورت های پیشرو با صبر، استقامت، ایستادگی و پایداری مسیر آینده انقلاب را ادامه 

خواهند داد.  
*تأکید بر ارتقای توان دفاعی نیروهای مسلح کشور

سرلشکر باقری با اشاره به اینکه ایران اسلامی باشکوهتر از قبل با افتخار از شهدا و امام 
راحل و تاریخ خود یاد می کند،   گفت: امروز امنیت کامل در مرزهای کشور وجود دارد 
و قدرت نظامی و دفاعی کشور به اندازه ای است که هرگونه تهدید را در صدها کیلومتر 

دورتر از مرز پاسخ می دهد.
وی ارتقای توان دفاعی نیروهای مسلح کشور را از مطالبات همیشگی مقام معظم 
رهبری دانست و گفت: بازدارندگی فعال و پایداری که امروز در کشور وجود دارد به دلیل 
از آمادگی بالای نیروهای مسلح است که به برکت خون شهدا، درایت فرمانده معظم کل 
قوا و ایثار و فداکاری نیروهای مسلح به دست آمده است. رئیس ستاد کل نیروهای مسلح 
جمهوری اسلامی تأکید کرد: تحرکات بزدلانه دشمنان و اقدامات اخیر آنان بی پاسخ 

نخواهد ماند و این اقدامات زبونانه از آتش خشم ملت در امان نیست.
*همدلی میان نیروهای مسلح قم بسیار بالاست

فرمانده سپاه علی ابن ابی طالب)ع( قم نیز در این مراسم ، همدلی میان نیروهای 
مسلح استان را بسیار زیاد دانست و گفت: آمادگی نیروهای مسلح در سربازی ولایت برای 

انجام وظیفه دفاع از انقلاب اسلامی، روز به روز در حال ارتقاست.
سردار سرتیپ دوم پاسدار سید محمدتقی شاهچراغی افزود: قم بیش از ۶ هزار شهید 
و دهها هزار جانباز و رزمنده در به انقلاب تقدیم کرده که از نظر تعداد شهید و جانباز به 

نسبت جمعیت خود، دومین استان کشور است.
وی وجود حرم حضرت معصومه )س( ، حوزه های علمیه و مراجع عظام تقلید را از 
جمله ظرفیت های مهم دینی و اجتماعی این استان دانست و ادامه داد: مردم انقلابی 
قم در هر صحنه ای که نیاز انقلاب اسلامی بوده است حضور داشته اند و پشتیبانی خود 
از نظام و ولایت را نشان داده اند. وی با تجلیل از حضور گسترده مردم در راهپیمایی 22 
بهمن ادامه داد: آنان با وجود همه مشکلات اقتصادی دراین راهپیمایی شرکت کرده و 
همراهی و پشتیبانی خود را از انقلاب و آرمان های امام)ره( و شهدا نشان دادند و با رهبر 

معظم انقلاب اسلامی تجدید میثاق کردند.

سرلشکر باقری در جمع نیروهای مسلح استان قم:

هیچ قدرتی جرأت تهدید نظامی ایران را ندارد

 یکی از مراجع تقلید شیعیان با تأکید بر تقویت بنیه 
دفاعی و نظامی کشور، گفت: اقتدار دفاعی و نظامی ایران 

اسلامی خواب دشمنان را آشفته کرده است.
آیت الله العظمی حسین نوری همدانی ظهر دوشنبه 
در دیدار سرلشکر باقری رئیس ستادکل نیروهای مسلح با 
اشاره به جنایت تروریستی اخیر خاش اظهارداشت : در 
پاکستان مردم با صفا و خوبی زندگی می کنند اما در عین 
حال کسانی تحت تأثیر وهابیت و آل سعود هستند، درباره 
این موضوعات باید با جدیت و قاطعیت مسائل را پیگیری 
کرد تا شاهد تکرار آن نباشیم. آیت الله نوری همدانی با 
تأکید بر تقویت تدابیر امنیتی برای پیشگیری از وقوع 
حوادث تروریستی، تأکید کرد که ضمن رعایت مسائل 
دادن  جولان  جلوی  باید  پاکستان  کشور  با  همسایگی 
تروریست ها گرفته شود. وی با اشاره به سفر بن سلمان 
به پاکستان افزود: قرار است بن سلمان بعد از پاکستان به 
اندونزی و مالزی برود در حالی که مردم مسلمان دوست 
دولت  اما  کند  به کشورشان سفر  این شخص  که  ندارد 
استاد  کنند.  نمی  همراهی  مردم  با  کشورها  این  های 
سطوح عالی حوزه با بیان این که مردم ایران بسیار قوی 
و عقیده مند هستند، اظهار داشت: حضرت امام فرمودند 
مسلمانان ایران اسلامی از مسلمانان زمان پیامبر قوی 

تر هستند، الحمدلله نیروهای مسلح ایران از نظر ایمان، 
قرار  بالایی  اعتقاد در سطح بسیار  و  بصیرت، شجاعت 
دارند و به آموزه های دینی عمل می کنند. وی ادامه داد: 
نیروهای مسلح ایران اسلامی قدرت بزرگی در دنیا هستند 
و اقتدار ویژه ای دارند از این رو دشمن هیچگاه جرأت نمی 
کند که کوچکترین خطایی انجام دهد، گاهی سخنان 
بیخودی مانند گزینه روی میز را مطرح می کنند اما جرأت 
بر  نوری همدانی  الله  آیت  ندارند.  را  ایران  به  نگاه چپ 
تقویت بنیه دفاعی و امنیتی کشور تأکید کرد و ابراز داشت: 
باید روز به روز قوی تر باشیم که دشمن توان کوچکترین 

کاری علیه کشور نداشته باشند و نتواند نفوذ کند، تمامی 
کمین گاه ها باید بر دشمن بسته شود. وی ادامه داد: باید 
انتقام خون شهدا از تروریست های مزدور و حامیان آن ها 
گرفته شود، حامیان این تروریست ها در ورشو جمع شدند 
تا علیه انقلاب برنامه ریزی کنند اما کاری از پیش نخواهند 
برد چرا که ما به وعده های الهی اعتماد داریم که فرمود اگر 
به خدا کمک کنید، خداهم به شما کمک می کند. این 
مرجع تقلید شیعیان در پایان تأکید کرد: همه باید بدانند 
که دشمن نمی تواند برای ما کاری کند و ما باید با قوت و 

عزت اهداف انقلاب و اسلام را پیگیری کنیم.

آیت الله نوری همدانی در دیدار سرلشکر باقری:
اقتدار دفاعی و نظامی ایران خواب دشمنان را آشفته کرده است

نایب رئیس جامعه مدرسین حوزه علمیه قم گفت: بیانیه راهبردی رهبر معظم انقلاب 
اسلامی با عنوان گام دوم انقلاب باید به یک فرهنگ و گفتمان غالب در کشور تبدیل شود.
آیت الله سید هاشم حسینی بوشهری روز دوشنبه درگفت وگو با خبرنگاران افزود:خطاب 
بیانیه راهبردی رهبر معظم انقلاب به ملت ایران است ، مردم و بویژه نسل جوان به صحنه 

بیایند و مسئولان نیز فرهنگ سازی در این خصوص را با جدیت دنبال کنند.
حضرت  آیت  الله خامنه ای رهبر معظم انقلاب بیست و یکم بهمن ماه جاری در بیانیه 
 ای خطاب به جوانان و آینده سازان ایران، برداشتن گام بزرگ دوم به سمت آرمان  های 
انقلاب اسلامی را در 7 فصل تبیین کردند. عضو خبرگان رهبری ابراز امیدواری کرد که 
حوزه های علمیه، دانشگاهیان و کسانی که دل درگرو انقلاب دارند،این بیانیه راهبردی 
را به فضای عمومی جامعه منتقل و بیش از پیش آن را تبیین نمایند. آیت الله حسینی 
بوشهری تصریح کرد: مسئولان نظام که به عنوان یکی از آحاد مردم مخاطب بیانیه رهبر 

معظم انقلاب هستند و آن را تایید کردند ، در مقام عمل زمینه را برای ایجاد یک فضای 
مناسب فراهم کنند. وی ادامه داد: اکنون زمان آنکه احساس کنیم با برگزاری همایش به 
وظیفه و تکلیف عمل کردیم گذشته است، بعد از 40 سال آنچه که به عنوان دیدگاه ها و 
منویات رهبری است، باید ساز و کار اجرایی پیدا کند. وی تصریح کرد: جامعه مدرسین 
حوزه علمیه قم بنا دارد راجع به این بیانیه در چند بخش کار کند، و بخش نخست نیز 
فعال کردن کمیسیون های جامعه بویژه فرهنگی است. آیت الله حسینی بوشهری گفت: 
درجلسه آینده جامعه مدرسین که روز جمعه برگزار می شود، این بیانیه را دردستور کار 
قرار خواهیم داد و کمیسیون های مجمع عمومی جامعه فعال می شود، درجلسه گذشته 
جامعه مدرسین نیز ستاد و دبیرخانه ای برای بررسی این بیانیه تشکیل شد. دبیر شورای 
عالی مدیریت حوزه های علمیه با تاکید بر اینکه از تمام ظرفیت حوزه در این زمینه استفاده 
می کنیم، بیان داشت: علاوه بر حوزویان از کارشناسان صاحب فکر ، نظر و معتقد و 
مجموعه هایی که می توانند در این عرصه اظهار نظر کنند دعوت خواهیم کرد تا در یک 
برهه زمانی کوتاه مدت به راهکارهایی برسیم و به مسئولان ذی ربط نظام ارائه نماییم. وی 
اضافه کرد: باید دردهه پنجم انقلاب با شتاب و انگیزه بیشتری نسبت به دغدغه های رهبر 
معظم انقلاب، راهکارهای مناسب ارائه و انقلاب نیز بالنده تر و پرشتاب تر از گذشته به راه 
خود ادامه دهد و به تعبیر رهبری زمینه آمدن امام زمان )عج( را فراهم کنیم. نایب رئیس 
جامعه مدرسین همچنین با تاکید بر اینکه نسل جوان نباید تنها مطالبه گر باشد، بیان 
کرد: این نسل بواسطه انگیزه و خلاقیت، توانمندی، کارایی و نشاطی که دارد باید وارد 
صحنه مدیریت شود. وی افزود: سعی شده جامعه مدرسین، شورای عالی مدیریت حوزه و 
نهادهای حوزوی از بیانات رهبری بی تفاوت نگذرند، چرا که اصل پیدایش انقلاب بر دوش 

حوزویان و دانشگاهیان بوده از این رو باید برای ادامه راه نیز در کنار رهبری باشند.

آیت الله سید هاشم حسینی بوشهری:
بیانیه راهبردی رهبر انقلاب به گفتمان غالب کشور تبدیل شود
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قربانی کردن منافع ملی پای مصالح گروهی 

دلواپسان، خفتگان به وقت بیداری
حسن روحانی رییس جمهوری در سخنانی با اشاره به اینکه انتخابات هر چهار 
سال یکبار برگزار می شود تا ملت به هر دیدگاهی که رای داد، کشور بر آن اساس 
اداره شود گفت : نمی شود در ابتدا دعوا کنیم، در ادامه اختلاف داشته باشیم و برای 
انتخابات بعدی، کار را ادامه دهیم.وی تصریح کرد : وقتی مردم به دیدگاهی رای 
دادند، همه باید از آن حمایت کنند. در انتخابات 2 یا چند گروه با هم رقابت می کنند 
و وقتی یک گروه انتخاب شد رقابت تمام می شود.رئیس جمهوری اظهار داشت : 
وقتی دولتی با رای مردم انتخاب می شود ، همه باید از آن حمایت کنند، همه باید با 
هم باشیم در غیر اینصورت نه تنها در دوران جنگ، بلکه در صلح هم موفق نخواهیم 
شد.این سخنان رییس جمهوری اشاره ای به تحولات روزهای اخیر در کشور است.

تلاش ها علیه حرکت قطار دستگاه دیپلماسی و ماشین اقتصادی کشور همچنان 
ادامه دارد و برخی همچنان بر طبل دلواپسی خود می کوبند بی آنکه به یاد بیاورند در 
زمان اقدامات اشتباه دولت قبل، روزه سکوت گرفته بودند.در حالی که اعضای مجمع 
تشخیص مصلحت نظام در حال بحث و بررسی درباره دو لایحه باقی مانده از مجموعه 
لوایح چهارگانه هستند، دلواپسان دوباره ساز ناکوک خود به صدا درآورده اند و قصد آن 
را دارند تا باز بر طبل دلواپسی خود بکوبند و سخن از »در خطر بودن« و »وا مصیبتا« 
سر دهند. رفتار دلواپسان در قبال لوایح FATF قصه ای تکراری است و »بیانیه گام 
دوم انقلاب مقام معظم رهبری« بایستی آب پاکی را به دست آنان می ریخت. رهبر 
معظم انقلاب در این بیانیه بر »حکمت و مصلحت جویی« و دقت نظر بر »عزت و 

کشور و ملت« تاکید فرمودند.
* دلواپسان، خفتگان به وقت بیداری

اکنون که دلواپسان از »مرگ برجام« و »شکست دیپلماسی دولت« سخن به میان 
می آورند، بایستی پرسید زمانی که دولت قبل برخلاف مصالح ملی، مدیریت مذاکرات 
هسته ای را به جایی رساند که دست نمایندگان 15 کشور عضو سازمان ملل و حتی 
نمایندگان روسیه و چین نیز برای تحریم ایران در شورای امنیت بلند شد، دلواپسان 
کجا بودند و مصلحت کشور و ملت برای آنان چه معنایی داشت؟ باید پرسید آنانی که 
نگران فساد هستند، در زمانی که رییس بانک ملی در دولت قبل با بلیت درجه یک 
به کشور کانادا گریخت، چه کردند و در برابر کدام سازمان دست به تحصن و اعتصاب 
زدند و کدام حق پایمال شده را مطالبه کردند؟باید از آنان پرسید چگونه به برجامی می 
تازند که رهبر معظم انقلاب آن را »دستاورد« خواندند و به صراحت فرمودند: »هیئت 
مذاکره کننده و وزیر و رئیس جمهور زحمت کشیدند«. باید این پرسش را مطرح کرد 
آنان چگونه دستاوردهای برجامی را زیر سوال می برند که اگرهمین مذاکرات در دولت 
قبل بود، به حتم آن را حاصل تدبیر و کاردانی می خواندند. مقاماتی که جلسات بی 
حاصل و بی نتیجه آنان با دولت های غربی، سال ها ادامه داشت و اگر نبود تلاش 
دستگاه دیپلماسی ظریف دولت روحانی، معلوم نبود پرونده ایران در شورای امنیت 
سازمان ملل به کجا ختم می شد و چند قطعنامه دیگر راه های تجارت و اقتصاد کشور 
را بیش از پیش مسدود می کردند و امروز که اروپا برخلاف آمریکا و رژیم صهیونیستی، 
از برجام و گفت وگو با ایران حمایت می کند، چگونه می توانند از شکست سیاست 
خارجی دولت سخن بگویند؟باید از دلواپسان پرسید در آن زمان که رییس جمهور 
وقت در صحن علنی مجلس، با پخش فیلم هایی که برای پرونده سازی علیه رییس 
مجلس تولید شده بودند، شان دولت و مجلس را زیر سوال برد، چه کردند جز سکوت، 
در روزی که مقام معظم رهبری درباره آن فرمودند: »یک قوه به استناد یک اتهامِ ثابت 
نشده و مطرح نشده ای در دادگاه، دو قوه ی دیگر را متهم کرد؛ این کار بدی بود، این کار 
نامناسبی بود؛ اینجور کارها، هم خلاف شرع است، هم خلاف قانون است، هم خلاف 
اخلاق است، هم تضییع حقوق اساسی مردم است«. جالب آنجا است که دلواپسان 
در همان زمان با واژگونی بیانات رهبری، تلاش کردند تقصیر را به گردن مجلسیان 

بیاندازند و رییس مجلس را مقصر »یکشنبه سیاه« بدانند.
* حمله به مصالح ملی در پای دیوار سفارت ها

اقدامات دلواپسان تنها به جنجال در مجلس و حمایت از دولت به اصطلاح پاکدست 
خلاصه نمی شود. باید اقداماتی چون حمله به سفارت عربستان و ورود به سفارت 
انگلیس را جزو کلکسیون اقدامات آنان دانست. آنان زمانی که ایران پس از اعدام »شیخ 
نمر« روحانی برجسته عربستانی، دست بالا را در برابر عربستان داشت و تلاش می کرد 
تا فشارهای سهمگین دیپلماتیک را بر عربستان وارد کند، با حمله به سفارت عربستان، 
خسارتی عظیم به دستگاه دیپلماسی کشور زدند. اقدامی که در زمان حمله به سفارت 
انگلیس و ورود به محوطه آن نیز رخ داد تا جایی که مقام معظم رهبری این اقدامات 
را »کاری بسیار بد و به ضرر کشور و اسلام« خواندند.اما به نظر می رسد مصالح ملی 
بازیچه آنانی است که بی دلیل و منطق و به هر بهانه، برای حمله به جناح مقابل گریبان 
چاک می کنند و به جناح تندرو کشورهای منطقه این فرصت را می دهند که اشک 
تمساح بریزند و شمشیر خود را برای حمله رسانه ای و دیپلماتیک به ایران تیز کنند. 
همانطور که در ماجراهای حمله به سفارت انگلیس و عربستان، چنین اقدامی صورت 
گرفت و گل به خودی دلواپسان در زمانی که دستگاه دیپلماسی کشور می خواست 

گل برتری خود را به حریف بزند، کار را برای ملت ما سخت کرد.
*  تکرار مکرر دلواپسی

امروز باید از دلواپسان پرسید، حاصل دلواپسی آنان کسب کدام منافع ملی برای کشور 
بوده است؟ در دورانی که آنان دولت، شوراهای شهر و بخش بزرگی از مجلس را در اختیار 
داشتند، چه دستاوردی را برای کشور به ارمغان آوردند که امروز طلبکارند؟ حاصل این همه 
دلواپسی آنان چه بوده است؟ مهم تر از همه اینکه در شرایط فعلی و به فرض رد لوایح 
FATF که از سوی شمار زیادی از کشورهای جهان به تصویب رسیده است، به چه نتایج 
قابل توجهی خواهند رسید؟سوال دیگری که توسط شهروندان مطرح می شود آن است که 
آیا 198 کشور اجرا کننده پیشنهادات گروه ویژه اقدام مالی همگی تابع آمریکا هستند و در 
این کشورها هیچکس دلواپس مصالح ملی نبوده است؟باید از دلواپسان پرسید در حالی که 
گروه ویژه اقدام مالی هیچگونه تعهد و الزامی را برای در اختیار قرار دادن اطلاعات پولی و مالی 
از هیچ کشوری طلب نمی کند، چطور آن را راهی برای نفوذ و فساد می خوانند؟باید از آنان 
این سوال را مطرح کرد که با وجود امکان »اعمال حق شرط« ایران می تواند براساس معیارها 
و قواعد خود در قبال تعریف از گروه های تروریستی و مانند آن عمل کند، چه چیزی باعث 
شده است آنان با تداوم مخالفت خود با این لوایح، فرصت طلایی برجام را از دولت بگیرند؟ و 

امروز طلبکار فرصت از دست رفته باشند؟
*  تعیین تکلیف دولت، ملت و دلواپسان

به نظر می رسد که مناظره در برابر حوزه عمومی می تواند راه حلی برای پایان قصه 
دلواپسی ها باشد. با وجود آنکه شهروندان با آرای قاطع خود در انتخابات های پیاپی 
1392، 1394 و 1396 نشان دادند در شرایط فعلی مدافع کدام رویکرد و جریان سیاسی 
هستند و موضع انان در قبال این سیاست های چیست و نسبت به دلواپسان و نامزدهای 
آنان چه نظری دارند، باز هم این دلواپسان هستند که خود را نماینده منافع مردم می 
خوانند و دست از مخالفت با دولت منتخب و برنامه های آن بر نمی دارند. به نظر می 
رسد بهتر است یکبار و برای همیشه از مردم درباره اقدامات دولت در حوزه پیوستن به 
کنوانسیون ها، قراردادها و پیمان های جهانی سوال کرد تا مشخص شود مردم شریک 
دولتند یا رفیق دلواپسان ؛ هرچند که به نظر می رسد، آنانی که خفتگان به وقت بیداری 
هستند و فریاد زنان به وقت آرامش، نه منافع ملی را مبنای مصلحت قرار می دهند و نه 
نظر مردم برای آنان اهمیت چندانی دارد. آنان تنها به فکر منافع جناحی هستند که در 
سه انتخابات پیاپی به سختی شکست خورده است؛ اما هنوز در اندوه کرسی های از دست 
رفته خود از هیچ اقدامی برای کارشکنی در مسیر پیش روی دولت، فروگذار نخواهد کرد.

سخنگوی وزارت امور خارجه :

اروپایی ها سازوکار حمایت از 
تبادلات تجاری را سریع تر پیش ببرند

سخنگوی وزارت امور خارجه از روند کند سازوکار مالی حمایت از تبادلات تجاری 
با ایران - اینستکس- انتقاد کرد و گفت: این سازوکار در ابتدای کار است و از اروپایی ها 

می خواهیم هر چه سریع تر آن را به پیش ببرند.
بهرام قاسمی در نشست خبری در باره سازوکار مالی حمایت از تبادلات تجاری با 
ایران گفت: فشارهای آمریکا ادامه دارد و این کشور مخالف روابط ایران و اروپا بوده و 
همچنان به کارشکنی های خود ادامه خواهد داد.وی افزود: ما جز ثبت سازوکار ، موفقیت 
لازم را از سوی اروپا ندیدیم . ساز و کار با کندی بسیار پیش رفت، ثبت سازوکار ابتدای 
کار است و خواست ما از اروپا اجرایی کردن هر چه سریعتر آن است. درروزهای آینده 
مذاکرات کارشناسی متشکل از وزارت خارجه و دستگاه های اقتصادی را با اروپا آغاز 
می کنیم.سخنگوی وزارت امور خارجه تاکید کرد: به صراحت به اروپا اعلام کردیم مردم 
و دولت ما صبر و تحملشان تا حدی است و لازم است این موضوع را با سرعت پیش 
ببرند.وی همچنین در پاسخ به سوالی تصریح کرد : FATF هیچ ارتباطی با سازوکار 
اینستکس ندارد و ایران کشوری نیست که شرط بپذیرد. در بیانیه اروپا هم پیوستن به این 
کنوانسیون به عنوان شرط مطرح نشده و آنچه مطرح شده توصیه است و نمی توانند آن را 
به عنوان شرط مطرح کنند.سخنگوی دستگاه دیپلماسی در پاسخ به سوال دیگری درباره 
اینستکس و مباحثی که از سوی کشورهای اروپایی در این زمینه مطرح شده است گفت: 
انتقادات ما به سه کشور اروپایی درباره این ساز و کار پابرجاست و آنها در این خصوص 
تاخیر داشتند ضمن اینکه اف ای تی اف ارتباطی به این ساز و کار ندارد.وی تصریح کرد: 
ایران کشوری نیست که شرطی بپذیرد و در بیانیه اروپا هم شرطی مطرح نشده بلکه 

توصیه هایی داشته اند ضمن اینکه آنها نمی توانند شرطی تعیین کنند.

نکتـه

رییس جمهوری با اشاره به اینکه انتخابات هر چهار سال یکبار 
برگزار می شود تا ملت به هر دیدگاهی که رای داد، کشور بر 
آن اساس اداره شود گف : نمی شود در ابتدا دعوا کنیم، در ادامه 

اختلاف داشته باشیم و برای انتخابات بعدی، کار را ادامه دهیم.
حجت الاسلام و المسلمین حسن روحانی روز دوشنبه در 
مراسم بهره برداری از مرحله سوم پالایشگاه ستاره خلیج فارس، 
افزود:: وقتی مردم به دیدگاهی رای دادند، همه باید از آن حمایت 
کنند. در انتخابات 2 یا چند گروه با هم رقابت می کنند و وقتی 

یک گروه انتخاب شد رقابت تمام می شود.
دکتر روحانی گفت: در مصوبات مجلس شورای اسلامی هم 
گاهی می بینیم، تنها با یک رای اختلاف، یک موضوع تصویب و 
قانون می شود و زمانی که به قانون تبدیل شد نماینده مخالف هم 
می بایست آن را اجرا کند.رئیس جمهوری اظهار داشت : وقتی 
دولتی با رای مردم انتخاب می شود ، همه باید از آن حمایت 
کنند، همه باید با هم باشیم در غیر اینصورت نه تنها در دوران 

جنگ، بلکه در صلح هم موفق نخواهیم شد.
* امروز روز امتحان الهی است 

رییس جمهوری با بیان اینکه امروز روز امتحان الهی است، 
گفت: همانطور که با وحدت و اتحاد در دوران دفاع مقدس 
مقاومت کردیم و پیروز شدیم، امروز نیز باید مقاومت کنیم و 

مایوس نشویم.
وی  در بخش دیگری از سخنان خود گفت : اگر در زمان 
جنگ عده ای می جنگیدند و عده ای در تهران آنان را بازخواست 
می کردند ؛ به نتیجه ای نمی رسیدیم اما همه دست در دست هم 
دشمن را شکست دادیم. روحانی با اشاره به اینکه جنگ پیروزی و 
شکست دارد افزود : ما هم بودیم و پیروز شدیم ، امروز، روز جنگ 
اقتصادی است، ما در جنگ نظامی پشت هم بودیم و در شرایط 
جنگ اقتصادی امروز هم باید با هم و پشتیبان هم باشیم که 
اگر با هم نباشیم و عده ای بر سر مسایل جزئی بهانه گیری کنند، 

نمی توانیم در مقابل توطئه دشمنان مقاومت کنیم.
رئیس شورای عالی امنیت ملی با بیان اینکه جنگ اقتصادی 
سخت تر از جنگ نظامی است افزود : در جنگ نظامی همه 
چیز آشکار است اما در جنگ اقتصادی اینگونه نیست. اینکه 
چگونه نفت بفروشیم و نقل و انتقالات مالی انجام دهیم، عملیاتی 

اقتصادی است.
* امنیت پایدار مدیون تلاش نیروهای مسلح و امنیتی 
رییس جمهوری گفت: امنیت پایدار، حاصل تلاش سپاه، 
ارتش ونیروهای امنیتی و انتظامی است که یادمان نرود برای 
امنیت کشور و ملت نیز کارهای بزرگی صورت گرفته است و 
هنگامی متوجه امنیت می شود که حادثه ای در نقطه ای از کشور 
رخ دهد. روحانی ادامه داد: برای تامین سلامت و بهداشت مردم 
نیز پزشکان و پرستاران زیادی در کشور در حال تلاش و فعالیت 
هستند تا سلامت جامعه تامین شود که این کارهای بزرگ را باید 
مدنظر داشته باشیم. وی گفت: ضمن اینکه امروز شرایط کشور 
عادی نیست و ما تحت فشار دشمنان هستیم، اما اطمینان داریم 
اگر متحد بایستیم در این جنگ اقتصادی نیز پیروز خواهیم شد و 

دشمن وادار به عقب  نشینی می  شود. 
* ملت ایران در مسیر خودکفایی قرار گرفته است

رییس جمهوری در بخش دیگری از سخنان خود با اشاره به 
بهره برداری از سه مرحله طرح ستاره خلیج فارس ظرف کمتر از 
دو سال گفت: ملت ایران در مسیر خودکفایی قرار گرفته است و 
هیچ کس نمی تواند جلوی این عظمت بزرگ را به خاطر برخی 
شرایط بگیرد.وی ، افزود: سال گذشته در این پالایشگاه میزان 
تولید نفت از 8 میلیون به 12 میلیون رسید و امروز بهبود کیفیت 
همان 12میلیون لیتر را به یورو پنج رساندیم که این افتخاری 

برای جمهوری اسلامی ایران است. 
وی ادامه داد: از سال 96 تا امروز در طول کمتر از 2 سال 
مرحله اول پالایشگاه نفت خلیج فارس را در سال گذشته و مرحله 
دوم و سوم را در سال 97 افتتاح کردیم که این به معنای حرکت 

خروشان ملت در مسیر خودکفایی و عظمت است. 
رییس جمهوری اظهار داشت: این به دور از انصاف، مروت، 
وطن دوستی، عشق به انقلاب، اخلاق اسلامی است که کارهای 

بزرگی را که انجام شده است نبینیم.
وی اضافه کرد: آمریکایی ها و صهیونیست ها در دیماه سال 
96 توطئه ای را علیه ایران آغاز کردند و خیال کردند امسال همه 
چیز تمام می شود و جمهوری اسلامی نمی تواند چهل سالگی 
خود را جشن بگیرد. رییس جمهوری ادامه داد: آنها به اشتباه 
فکر می کردند که ما دستمان را بالا خواهیم برد و در نفت و گاز، 
کشاورزی و توسعه قادر به فعالیت نخواهیم بود اما ملت ایران راه 
توسعه خود را ادامه داد. رییس جمهوری بیان داشت: کسی نمی 
 تواند این عظمت و دستاوردهای بزرگ انقلاب را بخاطر شرایطی 
همچون گرانی مقطعی برخی کالاها که مردم را چند روزی در 

مضیقه قرار می  دهد، زیر سوال ببرد. 
روحانی با تاکید بر اینکه باید کارهای بزرگی را که در کشور 
انجام شده، ببینیم، گفت: مشکلات و کمبودهایی وجود دارد و 
در زمان تحریم و جنگ اقتصادی با مشکلاتی مواجه می  شویم، 
چرا که آمریکا و مزدورانش در منطقه تلاش می  کنند فشار به 
ملت ایران را روزانه افزایش دهند. وی ادامه داد: زمانی که دشمن 
سنگی پرتاب می  کند، ممکن است یک شیشه هم بشکند اما 

نمی  شود بخاطر شکستن شیشه زانوی غم بغل بگیریم. 
* خودکفایی پنج محصول در دولت تدبیر و امید 

رییس جمهوری در ادامه افتتاح مرحله سوم پالایشگاه خلیج 
فارس را به معنای خودباوری، شکست تحریم  ها، اعتماد به نفس 
و خود کفایی دانست و گفت: در این دولت خودکفایی در پنج 

محصول اساسی محقق شد. 
روحانی ادامه داد: اگر در دولت یازدهم و دوازدهم هیچ کاری 
نکرده بودیم و اما در تولید گندم، بنزین، گازوییل، گاز و شکر که 

خودکفا شدیم که آیا همین بس نبود؟ 
وی با توجه به این نکته که اگر مردم در کشور روزی برای 
تهیه بنزین، گازوییل و یا گاز مصرفی منزل خود با مشکل مواجه 
شوند، چه مشکلاتی ایجاد می  شود، گفت: در زمان بودن نعمت 
ها قدر آن را نمی دانیم و اهمیت آن را زمانی درک می کنیم که 

این نعمت را نداشته باشیم. 
رییس جمهوری همچنین از سلامت و امنیت به عنوان 2 
نعمت بزرگ در کشور نام برد که برای تامین آن کار و تلاش 

زیادی صورت گرفته است. 

معاون اول رییس جمهوری با بیان این که همه دستگاه ها 
باید برای تحقق اهداف تعیین شده در بیانیه گام دوم انقلاب 
تلاش کنند، گفت: برخی در مسیر خصوصی سازی مانع تراشی 

می کنند.
جلسه ستاد فرماندهی اقتصاد مقاومتی ظهر امروز - دوشنبه - 
همزمان با سالروز ابلاغ سیاست های کلی اقتصاد مقاومتی برگزار 

شد.
اسحاق جهانگیری در ابتدای این جلسه با اشاره به بیانیه ' 
گام دوم انقلاب ' ابلاغی از سوی رهبر معظم انقلاب و تاکید 
ایشان بر لزوم رفع ضعف ها و نواقص ساختاری در اقتصاد 
کشور، افزود: رهبر معظم انقلاب در بخشی از این بیانیه بر 
ضرورت تحقق اقتصاد مقاومتی تاکید ویژه کرده اند که به 
طور طبیعی وظایف و تکالیفی بر عهده ستاد فرماندهی اقتصاد 
مقاومتی است که باید برای اجرایی شدن اقتصاد مقاومتی به 
آنها عمل کند. بنابراین لازم است همه دستگاه ها با محوریت 
دبیرخانه ستاد با بازنگری در سیاست ها و برنامه های خود در 
حوزه اقتصاد مقاومتی برای تحقق اهداف تعیین شده در این 

بیانیه تلاش کنند.
معاون اول رییس جمهوری اظهار داشت: اقتصاد کشور از 
نواقص و عیوب ساختاری و مسائلی نظیر اتکاء به درآمدهای 
نفتی و دولتی بودن اقتصاد رنج می برد و به دلیل آنکه طی سال 
های طولانی برای حل چالش های اساسی کشور اقدامی صورت 
نگرفته است، امروز با انباشت مشکلات، پیچیدگی ها و مسائل 

بغرنجی در اقتصاد کشور روبرو هستیم.
وی با اشاره به انتظار رهبر معظم انقلاب از ستاد فرماندهی 

اقتصاد مقاومتی و نیز مطالبات مردم برای حل مسائل و مشکلات 
معیشتی تصریح کرد: بار سنگینی بر دوش همه ما قرار دارد و 
دبیرخانه ستاد باید به طور ویژه و با تمرکز جدی به مطالبات 
اخیر مقام معظم رهبری بپردازد و دستگاه های اجرایی نیز باید 
با همکاری با دبیرخانه ستاد و بهره مندی از ظرفیت کارشناسان 

اقتصادی توانمند در این راستا حرکت کنند.
جهانگیری افزود: یکی از مشکلات اقتصاد کشور این است 
که گاهی تصمیمات صحیح و سیاست گذاری های مناسبی در 
کشور اتخاذ می شود اما در مرحله اجرا با موانعی روبه رو می 
شود که نمونه بارز آن در زمینه خصوصی سازی قابل مشاهده 
است و متاسفانه عده ای در مسیر خصوصی سازی مانع تراشی 

می کنند.
وی با تاکید بر اینکه رهبر معظم انقلاب در بیانیه گام دوم 
انقلاب مسئولیت روشن و شفافی را بر دوش ستاد فرماندهی 
اقتصاد مقاومتی قرار داده اند، از دبیرخانه ستاد خواست ظرف دو 
هفته ضمن دریافت نظرات و پیشنهادات دستگاه های اجرایی، 
برنامه ای جامع برای بازنگری در سیاست ها و ارزیابی اقدامات 

صورت گرفته، تدوین و به ستاد ارائه کند.
از  رفت  برون  دار  میدان  باید  خصوصی  بخش   *

مشکلات اقتصادی باشد 
»اسحاق جهانگیری«  همچنین عصر دیروز در آیین نکوداشت 
»سید علاءالدین میرمحمد صادقی« پیشکسوت کار آفرین، اظهار 
داشت: بخش خصوصی یک بخش با توان فکری بالا است که قادر 
است برای برون رفت از وضعیت کنونی اقتصادی کشور راه حل و 
راهکار بدهد؛ نهادهای مدنی که در بخش خصوصی شکل گرفته، 

شاید در بخش های سیاسی آن قدر شکل نگرفته است.
معاون اول رییس جمهوری گفت: وقتی به شاخص هایی 
مثل نرخ تورم و... نگاه می کنیم یک پیام می دهد که »این 
اقتصاد نیازمند یک اقدامات اساسی تر در زمینه ساختارها و 

عملکردهاست«.
جهانگیری اظهار داشت: بخش خصوصی که از چنین سابقه 
ای برخوردار است و نهادهای مدنی و تشکل های فعال تشکیل 
داده، امروز قادر است برای برون رفت از مشکلات راهکار بدهد؛ 

هیچ راهکاری جز میدان دار بودن بخش خصوصی وجود ندارد.
وی تصریح کرد: بخش خصوصی ممکن است با فراز و نشیب 
هایی روبه رو شود؛ اما آنها باید خود را برای پذیرفتن مسوولیت 
در کشور آماده کنند و روی سابقه، توان و علاقه خودش به کشور 

حساب باز کند.
جهانگیری اضافه کرد: میرمحمدصادقی یک فعال اقتصادی 
خوشنام، یک انسان با اخلاق و یک انسان مسوولیت شناس برابر 
مسایل مختلف جامعه خود است و خداوند این توفیق را به وی 

داده است. 
معاون اول رییس جمهوری گفت: امروز که جمع ارزشمندی 
از شخصیت های مختلف اقتصادی، سیاسی و فرهنگی کشور 

جمع شده اند که به آقای میرمحمدصادقی خداقوت بگویند.
معاون اول رییس جمهوری گفت: من آقای میرمحمدصادقی 
را نماد دو ویژگی »بخش خصوصی توانا« و هم »مسوولیت 
اجتماعی«، نمادش در دوران مسولیت خودم می دانم؛ بخش 
خصوصی که ثروت خلق می کند، سود به دست می آورد و نشان 
می دهد که سود به دست آوردن نه تنها خلاف نیست، بلکه کار 

پسندیده ای است.
*  مردم نباید هرگز احساس تنهایی کنند

جهانگیری افزود: شرایط اقتصادی کشور شرایط ویژه ای است؛ 
هم با مسایل جدی در ساختارهای اقتصادی روبه رو هستیم و 
هم اقتصادی داریم که از برخی بیماری هایی که در ساختارهای 
آن طولانی شده، رنج می برد و هم با چالش هایی روبه رو است 
که آثار آن، ابعاد مختلف اقتصادی و اجتماعی دارد از طرفی هم 
عملکرد اقتصادی ما عملکردی نیست که بتوان با رضایت از آن یاد 
کنیم. معاون اول رییس جمهوری در مورد عمل مسوولیت های 
اجتماعی اضافه کرد: بخش خصوصی واقعی نمی تواند به اخلاق 
حرفه ای بی توجه باشد؛ در شرایط امروز نمی توانند مسوولیت 
اجتماعی خود را رعایت نکنند؛ ما در جامعه ای زندگی می کنیم 
که قوام آن به پیوندهای اجتماعی است که با یکدیگر دارند؛ 
مردمی که در این جامعه زندگی می کنند نباید در هیچ زمان 

احساس تنهایی کنند. 
* نباید سرمایه اجتماعی کشور دچار آسیب شود 

وی افزود: مردم نباید فکر کنند در جامعه ای هستند که کسی 
از درد آنها سوال نمی پرسد و کسی به فکر آنها نیست. 

جهانگیری ادامه داد: اگر همه ما در جامعه به گونه ای به 
مسوولیت اجتماعی خود عمل کنیم که مردم فکر کنند همیشه 
کسانی هستند که هوای آنها را دارند، سرمایه اجتماعی کشور 
تقویت می شود.وی با بیان اینکه سرمایه اجتماعی بزرگترین 
سرمایه یک کشور است، تاکید کرد: نباید سرمایه اجتماعی کشور 
دچار آسیب شود، وقتی مردم به جامعه خود اعتماد داشته باشند، 

این سرمایه اجتماعی در سطح عالی شکل می گیرد.

رییس جمهوری:

وقتی مردم به دیدگاهی رای دادند همه از آن حمایت کنند 

معاون اول رییس جمهوری:

برخی در مسیر خصوصی سازی مانع تراشی می کنند

رئیـس قـوه قضائیه گفت: امیدواریـم همه مخاطبان که عموم مردم، مسـئولان، 
نخبگان، متفکران، اندیشـمندان، صاحب نظران و خصوصا نسـل جوان هسـتند، در 
جهـت توجـه به بیانیه رهبـر انقلاب و تبییـن و واکاوی ابعاد گوناگـون آن گام های 

بردارند. جدی 
آیـت اللـه آملـی لاریجانی در جلسـه مسـئولان عالـی قضایی، حضور حماسـی 
ملـت بزرگ ایران در راهپیمایی 22 بهمن را خنثی کننده تبلیغات وسـیع دشـمن 
دانسـت و تصریـح کـرد: ریشـه ایـن حرکـت هـای عظیـم مردمـی، همـان تحول 
عظیمـی اسـت کـه انقـلاب اسـلامی در ملـت ایـران ایجـاد کـرد و این ملـت را به 

الگویـی در سـطح منطقـه و بلکـه جهان مبدل سـاخت.
رئیس قوه قضاییه، ایسـتادگی ملت صبور ایران اسـلامی با فهم و بصیرت عمیق 
سیاسـی و عزم و اراده اسـتوار در مقابل جریانهای اسـتعماری و سـلطه گر را ناشـی 
از تحـول کمـی و کیفـی برآمده از اندیشـه بـزرگ انقلاب اسـلامی دانسـت و ادامه 
داد: امـروز، همـه مـردم با هر سـطحی از دانـش و وضعیت اجتماعـی، دارای بینش 
و تحلیـل سیاسـی هسـتند و با فهـم حـوادث پیرامون خـود، به خوبـی حرکتهای 
دشـمن را رصـد مـی کنند. براین اسـاس، دیگـر روزگاری که اجانب قـدرت جولان 
داشـتند و جـز خـواص، کسـی متوجـه ایـن حرکات نبـود، گذشـته اسـت و مردم 
بزرگ ایران در شـهرها و روسـتاها از پیر و جوان و زن و مرد، رفتارهای امثال رئیس 

جمهـوری آمریـکا را می بینند و تحلیـل می کنند.
آیـت اللـه آملـی لاریجانی با بیان اینکه تمرکـز مردم صرفا بر رفتارها و سـخنان 
دشـمنان نیسـت بلکه اقدامات و اظهارات مسئولان کشـور را نیز به خوبی ملاحظه 
مـی کننـد و مـورد تحلیـل و قضـاوت قـرار مـی دهنـد، ایـن امـر را نشـان دهنده 
گسـتردگی و عمـق فهـم سیاسـی ملـت ایـران خوانـد و افـزود: ایـن بصیـرت، جز 
بـه برکـت انقلاب اسـلامی به دسـت نیامـده اسـت. امروز بـا وجود همه فشـارهای 
اقتصـادی و تبلیغات گسـترده دشـمن بـا به کارگیری تمـام ابزارهای جنـگ روانی 
اعـم از شـبکه هـای فارسـی زبان ماهـواره ای و فضـای مجازی برای پیشـبرد پروژه 
ناامیدسـازی مـردم، ملـت ایـران قدرت تفکیـک بین کاسـتیها و سـوء مدیریتها از 
یـک طـرف و اصـل ارزش های انقلاب اسـلامی از طرف دیگر را دارد. این شـناخت، 
ثمـره انقـلاب اسـلامی، دیـدگاه هـای بلند امـام راحل )قـدس الله نفسـه الزکیه( و 

رهنمودهـای بصیـرت افـزای مقـام معظم رهبری )مـد ظله العالی( اسـت.
رئیـس قـوه قضاییه بـا بیان اینکه فهم و بصیرت سیاسـی عموم مـردم از بینش 
برخـی خـواص نیـز عمیـق تر اسـت، خاطرنشـان کـرد: ایـن مـردم، ماننـد برخی 
تحلیلگران برج عاج نشـین نیسـتند که صرفا تحلیل و سـخنرانی کنند بلکه وقتی 
نـدای رهبـر خـود را مـی شـنوند، بـا تمـام وجـود در صحنه حضـور می یابنـد و از 

ارزشـهای انقـلاب دفاع مـی کنند.

* جریان مقاومت در منطقه، حاصل اندیشه انقلاب اسلامی است
آیـت اللـه آملـی لاریجانی، عـزم اسـتوار جریان مقاومـت در برابر جبهه سـلطه 
را نیـز از بـرکات انقـلاب اسـلامی دانسـت و تصریح کـرد: فهم مقاومـت و کمک به 
مقاومـت، سـخنی اسـت کـه انقلاب اسـلامی بـه میـان آورد؛ وگرنه کجـا در عراق، 
سـوریه و لبنـان بحـث مقاومـت به این شـکل مطرح بـود؟ این جمهوری اسـلامی 
بـود کـه هـم در پرداخـت نظریـه مقاومت و هـم در عمل، پـای این جریان ایسـتاد 
و امـروز شـاکله، فکـر و تصورات جبهـه مقاومـت در منطقه، تغییرات اساسـی پیدا 

کرده اسـت.
رئیـس قـوه قضاییـه در ادامـه با اشـاره به تحول عظیـم معنوی ناشـی از انقلاب 
اسـلامی در کشـور، ضمن تسـلیت مجدد به بازماندگان حادثه تروریستی سیستان 
و بلوچسـتان، آرزوی علـو درجـات بـرای شـهدا و شـفای عاجل بـرای مجروحان و 
حادثـه دیـدگان، سـخنان خانـواده هـای شـهدای ایـن حادثـه را نمونـه ای بـارز از 
ایـن تحـول معنـوی دانسـت و گفت: عـده ای از بهتریـن فرزندان این سـرزمین در 

پاسـداری از امنیت مرزها به شـهادت رسـیده اند. انسـان وقتی سـخنان بازماندگان 
ایـن عزیـزان را مـی شـنود، مـی بینـد که تـک تک کلمـات آنـان برای مسـئولان 
کشـور، روحیـه بخـش و در عیـن حـال درس آمـوز اسـت. پـدر و مادری کـه هنوز 
پیکـر مطهـر فرزندشـان را در مقابـل چشـم دارند، با غـرور و بی واهمـه می گویند 
اگـر دشـمن فکر می کنـد با این کارها مـا از ارزش های انقلاب عقب می نشـینیم، 

اشـتباه می کند.
آیـت اللـه آملـی لاریجانـی افزود: با داشـتن ایـن مردم بـا چنین عـزم و روحیه 
ای، شکسـت دشـمن قطعـی اسـت و امیدواریم کـه همه ما مسـئولان، ضمن فهم 
صحیـح همتـراز بـا درک و بینش مردم بزرگمـان، اجازه ندهیم که دشـمن از نقاط 
ضربـه پذیـر نظیـر مسـائل معیشـتی و اقتصـادی به ایـن ملـت آسـیبی وارد کند. 
امـروز، مسـئولان در برابـر این عظمت فکر، اراده و اقدام مردم، مسـئولیت سـنگین 
تـری دارنـد زیـرا ایـن سـطح از درک، بصیـرت، تدیـن و علاقه مندی یـک ملت به 
کشورشـان و ارزش هـای الهـی در جهـان بی نظیر اسـت. بر همین اسـاس همگی 
بایـد قـدردان ایـن نعمـت عظیم باشـیم و با تعظیـم در برابر ایـن مردم بـزرگ، در 
جهـت حل مشـکلات آنها و احتراز از برخی سـوء تدبیرها، تمام توان خـود را به کار 
بندیـم زیـرا بـی تردیـد خدمت به این مـردم عزیـز و توانمند، جهاد فی سـبیل الله 
اسـت و امیدواریم از حل مشـکلات و گرفتاری های مردم، لحظه ای غافل نشـویم.

* ضرورت تبیین و واکاوی ابعاد گوناگون بیانیه »گام دوم انقلاب« 
رئیـس قـوه قضاییـه در بخـش دیگری از سـخنان خود با اشـاره بـه بیانیه مهم 
مقـام معظـم رهبری با عنـوان »گام دوم انقلاب«، شـکل و روح خـاص این بیانیه را 
مـورد اشـاره قـرار داد و تصریـح کرد: مفـاد این بیانیـه از یک روح بـزرگ، تجربیات 
عظیم انقلابی و معرفت عمیق دینی سرچشـمه گرفته اسـت و از زبان و بیان کسی 
اسـت کـه از سـالهای قبل از پیـروزی انقـلاب اسـلامی در جریان مبـارزات نهضت 
حضور داشـته اند، مسـئولیت های بسـیار سنگینی را در سـال های پس از پیروزی 
انقلاب تجربه کرده اند و سـی سـال نیز رهبری ملت بزرگ ایران را برعهده داشـته 
اند.آیـت اللـه آملـی لاریجانـی ادامه داد: ایشـان، هـم تحلیل دقیقی از سرگذشـت 
انقـلاب ارائـه و هـم مسـیر آینـده را بـه خوبی ترسـیم کرده انـد. این بیانیه، نقشـه 
راه ملـت بـزرگ ایران در مسـیر تعالی کشـور اسـت و امیدواریم همـه مخاطبان که 
عموم مردم، مسـئولان، نخبگان، متفکران، اندیشـمندان، صاحـب نظران و خصوصا 
نسـل جوان هسـتند، در جهت توجه به این بیانیه و تبیین و واکاوی ابعاد گوناگون 
آن گام هـای جـدی بردارنـد و مسـئولان نیز در این عرصه سـرمایه گـذاری لازم را 
داشـته باشـند.رئیس قـوه قضاییه افـزود: واقعـا در بسـیاری از فرازهای ایـن بیانیه، 
الفـاظ و کلمـات بـرای انتقال کامـل روح معنایی حاکـم بر آن عاجز هسـتند اما در 
پشـت صحنـه ایـن الفاظ، گویـی یک پیر راه، مسـیر عظیمی را که خـود طی کرده 

و از پیـچ و خـم هـای آن به خوبی آگاه اسـت، مورد تحلیل قرار داده و مسـیر پیش 
رو را به مردم نشـان داده اسـت.

آیـت اللـه آملـی لاریجانی با اشـاره بـه تبیین ابعـاد مختلف انقلاب اسـلامی در 
این بیانیه از سـوی رهبر معظم انقلاب اسـلامی خاطرنشـان کرد: دشـمن در طول 
سـال هـای گذشـته همـواره تلاش کرده اسـت نـگاه ما را نسـبت به انقـلاب تغییر 
دهـد. البته محققان و متفکرانشـان به خوبی از عمق حرکت عظیم امـام راحل آگاه 
هسـتند و گاه از ایشـان بـه عنوان "مـردی که تاریخ را تغییـر داد"، یاد می کنند اما 
بـه هـر حـال دسـتگاههای تبلیغاتی آنها کارشـان این اسـت که افکار خـود را علیه 
جمهـوری اسـلامی تزریـق کننـد و گاه حتـی به دنبـال تغییر نگاه مسـئولان نظام 
بـه اصـل انقلاب هسـتند. البتـه بحمدالله تاکنون نـاکام بـوده اند اما رهبـری عزیز 
انقـلاب نیـز بـار دیگر با تیزبینـی و کیاسـت، در این بیانیه با تحلیل دقیق گذشـته 

انقلاب و ترسـیم مسـیر آینـده، تلاش دشـمنان را خنثی کردند.
رئیـس قـوه قضاییـه با تاکید مجـدد بر ضرورت تبییـن و واکاوی ابعـاد گوناگون 
بیانیـه »گام دوم انقلاب« بویژه توسـط نسـل جـوان، گفت: البتـه جوانان بحمدالله 
در حرکـت و تکاپو هسـتند و مسـئولان نیز باید وظیفه خـود را در این زمینه انجام 
دهنـد تـا همگی با یـک کار فراگیر در خصوص این بیانیه مهم، به فهمی مشـترک 

یابیم. دست 

* مدیران بانکها اجازه ندهند هیچ کارخانه ای تعطیل شود 
آیـت اللـه آملـی لاریجانی در بخش دیگری از سـخنان خود با اشـاره به وضعیت 
اقتصـادی کشـور و معیشـت مـردم، بـه صورت خـاص به مشـکلات کارخانـه ها و 
واحدهـای تولیـدی اشـاره و اظهار کـرد: متاسـفانه گاهی برخی اخبـار در خصوص 
تعطیلـی بعضـی کارخانـه هـا و واحدهای تولیدی شـنیده می شـود. مکـرر در این 
زمینـه تذکـر داده ایـم اما باز هم عـرض می کنم که امروز تعطیلی یـک کارخانه یا 
واحـد تولیـدی و بیکاری کارگران، بزرگترین خطا در عرصه صنعت و اقتصاد کشـور 
اسـت و عـلاوه بـر آسـیب هـای اقتصـادی، ابعـاد مربوط بـه امنیت ملـی و مباحث 

انسـانی نیز در آن برجسـته است.
رئیـس قـوه قضاییه ادامـه داد: وقتی یـک کارگر با حقوق ناچیز بیکار می شـود، 
بـا داشـتن زن و فرزنـد چگونـه بایـد زندگی کند؟ بـر همین مبنا باید شـعار اصلی 
مـا امـروز این باشـد که هیـچ کارخانـه ای تعطیل نشـود. بانک ها گرچـه به لحاظ 
قانونـی در برخـی مـوارد حـق توقیـف کارخانـه هـا را دارند، امـا بایـد در این زمینه 
تدبیـر شـود و ببینند کـه آیا واقعا توقیـف یک واحد تولیـدی برای بانـک فایده ای 
دارد؟ بسـیاری از امـور در ایـن زمینه قابل حل و فصل اسـت. البته مشـکلات بانک 
هـا نیـز بایـد درک شـود امـا امـروز باید با تشـخیص برخی ضـرورت هـا، مجموعه 
هـای قضایـی و اجرایی در هر اسـتان ضمن تعامـل منطقی با مدیـران بانکها اجازه 

ندهنـد هیچ کارخانه ای تعطیل شـود.

* چرخ های تولید نباید کند یا متوقف شود 
آیـت اللـه آملـی لاریجانـی بـا بیـان اینکه تعطیلـی واحدهـای تولیـدی امروز 
برخـلاف امنیـت ملـی و مولفه های مربوط به توسـعه اقتصادی کشـور اسـت که 
ابعـاد عاطفـی و انسـانی نیـز دارد، تاکیـد کـرد: چرخهـای تولیـد در کشـور نباید 
کنـد یـا متوقـف شـود. امیدواریـم بـا محوریـت دادگسـتری هـا و اسـتانداری ها 
در سراسـر کشـور، ایـن تعامـل بـا بانـک ها شـکل بگیـرد و از رئیـس کل محترم 
بانـک مرکـزی هـم می خواهیـم که در ایـن زمینه تدبیر لازم را داشـته باشـند تا 
از تعطیلـی کارخانـه هـا و واحدهـای تولیـدی جلوگیری شـود. البتـه تاکنون نیز 
اقدامـات بسـیار خوبـی در ایـن زمینه صورت گرفته اسـت اما باید ایـن اقدامات با 
قـدرت بیشـتری ادامـه یابد تا ان شـاء الله شـاهد تعطیلی کارخانجـات و بیکاری 

نباشـیم. کارگران عزیز 

آیت الله آملی لاریجانی در جلسه مسئولان عالی قضایی: 

مسئولان برای تبیین بیانیه رهبر انقلاب گام جدی بردارند

خبــر
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آدمى را همين عيب بس كه عيب خود را نبيند 
و عيب مردم را ببيند، يا بر مردم چيزى را عيب بگيرد 

كه در خودِ او هست و نمى تواند آن را تغيير دهد...

سه شنبه - 30بهمن ماه 1397- سال بیست و یکم - شماره  4753

مدیرکل اوقاف استان  قم:

جلوه های نماز در قالب هنر 
به جوانان عرضه شود

مدیر کل اوقاف و امور خیریه استان قم گفت: به منظور ترویج فرهنگ اقامه نماز 
در جامعه، جلوه های زیبایی از این فریضه الهی در قالب هنر برای جوانان و نوجوانان 

عرضه شود.
حجت الاسلام والمسلمین عباس اسکندری در دیدار مدیر ستاد اقامه نماز استان، 
افزود: باید به نماز به عنوان عملی که موجب رشد و تعالی انسان است، نگاه شود، اگر 
بینش و نگرش به نماز تغییر کند وضعیت نماز در جامعه بهتر می شود و برای این کار 

باید از زبان هنر استفاده کرد.
وی بیان کرد: انسان ها تحت تاثیر الگو قرار می گیرند و با ارائه الگو، غربی ها توانسته 

اند تاثیرگذاری روی فرهنگ مردم بگذارند.
وی گفت: باید از بین جوانان و خانواده های متدین و متعهد، افراد خادم نماز داشته 

باشیم و آنان را در جامعه تشویق کرد و به عنوان الگو به جامعه معرفی کرد.
اسکندری در بخش دیگری از سخنان خود افزود: اقدام های ستاد اقامه نماز تاثیرهای 
خاص خود را در جامعه داشته است، اقامه نماز در نماز خانه های بین راهی، اداره ها 
و وزارت خانه ها، از جمله اقدام های مثبتی است که باید ادامه پیدا کند و این که ما 

نتوانستیم به اهداف اصلی برسیم به دلیل وجود برخی نواقص است.

 مدیرکل کمیته امداد امام حمینی )ره (استان قم خبرداد

توزیع 50 تُن گوشت قرمز 
بین مددجویان استان قم

مدیرکل کمیته امداد امام حمینی )ره (استان قم از توزیع گوشت قرمز منجمد در بین 
مددجویان استان قم خبر داد.

اکبر میرشکاراظهار کرد: با سازمان جهاد کشاورزی استان رایزنی شده است که تا 
سقف 50 تُن گوشت گوسفندی و گوساله منجمد برای توزیع بین نیازمندان تا پایان 
اسفندماه به این نهاد اختصاص دهد.وی هدف کمیته امداد قم را توزیع این بسته 
پروتئینی بیم همه مددجویان قم عنوان کرد و گفت: در مرحله اول، 10 هزار و 200 
کیلوگرم گوشت به مناطق پنجگانه قم تحویل شد که در بین بیش از چهار هزار خانوار 
توزیع شد.وی افزود: هدف ما این است که همه مددجویان استان قم تا شب عید از این 
گوشت ها بهره مند شوند.وی رشد بی رویه قیمت گوشت قرمز در بازار را یادآور شد و اظهار 
کرد: به دلیل کاهش قدرت خرید مردم به ویژه نیازمندان، کمیته امداد استان قم این مقدار 
گوشت را باقیمت یارانه ای تهیه کرده و به صورت رایگان در اختیار مددجویان قرار می دهد.

میرشکار بابیان اینکه این اقدام در آستانه شب عید انجام می شود گفت: به هر خانوار تحت 
حمایت با در نظر گرفتن تعداد افراد خانوار از 1.5 تا 4 کیلوگرم گوشت تحویل می شود.

وی ادامه داد: با تأکید بر اینکه در توزیع، کرامت و عزت نفس مددجویان رعایت و حفظ 
می شود اظهار کرد: 25 هزار خانوار معادل 41 هزار نفر از این کالا بهره مند می شوند.

مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب استان قم گفت: 
در شهر قم 33 درصد از مشترکین به شبکه فاضلاب 
متصل هستند و برای اتصال مابقی مشترکین به این 

شبکه تلاش می کنیم.
علی جان صادق پور با اشاره به وضعیت شبکه آب 
شرب در شهر قم اظهار کرد: 100 درصد مردم این شهر 
از آب آشامیدنی بهداشتی و سالم برخوردار هستند، 
منابع تامین آب مردم شهر قم سد کوچری، سد 15 
خرداد و چاه های علی آباد است و چهار واحد تصفیه 

خانه آب در شهر قم داریم.
وی ادامه داد: در شهر قم 33 درصد از مشترکین 
اتصال  برای  و  هستند  متصل  فاضلاب  شبکه  به 
مابقی مشترکین به این شبکه تلاش می کنیم، طول 
شبکه های آب و فاضلاب در شهر قم حدود سه هزار و 

100 کیلومتر است.
مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب استان قم افزود: این 
شرکت به دنبال افزایش کیفیت ارائه خدمات خود است 
و در این راستا برای توسعه آزمایشگاه های شیمیایی، 

زیستی و بیولوژیکی آب در قم تلاش کرده است.
صادق پور با اشاره به سامانه ارتباط با مشترکین 
شرکت آب و فاضلاب استان قم اظهار کرد: شماره 
121 سامانه ارتباط مردمی این شرکت است و شرکت 
آب و فاضلاب استان قم خدمات خود را به صورت 
غیرحضوری از این درگاه ارائه می کند، این شرکت از 
طریق سامانه تله متری می تواند تمام تاسیسات خود را 

رصد و کنترل کند.
انتقال  وی ادامه داد: یک نیروگاه برقابی بر خط 
آب سرشاخه های دز به قم احداث شد که اکنون این 

نیروگاه در حال تولید سه مگاوات برق است، به دنبال 
توسعه چنین نیروگاه هایی هستیم و از سرمایه گذاران 
برای احداث نیروگاه برقابی بر روی خط انتقال آب به قم 

حمایت می کنیم.
مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب استان قم افزود: 
اگر از پساب فاضلاب استفاده شود، امکان توسعه بیشتر 
بخش های صنعتی و تولیدی در استان وجود دارد و این 
اقدام می تواند به اشتغال در قم کمک کند، با استفاده از 
آب خاکستری هم در استان امکان توسعه بیشتر فضای 

سبز در قم وجود دارد.
صادق پور اصلاح الگوی مصرف را سیاست شرکت 
آب و فاضلاب استان قم دانست و تصریح کرد: در سال 
جاری کاهش مصرف آب را در استان نسبت به سال 

گذشته داشتیم.

مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب استان قم مطرح کرد

اتصال 33 درصد مشترکین شهر قم به شبکه فاضلاب

رئیس شورای هماهنگی تبلیغات اسلامی استان قم با قدردانی از حضور حماسی 
ملت ایران به ویژه مردم مومن و ولایی این استان مقدس در راهپیمایی 22 بهمن امسال 
گفت: حضور مردم قم در این راهپیمایی باشکوه، نسبت به سال های گذشته حدود30 

درصد افزایش یافت.
نصرت الله لطفی روز دوشنبه در جلسه شورای هماهنگی تبلیغات اسلامی با عنوان 
»ارزیابی و جمع بندی مراسم ایام الله دهه فجر انقلاب اسلامی و بزرگداشت یوم الله 12 
فروردین«، راهپیمایی 22 بهمن امسال را بسیار استثنایی دانست و افزود: همه عوامل 
برای از بین بردن عظمت این مراسم دست به دست هم داده بود تا جمعیت کمی در 
این راهپیمایی حضور داشته باشد.وی با بیان این که دشمنان از ماه ها قبل سیاه نمایی 
می کردند و باتوجه به یک سری از مسائل داخلی همچون گرانی، سردی هوا، بارندگی و 
توطئه های دشمن در زمینه های مختلف گفت: در چنین وضعیتی مردم نه تنها صحنه 

را خالی نکردند بلکه شاهد حضور گسترده تر آنان در این راهپیمایی بودیم.
وی ادامه داد:برغم تلاشهای مذبوحانه دشمنان و ایادی آنها، منافقان و سلطنت طلبان 
برای تحت الشعاع قراردادن چهل سالگی انقلاب، اما مردم مومن و ولایی شهر مقدس قم 
بازهم حماسه ای دیگر آفریدند و با حضوری پرشور در راهپیمایی 22 بهمن، شکستی 
دیگر برای دشمنان نظام مقدس جمهوری اسلامی رقم زده و افتخار و عزت در کارنامه 

درخشان شهر خاستگاه انقلاب به ثبت رساندند.
لطفی با بیان این که باید از این مردم بصیر قدردانی کرد و از الطاف الهی سپاسگذار 

بود گفت: به فضل الهی در راهپیمایی 22 بهمن امسال در هیچ نقطه ای از کشور و شهر 
مقدس قم با همه توطئه های دشمن، مساله امنیتی رخ نداد.

* حرکت عده ای قلیل در راهپیمایی 22 بهمن خلاف مصلحت نظام بود
قائم مقام شورای هماهنگی تبلیغات اسلامی در ادامه سخنان خود به حرکت عده ای 
قلیل در راهپیمایی 22 بهمن امسال قم اشاره کرد و افزود: این افراد با شعارهای خود، 
خلاف منویات رهبر معظم انقلاب و مصلحت نظام مقدس جمهوری اسلامی حرکت 

کردند.
لطفی گفت: این افراد که کمتر از 10 تن بودند با این اقدام ، حاشیه ای برای راهپیمایی 

باشکوه مردم قم ایجاد و خوراک برای مخالفان نظام تهیه نمودند.
وی با بیان اینکه این گونه حرکات،خیانت به آرمان های نظام می باشد تاکید کرد: 
هرکس برخلاف منویات رهبر فرزانه انقلاب حرکت کند ، از ما نیست و جا دارد دستگاه 

های امنیتی استان در این مساله ورود کرده و از تکرار این حرکات جلوگیری کنند.
وی در بخش دیگر سخنان خود گفت: برنامه های چهلمین سالگرد پیروزی انقلاب 
که در شهر قم برگزار شد باید تا 12 فروردین سال آینده ، چهلمین سالگرد استقرار نظام 

مقدس جمهوری اسلامی استمرار داشته باشد.
لطفی اضافه کرد: مقدمات این کار مهم باید از همین امروز فراهم شود تا از این فرصت 
برای برگزاری برنامه های مختلف، ارائه خدمت به مردم و تبیین خدمات 40 ساله انقلاب 

به مردم استفاده کنیم.

رئیس شورای هماهنگی تبلیغات اسلامی استان قم  اعلام کرد

نیم نگاهافزایش 30 درصدی حضور مردم قم در راهپیمایی 22 بهمن

نامحـرمانه

اخبــار

جزئیات سفرهای نوروزی بازنشستگان کشوری
 مدیرکل امور فرهنگی و اجتماعی صندوق بازنشستگی کشوری گفت: بازنشستگان تحت 
پوشش این صندوق برای استفاده از تورهای های سفرهای نوروزی ثبت نام کنند. زهرا زاده غلام، 
روز دوشنبه با اشاره به همکاری شرکت های گردشگری برای فراهم کردن سفرهای نوروزی 
مناسب برای بازنشستگان این صندوق، افزود: با وجود اعلام خبر آغاز ثبت نام تورهای زیارتی و 
سیاحتی به صورت آنلاین، هنوز شرکت های تحت پوشش به طور کامل برنامه تورهای نوروز 
خود را در این سایت ثبت نکرده اند، اما بازنشستگان و موظفان می توانند برای استفاده از تورهای 
مورد نظر خود به سایت شرکت ایرانگردی و جهانگردی به نشانی www.ittic.com ، سایت خاتم 
تور مربوط به شرکت پرشین گلف به نشانی www.khatamtour.ir و همچنین سایت شرکت 
سفر کارت ملی به نشانی baztour.ir مراجعه کنند.وی گفت: هر یک از بازنشستگان تحت پوشش 
صندوق بازنشستگی کشوری با یک نفر همراه در طول دوران بازنشستگی می توانند 3 بار از 
تسهیلات سفر استفاده کنند. وی ادامه داد: این تسهیلات امسال برای یک بازنشسته و فرد همراه 
به 740 هزار تومان افزایش یافته که در زمان ثبت نام و خرید آنلاین این مبلغ از مجموع هزینه 
تور این عزیزان کسر می شود.وی تصریح کرد: فروش ویژه نوروزی شرکت ایرانگردی و جهانگردی 
آغاز شده و برای شرکت پرشین گلف نیز تا پایان هفته ثبت نام آنلاین آن آغاز می شود. زاده غلام 
گفت: برای اطلاع دقیق و رزرو تورهای نوروزی، بازنشستگان حتما با شماره های ارتباطی این دو 
شرکت به عنوان مجریان اصلی برپایی تورهای گردشگری صندوق بازنشستگی کشوری تماس 

بگیرند و درخواست خود را اعلام کنند.

دستگیری تروریست های عامل جنایت جاده خاش
قرارگاه قدس نیروی زمینی سپاه از شناسایی و دستگیری عوامل جنایت تروریستی اخیر 
سیستان و بلوچستان خبر داد.به گزارش  سپاه نیوز؛ در پی دستور سردار سرلشکر پاسدار محمد 
علی جعفری فرمانده کل سپاه پاسداران انقلاب اسلامی مبنی بر پیگیری سریع و قاطع قرائن 
و سرنخ ها برای دستیابی به عوامل جنایت تروریستی اخیر سیستان و بلوچستان که منجر به 
شهادت و مجروح شدن جمعی از پاسداران امنیت کشور و ملت گردید، روابط عمومی کل سپاه 
در اطلاعیه ای اعلام کرد: به فضل الهی و با همت و تلاش های مجاهدانه نیروی زمینی سپاه، با 
پیگیری سرنخ ها توسط نیرو های اطلاعاتی و عملیاتی قرارگاه قدس این نیرو، یکشنبه شب گذشته 
طی عملیاتی سریع و مقتدرانه چندین خانه تیمی در سراوان و خاش که برخی عوامل جنایت 
اخیر در آن استقرار یافته بودند، شناسایی، متلاشی و تروریست های مستقر در آن دستگیر شدند.

این اطلاعیه افزوده است: در این عملیات موفق، سه تن از تروریست ها دستگیر و 150 کیلوگرم 
مواد آماده انفجار و ۶00 کیلوگرم مواد انفجاری در حال ساخت و مقادیری سلاح و مهمات نیز 
کشف گردید.در این اطلاعیه با اشاره به اینکه تروریست های دستگیر شده همان عواملی بودند 
که خودروی انتحاری عامل جنایت تروریستی اخیر در جاده خاش- زاهدان را تهیه، هدایت و 
پشتیبانی کرده اند، تاکید شده است: اقدامات سپاه در پیگیری سرنخ ها برای انتقام قطعی و کامل 
از هسته مرکزی گروهک عامل این جنایت، ادامه داشته و انتظار است با همکاری دولت و ارتش 

پاکستان این امر به سرعت محقق گردد.

دخالت عربستان در خصوص خروج دام از کشور 
یک عضو فراکسیون ولایی مجلس ضمن این که از هیئت رئیسه مجلس خواست که در 
جلسه ای در مجلس وزارت اطلاعات، وزارت جهاد کشاورزی، وزارت کشور و نیروی انتظامی در 
خصوص قاچاق دام به خارج از کشور پاسخگو باشند، اظهار کرد: شنیده می شود عربستان در 
خصوص خروج دام از کشور پول در اختیار افراد قرار می دهد.حسینعلی حاجی دلیگانی در تذکر 
شفاهی جلسه علنی نوبت عصر دیروز مجلس شورای اسلامی با استناد به ماده 1۹5 در خصوص 
بند ۸ اصل 44 بیان کرد: این تذکر در خصوص جلوگیری از سلطه خارج بر اقتصاد کشور است. 
اکنون عده ای در حال غارت کردن دام سبک و سنگین کشور هستند. هم اکنون صدها قایق و لنج 
شبانه دام را از بنادر جنوبی از کشور خارج می کنند. همچنین دام های سنگین از طریق مرزهای 
دیگر غربی از کشور خارج می شود.وی افزود: در جای جای کشور در روستاها و شهرها دلالان با 
پرداخت پول های هنگفت و با قیمت های بالا دام ها را خریداری می کنند و از کشور خارج می کنند. 
آقای مطهری خواهش می کنم از نیروی انتظامی، وزیر کشور و وزیر جهاد کشاورزی بخواهید 

جلوی این غارتی که اکنون انجام می شود را بگیرند.

واکنش حناچی به اظهارات قالیباف
حناچی به اظهارات قالیباف در برنامه »بدون توقف« واکنش نشان داد. پیروز حناچی 
شهردار تهران در پاسخ به پرسشی در خصوص واکنش به اظهارات محمد باقرقالیباف در 
برنامه »بدون توقف« که میزان اعلام شده بدهی های شهرداری تهران را دروغ بزرگ خوانده 
بود، گفت: »رنگ رخساره خبر می دهد از سر ضمیر«.پیروز حناچی روز دوشنبه در حاشیه 
آیین بازآفرینی باغ وثوق الدوله در جمع خبرنگاران همچنین در واکنش به اظهارات محمود 
میرلوحی عضو شورای اسلامی شهر تهران مبنی بر انتشار فهرست بدهی های شهرداری 
پایتخت گفت: ترجیح می دهیم به کار ادامه دهیم.قالیباف که از سال ۸4 تا ۹۶ شهردار تهران 
بود چندروز پیش در برنامه ای تلویزیونی گفت که بدهی 54 هزار میلیاردی که توسط مدیران 
کنونی شهری اعلام می شود دروغ است.برخی اعضای شورا نیز خواستار اقامه دعوا علیه شهردار 

پیشین تهران در محاکم قضایی شده اند.

فرمانده انتظامی استان قم  خبرداد

کشف 74 کیلوگرم تریاک در قم
فرمانده انتظامی استان قم با اشاره به کشف 74 کیلوگرم تریاک در قم، از دستگیری قاچاقچی 

مواد مخدر در این رابطه خبر داد. 
 سردارعبدالرضا آقاخانی اظهارداشت: در پی تمرکز اطلاعاتی اداره عملیات ویژه پایگاه چهارم 
فرماندهی انتظامی تهران بزرگ بر روی عناصر اصلی تهیه و توزیع مواد مخدر مشخص شد یک 
قاچاقچی مواد افیونی قصد دارد با یک دستگاه کامیون باری فلزی مقدار قابل توجهی تریاک را از 
استان جنوبی کشور با عبور از محور مواصلاتی قم به تهران منتقل کند، بنابراین پس از اطلاع به 

پلیس مبارزه با مواد مخدر استان قم موضوع در دستور کار مأموران این پلیس قرار گرفت.
فرمانده انتظامی استان قم خاطرنشان کرد: در ادامه ماموران ضمن هماهنگی با مقام قضائی جهت 
کنترل تردد خودروهای عبوری به محورهای مواصلاتی استان اعزام و پس از 24 ساعت استقرار 

خودروی مذکور با بار روغن نباتی شناسایی و متوقف شد.
وی تصریح کرد: سپس خودرو کامیون جهت بررسی دقیق به مقر انتظامی پلیس منتقل و طی 

بازرسی تخصصی 74 کیلو و 400 گرم تریاک در قالب 5 بسته کشف شد.
فرمانده انتظامی استان قم گفت: نهایتاً متهم به انضمام پرونده متشکله برای انجام مراحل قانونی 

تحویل مرجع قضائی استان شد.

معاون اجتماعی فرماندهی انتظامی استان قم  خبرداد

برگزاری جشنواره پلیس و امنیت در قم
معاون اجتماعی فرماندهی انتظامی استان قم گفت: جشنواره پلیس و امنیت تا پایان سال جاری 

در بخش های مختلفی اعم از خبر، گزارش و عکس در قم برگزار می شود. 
 سرهنگ مهرداد حاجی زاده ضمن تاکید بر ضرورت امنیت فراگیر به عنوان پیش نیاز تمام فعالیت 
های اقتصادی، اجتماعی و فرهنگی، اظهارداشت: دشمنان با درک اهمیت این موضوع تمرکز خاصی 

برای اخلال در امنیت و جلوگیری از پیشرفت کشور دارند.
معاون اجتماعی فرماندهی انتظامی استان قم گفت: معاونت اجتماعی پلیس قم همواره در یک 
هم افزایی با اصحاب رسانه سعی نموده است اثربخشی و پایداری امنیت افزایش یافته تا آسیب های 

اجتماعی به حداقل ممکن برسد.
سرهنگ حاجی زاده با اشاره به برگزاری جشنواره پلیس و امنیت در قم خاطرنشان کرد: به همت 
معاونت اجتماعی فرماندهی انتظامی استان قم و با همکاری و مشارکت آستان مقدس حضرت فاطمه 
معصومه )س( و اداره کل فرهنگ و ارشاد اسلامی استان قم جشنواره پلیس و امنیت تا پایان سال 

جاری در بخش های مختلفی اعم از خبر، گزارش و عکس در استان برگزار خواهد شد.
معاون اجتماعی فرماندهی انتظامی استان گفت: همشهریان می توانند آثار خود را تا دهم 

اسفندماه سال جاری به آدرس gmail.com@mailpolice25۸0 ارسال کنند.
وی با بیان این که پلیس با تعامل و همکاری با اصحاب رسانه امنیت اجتماعی را در جامعه نهادینه 

می کند، تاکید کرد: فرهنگ سازی پایه های امنیت را در جامعه مستحکم می کند.
معاون اجتماعی فرماندهی انتظامی استان قم در بخش دیگری از سخنان خود گفت: 14 هزار 
و 4۹1 پرونده از ابتدای سال جاری در مرکز مشاوره و آرامش معاونت اجتماعی فرماندهی انتظامی 
استان و دوایر مشاوره و مددکاری اجتماعی کلانتری های استان در حوزه هایی شامل مسائل 

خانوادگی ،اجتماعی ، حقوقی و غیره رسیدگی شده است.
سرهنگ حاجی زاده با اشاره به این که پرونده های مصالحه در کلانتری ها رسیدگی می شود، 
افزود: از مجموع پرونده ها، ۶ هزار و 7۸7 پرونده در کلانتری های استان رسیدگی شده که 7۹ 

درصد به مصالحه ختم شده و از چرخه انتظامی و قضائی خارج شده است.

رئیس پلیس راه فرماندهی انتظامی استان قم خبر داد

کاهش ۱4 درصدی 
تصادفات فوتی طی دی ماه

رئیس پلیس راه فرماندهی انتظامی استان قم از کاهش 14 درصدی تصادفات رانندگی طی دی 
ماه امسال در قم خبر داد.

سرهنگ مختار پناهی اظهار داشت: تصادفات فوتی طی دی ماه امسال 1۸ درصد کاهش و 
تصادفات جرحی نیز 14 درصد کاهش داشته است.

رئیس پلیس راه فرماندهی انتظامی استان قم گفت: بیشترین ساعت وقوع تصادفات در دی ماه 
بین ساعت 12 ظهر تا 20 بوده است.

رئیس پلیس راه فرماندهی انتظامی استان قم اظهار داشت: 5۶ درصد خودروها با وسائل نقلیه 
تصادف کردند و 34 درصد نیز واژگونی بوده است که 5۸ درصد این خودروها سواری، 2۶ درصد 

کامیون و ۹ درصد نیز وانت و چهار درصد موتورسیکلت بوده است.
وی با بیان اینکه 32 درصد از تصادفات دی ماه در روز پنجشنبه رخ داده است، گفت: بیشترین 
عاملی که منجر به تصادف در دی ماه شده عجله و شتاب بی مورد با 53 درصد از تصادفات بوده است.

سرهنگ پناهی گفت: جرائم رانندگی طی دی ماه امسال 2 درصد افزایش داشته است.

پراید کیلو چند آخه!؟ کاریکاتور

محمدعلى رجبى

شهردار قم :

شهر امروز را نمی توان 
با قانون ۶0 سال قبل اداره کرد

شهردار قم گفت: ما برای شهرداری ها نیازمند تحقق منابع پایدار، 
مدیریت یکپارچه و تقویت جایگاه شهرداری ها در سلسله  مراتب کشوری 
هستیم. دکتر سیدمرتضی سقائیان نژاد با بیان اینکه شهرداری ها امروز 
ارگان صرف خدماتی نیستند و ارگانی هایی سیاسی، اجتماعی، فرهنگی 
و اقتصادی هستند، اظهار کرد: جمعیت شهرنشین در کشور بیش از 70 

درصد شده است و برای ارائه خدمات به آنها باید از علم روز استفاده کرد.
وی با تاکید بر اینکه نگاه به شهرداری ها بایدگسترده تر شود، گفت: ما 
برای شهرداری ها نیازمند تحقق منابع پایدار، مدیریت یکپارچه و تقویت 
جایگاه شهرداری ها در سلسله  مراتب کشوری هستیم.شهردار قم اذعان 
کرد: در حوزه محیط زیست یک ارگان مستقل در کشور دارد در صورتی 
که 70 درصد مردم شهرنشین هستند و این بخش به ارگانی دولتی وصل 
می شود و شهرداری می تواند پویاتر در این زمینه عمل کند.وی با بیان 
اینکه نقش خدمات شهرداری ها بر سر سفره مردم کاملا مشخص است، 
گفت: اگر یک روز زباله شهر جمع آوری نشود مردم متوجه می شوند، یک 
روز حمل و نقل عمومی دچار مشکل شود مردم متوجه می شوند یا اگر 
یک روز ترافیک شهر مدیریت نشود مردم دچار مشکل خواهند شد و به 
همین خاطر نقش شهرداری ها بسیار مهم است.شهردار قم با تاکید بر اینکه 
شهرداری ها خاکریزهای امنیتی کشور هستند، گفت: باید در حد این شان 
و اهمیت به آنها توجه شده و مباحث قانونی آنها حل شود.وی با تاکید بر 
اینکه با قانون های سال 1334 نمی توان شهرداری های قرن 21 را اداره 
کرد افزود: اگر این مشکلات حل شود می توانیم چشم انداز وسیعی برای 

آینده داشته باشیم.

معاون خدمات شهری شهرداری قم خبرداد

فعالیت ۱۱ بازار روز در قم
معاون خدمات شهری شهرداری قم با اشاره به این که حدود 70 واحد 
صنفی اقدام به شارژ کپسول می کنند، گفت: باید این واحدها در امر توزیع 
کپسول فعالیت کنند و پُر کردن کپسول باید در مکان هایی که دارای 

استانداردها و ایمنی لازم است، انجام شود.
سید امیر سامع روز یکشنبه در جلسه »تبادل نظر و ایجاد تعامل در 
ساماندهی صنوف مزاحم شهری« در سالن جلسات فرمانداری با بیان این 
که هشت مورد آتش سوزی در این واحدهای صنفی در سال جاری رخ داده 
است، اظهار کرد: 25 واحد صنفی در این زمینه پلمب شده تا استانداردهای 
لازم را کسب کنند و یا فقط در امر توزیع فعالیت داشته باشند.وی با بیان این 
که شارژ کپسول های گاز یکی از نیازهای مردم است، تاکید کرد: واحدهایی 
که اقدام به این کار می کنند، باید از ایمنی و استانداردهای لازم برخورد 
باشند و در این مساله نیازمند تعامل و همکاری دستگاه های مرتبط هستیم.

معاون شهردار قم بر اطلاع رسانی لازم و آگاهی بخشی صاحبان این 
واحدها تاکید و اظهار کرد: در صورت رعایت نکردن ضوابط و مقررات قانونی، 
پروانه این واحدهای صنفی باطل می شوند.وی در بخش دیگر سخنانش، 
با اشاره به ساماندهی دستفروشان و وانت بارها در بازارروزهای سطح شهر 
گفت: در حال حاضر 11 بازار روز در مناطق مختلف شهر قم وجود دارد 
که تاکنون سه بازار روز ساماندهی شده است.سامع خاطرنشان کرد: برای 
ساماندهی کامل و رفع مشکلات این بازارروزها نیازمند مشارکت وهمکاری 
همه دستگاه های مسئول در این زمینه هستیم.وی همچنین با اشاره به 
ساماندهی دستفروشان در اطراف حرم مطهر حضرت فاطمه معصومه)س( 
توسط شهرداری تصریح کرد: دستفروشان را در یک مکان مشخص 
ساماندهی کرده ایم و از لحاظ بهداشتی و سایر موارد نیازمند نظارت دستگاه 

های مرتبط هستیم.

شهردار منطقه چهار قم خبرداد

احداث و بهره برداری
 از بوستان های شهری و محله ای 

شهردار منطقه چهار قم از احداث و بهره برداری بوستانهای شهری و 
محله ای در سطح منطقه خبر داد.

شهردار منطقه 4 قم از اجرای ۶ بوستان در سال جاری و بهره برداری 
از آنها با مساحت  7 هکتار و با هزینه ای بالغ بر 40 میلیارد ریال خبر داد.

مهندس مهدی اصفهانیان مقدم با اعلام این خبر اظهار داشت: طراحی 
و اجرای بوستان ها و فضای سبز در سطح منطقه 4 با هدف و رویکرد 
افزایش سرانه فضای سبز و در راستای خدمت رسانی  مطلوب و بهره مندی 
شهروندان و زائرین در حال اجرا و بهره برداری می باشد.وی احداث این 
بوستان ها در محله های شهید زین الدین ،شهید ربانی نژاد، خیابان انسجام 
، انتهای خیابان ولیعصر )عج( ، بلوار شهید آوینی و میدان مفید ابتدای 
بلوار شهید کریمی و نیز بهسازی بوستانهای کوکب و بنفشه و گلباران را از 
اقدامات انجام گرفته در این خصوص دانست.شهردار منطقه 4 اجرای این 
بوستانهای محله ای را در کنار پروژه بوستان هزار هکتاری زائر که شامل 
باغ موزه دفاع مقدس ، باغ پرندگان ، بوستان کوثر، بوستان شهدای گمنام  
و بوستان جنگلی خضر )ع( که در جنوب شهر قم حد فاصل صفاشهر 
بلوارشهید عماد مغنیه و بلوار شهید آوینی و کوه خضر نبی )ع( تا بوستان 
ظهور منطقه پنج  را که حدود 70 درصد آن در محدوده شهری منطقه 
چهارمی باشد، از اهداف و اقدامات مدیریت شهری عنوان کرد و افزود: پروژه 
با برنامه ریزی و پیگیریهای لازم در حال اجرا می باشد تا در اسرع وقت 
در اختیار شهروندان قرار گیرد.اصفهانیان مقدم اذعان داشت: بوستان مفید 
جنب میدان مفید با مساحت 12000 متر مربع و با هزینه ای بالغ بر 10 
میلیارد ریال احداث و با پایان یافتن عملیات جدولگذاری و سنگفرش و 

محوطه سازی آماده بهره برداری شهروندان و زائرین است.

مدیر عامل سازمان اتوبوسرانی شهرداری قم  خبرداد

نصب تابلوی زمان بندی 
در ایستگاه های اتوبوس

مدیر عامل سازمان اتوبوسرانی شهرداری قم گفت: تابلوی زمان بندی در 
150 ایستگاه  اتوبوس در خطوط شهر قم نصب شده است.

حسین مومنی موحد اظهار کرد: تابلوهای زمان بندی ایستگاه های 
اتوبوس خریداری شده و دهه فجر از این تابلوها در نمایشگاه چهل ساله 
شکوه خدمت رونمایی شد و در حال حاضر در 150 ایستگاه خطوط شهر 
نصب شده است.وی در خصوص نحوه کار تابلوهای زمان بندی ایستگاه های 
اتوبوس عنوان کرد: برای تحصیل در زمان بندی و اطلاع شهروندان از زمان 
دقیق رسیدن اتوبوس به ایستگاه ها و همچنین اعلام محل ایستگاه بعدی، 
این کار انجام شده است.مدیرعامل سازمان اتوبوسرانی شهرداری قم با اشاره 
به جانمایی برای این تابلوهای زمان بندی ابراز کرد: در حال حاضر این تابلوها 
در 150 نقطه از پایانه ها و ایستگاه های پر تردد و مسافرپذیرتر نصب شده 

است.

شهردار منطقه 5  قم خبرداد

احداث فاز نخست کمپینگ
 مسافرین و زائرین درجمکران

شهردار منطقه 5 از احداث فاز نخست کمپینگ مسافرین و زائرین در 
پارکینگ 4 مسجد مقدس جمکران به مساحت بیش از 25000 مترمربع 

خبرداد.
علیرضا اقبالیان شهردار منطقه5 با اعلام این خبر اظهار داشت: فعالیت 
های پروژه های عمرانی و خدماتی منطقه حتی در روزهای پایانی سال با 

همت و تلاش  پرسنل خدوم منطقه5 در حال انجام می باشد.
وی با اشاره به انجام پروژه های عمرانی،خدماتی و ترافیکی منطقه  از 
احداث کمپینگ در پارکینگ 4 مسجد مقدس جمکران، به مساحت بیش 
از 25000 مترمربع و با هزینه ای بالغ بر 5 میلیارد ریال خبر داد و افزود: 
به منظور رفاه حال مسافرین و زائرین گرامی حرم کریمه اهل بیت )س( و 
مسجد مقدس جمکران احداث سکوهای پارک خودرو و اتوبوس و اسکان 

خانوادگی در حال اجراست.

اخبــار

یکی از مراجع تقلید اقتدار نیروهای 
مسلح را اقتدار اسلام و عزت مملکت و 
نظام دانست و گفت: مردم همواره قدردان 
همه  آنچه نیروهای مسلح برای دفاع از 
انجام می دهند  مرزها و کشور اسلامی 

هستند.
آیت الله العظمی صافی گلپایگانی ظهر 
دوشنبه در دیدار رئیس ستاد کل نیروهای 
مسلح که در دفتر این مرجع تقلید در قم 
برگزار شد، شهادت تعدادی از رزمندگان 
اسلام و پاسداران جان برکف در حادثه 
تروریستی زاهدان را خدمت خانواده های 
محترم آن عزیزان و ملت شریف ایران 
تسلیت عرض نمود و برای بازماندگان صبر 

جمیل و اجر جزیل مسئلت کرد.
وی با ابراز خرسندی از گزارش ارائه 
جانفشانی های  و  فعالیت ها  از  شده، 
نیروهای مسلح کشور تقدیر و تشکر نمود 
و افزود: خدمات بزرگی که شما برای عزت 
و سربلندی کشور اسلامی انجام می دهید 
مردم شریف  دلگرمی  و  افتخار  موجب 
مسلح،  نیروهای  اقتدار  می باشد.  ایران 
اقتدار اسلام و عزت مملکت و نظام است و 
مردم  همواره قدردان همه  آنچه نیروهای 
مسلح برای دفاع از مرزها و کشور اسلامی 

انجام می دهند هستند.
استاد سطوح عالی حوزه با اشاره تدابیر 
دفاعی کشور که تحت فرماندهی معظم 
کل قوا صورت می گیرد، ادامه داد:  خدمات 
همه ی  در  شما  همکاران  که  بزرگی 
عرصه های دفاعی کشور انجام می دهند؛ 

و خود را سرباز آقا امام زمان ارواحنا له 
وحشت  رُعب،  موجب  می دانند،  الفداء 
و سرافکندگی دشمنان اسلام و کشور 

عزیزمان شده است.
آیت الله صافی گلپایگانی با اشاره به 
ایمان در پیشبرد اهداف دفاعی  قدرت 
جمهوری اسلامی اظهار داشت: مهمترین 
عامل برتری سپاهیان اسلام، نیروی ایمان 
و معنویت بالای آنهاست و قدرت روحی 

رزمندگان اسلام بالاترین سلاح آنهاست.
سخنان  از  دیگری  بخش  در  وی 
خود به اوضاع نامطلوب اقتصادی مردم 
اشاره داشت و افزود: امروز با اینکه اوضاع 
اقتصادی مردم ما خوب نیست، ولیکن این 
مردم شریف، همیشه در صحنه هستند. 
حضور مردم در صحنه موجب دلگرمی 
نیروهای مسلح ما بوده و باید مسئولان 
این حضور مردم را مغتنم شمرده و ببیش 

انجام  در  خودشان  وظیفه  به  پیش  از 
خدمت به مردم عمل نمایند.

این مرجع تقلید در پایان گفت:  من 
همیشه برای سربلندی کشور عزیزمان 
و عزت مسلمانان دعا میکنم و قدردان 
همه کسانی هستم که به این مملکت با 

اخلاص و نیت پاک خدمت می نمایند.
آیت الله سبحانی مطرح کرد؛

تأکید اسلام بر اقتدار و افزایش 
قدرت در برابر دشمنان

تقلید  مراجع  از  سبحانی  الله  آیت 
دیدار  در  دوشنبه  عصر  نیز  شیعیان  
سرلشگر باقری، رئیس ستاد کل نیروهای 
و  اقتدار  بر  ابتدا  از  اسلام  مسلح گفت: 
تأکید  برابر دشمنان  در  قدرت  افزایش 
داشته است و باید بدانیم تا سلاح نداشته 

باشیم محکوم هستیم.
دردرس  ما  بحث  :امروز  افزود  وی 

خارج فقه در مورد بحث نظامی بود و آیه 
و اعدوا لهم ما استطعتم من قوة را بحث 
می کردیم. پیامبر)ص( این آیه را آورده و 
پیامش این است آنچه می توانید از نیرو و 

قوت برای خود حفظ کنید.
وی افزود: پیام دیگر آن بیان غایت 
و افزایش توانایی وقدرت برای ترساندن 
و  براقتدار  ابتدا  از  اسلام  است.  دشمن 
تأکید  برابر دشمنان  در  قدرت  افزایش 
داشته است. باید بدانیم تا سلاح نداشته 
باشیم، محکوم هستیم. اگرداشته باشیم 

دشمنان خواهند ترسید.
استاد سطوح عالی حوزه بیان داشت: 
توان و قدرت نظامی در زمان پیامبر)ص( 
اسب و شمشیر بود؛ ولی الان کشتی و 
چه  هر  و...است.  جنگده  هواپیماهای 
بتوانیم توان نظامی را  در برابر دشمن 

بیشتر کنیم، دشمن را بیشتر ترسانیدیم.
وی در ادامه به افزایش نسل اشاره کرد 
و افزود: الان فرهنگ غلطی به نام تک 
فرزندی بر جامعه حکمرانی می کند، در 
نیروهای مسلح باید کثرت فرزند را تبلیغ 
کرد و تبدیل به فرهنگ کرد تا کشور 
ما از هر لحاظ جوان باشد. کشور ما اگر 
جوان نباشد نمی تواند در آینده کارها را 

پیش ببرد.
آیت الله سبحانی با بیان اینکه باید 
با تدبیر جلوی حوادث را گرفت، گفت: 
درمورد حادثه اخیر در زاهدان اگر با چند 
ماشین نیروها را جابجا می کردند، شاید 

این حادثه اتفاق نمی افتد.

آیت الله صافی گلپایگانی:

اقتدار نیروهای مسلح، اقتدار اسلام و عزت کشور و نظام است


